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INDEKS

punkt zapalny >16

ogłoszenia >20

Sport >28

pogoda >30

Co się stanie
ze starymi
miejskimi autobusami. str. 4

nadzieja na niższe
opłaty za śmieci
jeszcze nie umarła. str. 3

Żychlin | TMhż
Katyńczycy 
gminy Żychlin
16 września o godz. 17.00 
w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Żychlin 
otwarto wystawę pt. 
„Katyńczycy gminy 
Żychlin”, która ma uczcić 
81. rocznicę agresji 
radzieckiej na Polskę 
oraz 80. rocznice zbrodni 
katyńskiej. 

Wystawę przygotowali człon-
kowie Towarzystwa Miłośników 
Historii Żychlina. Ze względu na 
pandemię na wystawę przyby-
li członkowie towarzystwa oraz 
włodarze gminy. Teraz wystawa 
będzie wędrować po żychlińskich 
szkołach.

Spotkanie rozpoczął Leszek 
Łopata, który zaśpiewał pieśń 
„Ojczyzna”. 

Józef Staszewski, honorowy 
członek Zarządu TMHŻ podzielił 
się z  zebranymi wspomnieniami 
dotyczącymi jego rodziny, w któ-
rej nie zabrakło wojskowych, łącz-
nie z jego ojcem służącym w Woj-
sku Polskim w  okresie II RP. 
Anna Wrzesińska przedstawiła 
prezentację pt. „Katyńczycy Gmi-
ny Żychlin”. Po wystawie oprowa-
dzał i opowiadał Ryszard Zimny. 
Część oficjalną zakończył Leszek 
Łopata pieśnią „Najwyższe od-
znaczenie”. 

Józef Staszewski, jako prezes 
Stowarzyszenia Dzieci Wojny Od-
dział w Żychlinie odznaczył Krzy-
żem Rubinowym Dzieci Wojny za 
zasługi dla stowarzyszenia: Marię 
Misztal, Mirosława Zomerfelda 
i  Annę Wrzesińską. Tradycyjnie 
17 września, w  rocznicę napaści 
sowieckiej na Polskę 17 września 
1939 roku TMHZ zorganizowało 
apel pamięci na cmentarzu para-
fialnym w Żychlinie. 

– 17 września 1939 r. to wyjąt-
kowa data w historii Polski, o któ-
rej pamiętamy – mówi Anna Wrze-
sińska, prezes TMHZ. str. 8

Żychlin | pacjenci przychodni Almamed narzekają

Przychodnia jak twierdza
Wielu mieszkańców Żychlina, którzy zapisani są 
do przychodni Almamed narzeka, że przychodnia 
wciąż jest zamknięta przed pacjentami.  
– Jak twierdza – mówią niektórzy. Podkreślają, 
że dodzwonienie się do przychodni, a później 
dostanie się do lekarza jest bardzo utrudnione, 
a czasami wręcz niemożliwe. A stojący w kolejce 
przed przychodnią pacjenci, nie mają nawet na 
czym usiąść.

– Przecież do przychodni przy-
chodzą naprawdę chorzy ludzie, 
część z nich nie może wystać na 
nogach godziny czy jeszcze dłu-
żej w  kolejce. Nie ma ławeczki 
ani krzesełka, na którym chorzy 
mogliby przysiąść, a  nie każdy 
ma odwagę prosić, zwłaszcza, że 
drzwi przychodni lekko się uchy-
lają co kilka – kilkanaście minut – 
mówi pani Janina. 

W poniedziałek 21 września 
dopiero po interwencji innych pa-
cjentów wystawiono przed budy-
nek drewniane krzesełko. – Nie 
każdy pacjent ma odwagę, by pro-
sić o krzesło – mówią pacjenci. – 
Przed nami jesień i  słoty. I wte-
dy też chorzy ludzie będą musieli 

stać przed budynkiem? W innych 
przychodniach można przynaj-
mniej wejść do środka.

Od początku pandemii w przy-
chodni Almamed wprowadzono 

ostre restrykcje. Większość pa-
cjentów uzyskuje e-porady. Do 
lekarza dostają się tylko osoby, 
gdy lekarz po rozmowie z pacjen-
tem uzna, że wizyta jest koniecz-
na. Wtedy pacjenci przychodzą na 
umówioną godzinę. 

Dodzwonienie się do przy-
chodni graniczy z cudem. Dzwo-
niłem cały dzień, a gdy wreszcie 
się to udało, to usłyszałem, że li-
mit 40 przyjęć został wyczerpa-

ny – mówi mieszkaniec Żychli-
na. – Nie miałem wyboru, bolało 
mnie ucho, musiałem jechać do 
Kutna i  zapłacić za wizytę pry-
watnie. Rozumiem, że jest koro-
nawirus i trzeba zachować środki 
ostrożności, ale nie przesadzajmy 
z tą paniką. Ja też chodzę do pracy 
i też jestem potencjalnie narażony 
na zakażenie. Pracują nauczyciele, 
pracują strażacy, policjanci, sprze-
dawczynie w sklepach – wszyscy 

mają styczność z  dużymi grupa-
mi ludzi. 

a prywatnie się  
nie boją
– Każda praca niesie ryzyko, 

ale trzeba uszanować drugiego 
człowieka – kontynuuje ten pa-
cjent. A przecież lekarz składał 
przysięgę Hipokratesa, wiedział 
jaki wybiera zawód. 

str. 2
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Pacjenci Almamedu narzekają, że przed przychodnia brak nawet ławeczki dla chorych ludzi.  
To krzesełko wystawiono dopiero na prośbę pacjentki.

 żychlinA

Dlaczego odchodzi 
kolejny już dyrektor
GOK-u w Bedlnie? str. 8

Żychlin | nowa jednostka samorządowa

Kto kierownikiem 
mieszkaniówki?

Zgodnie z  sierpniową uchwa-
łą Rady Miejskiej w  Żychlinie, 
z dniem 1 października z Samo-
rządowego Zakładu Budżetowe-
go w Żychlinie zostaje wyłączony 
Zakład Gospodarki Mieszkanio-
wej w Żychlinie oraz targowica. 

Obydwa zadania będzie wy-
konywać jednostka podlegająca 
bezpośrednio pod Urząd Gminy 
w Żychlinie.

Póki co, nie wiadomo oficjalnie 
jak będzie nazywać się nowy twór 
prawny. Zapytaliśmy burmistrza 
Grzegorza Ambroziaka na jakiej 
zasadzie będzie wybierany nowy 
kierownik jednostki: czy będzie 
ogłoszony konkurs czy nastąpi to 
w drodze powierzenia stanowiska. 
Odpowiedzi od burmistrza na ra-
zie nie otrzymaliśmy. Tymczasem 

z  nieoficjalnych informacji wie-
my, że kierownikiem nowej jed-
nostki organizacyjnej urzędu ma 
zostać Sabina Olszewska, dotych-
czasowa kadrowa w Samorządo-
wym Zakładzie Budżetowym. 
Jaką funkcję w nowym zakładzie 
będzie pełnić dotychczasowa wie-
loletnia kierownik mieszkaniówki 
Edyta Zajączkowska, na razie nie 
wiadomo.

– Podczas ostatniej sesji pyta-
łem burmistrza na jakiej zasadzie 
będzie wyłaniany nowy kierow-
nik jednostki – wyjaśnia nam Ra-
fał Zajączkowski, radny miejski 
i  mąż obecnej kierownik Edyty 
Zajączkowskiej. – Burmistrz mi 
odpowiedział, że zgodnie z pra-
wem będzie to powierzenie funk-
cji.  dag

Żychlin | przetarg na magazyn z gruntem

Smakowity kąsek w centrum miasta
Do piątku 25 września do godz. 9.00 oferenci,  
którzy chcieliby kupić budynek magazynowy  
przy ul. Aleje Racławickie wraz z dwoma działkami 
o łącznej powierzchni 10.578 mkw., muszą wpłacić 
wadium w wysokości 40.000 zł, aby wziąć udział 
w przetargu ustnym nieograniczonym, który odbędzie 
się w poniedziałek 28 września o godz. 9.00.  
Cena wywoławcza to 780.000 zł. 

– To bardzo atrakcyjna cena za 
działkę o powierzchni ponad hek-
tar, położoną w mieście, gdzie te-
ren jest uzbrojony i  wyposażony 
w wodę, kanalizację i prąd – mówi 
Marek Urbański, przewodniczący 
Związku Zawodowego Pracowni-
ków Ruchu Ciągłego w Samorzą-
dowym Zakładzie Budżetowym. 

– Jako związek wystąpiliśmy 
do burmistrza o informację doty-
czącą wyceny działki. Na szczę-

ście znajomi podpowiedzieli, 
abym to zrobił również jako oso-
ba prywatna. Jako przedstawiciel 
związkowców otrzymaliśmy od 
burmistrza pismo, że takiej infor-
macji jako związek nie otrzyma-
my. Na szczęście dostałem ją jako 
osoba prywatna, mieszkaniec Ży-
chlina. Jedną działkę wyceniono 
na 615.700 zł, drugą na 150.700 
zł. Razem wartość obu nierucho-
mości sprzedawanych łącznie to 

766.400 zł. Policzyliśmy wg ceny 
wywoławczej: za 1 mkw. dział-
ki zabudowanej z mediami trzeba 
zapłacić 73,8 zł. Działka przezna-
czona jest pod dominującą zabu-
dowę usługową.

Wiadomo, że działką jest za-
interesowana jest firma Folmaks 
z Żychlina, która od kilku lat wy-
najmuje pomieszczenia części 
magazynku SZB. Dzierżawiła 
165 m2 magazynu i 850 m2 placu. 
Firma chce się rozbudować. 

W październiku 2019 roku bur-
mistrz Grzegorz Ambroziak in-
formował radnych, że do gminy 
wpłynął wniosek od tejże firmy, 
która jest zainteresowana wyku-
pem nieruchomości na własność. 
Firma od kilku lat prowadzi tutaj 
działalność produkcyjną polegają-
cą na przetwarzaniu folii po opa-
kowaniach.  str. 2
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Żychlin | pacjenci przychodni Almamed narzekają

Przychodnia jak twierdza
dokończenie ze str. 1

Zadziwiające jest to, że 
w przychodni POZ lekarze boją 
się zarażenia, ale już w prywat-
nych gabinetach się nie boją 
i przyjmują, tylko, że trzeba za-
płacić. W przychodni boją się za-
każenia, ale bez obaw chodzą po 
sklepach, marketach, targowisku, 
uczestniczą w imprezach. 

Po informację do... 
oporowa
Pan Marian ze Szczytu przy-

szedł w  poniedziałek do labo-
ratorium, by zrobić badania 
laboratoryjne. – Chciałem za-
dzwonić do Almamedu w  Ży-
chlinie, aby dopytać w  których 
godzinach czynne jest laborato-
rium. Godzinę wisiałem na tele-
fonie do przychodni w Żychlinie.  
Bezskutecznie. Wreszcie za-
dzwoniłem do przychodzi 
w  Oporowie (filia Almamedu 
– przyp. red.) i  tam od razu się 
dodzwoniłem i  otrzymałem wy-
czerpującą informację – mówi 
mężczyzna. 

obietnica:  
będzie krzesełko (!)
Anna Dębicka-Warczak, le-

karz i współwłaściciel Almamedu 
przyznaje, że kolejki pojawiają się 
najczęściej rano, gdy funkcjonu-
je laboratorium. Deklaruje też, że 
krzesełko dla pacjentów oczekują-
cych w kolejce będzie wystawiane.

– Rozumiem, że w  odczuciu 
pacjentów ośrodek jest zamknię-
ty, ale my obsługujemy pacjen-
tów na miarę możliwości – mówi 
doktor Warczak. – Jesteśmy naj-
większą przychodnią w Żychlinie. 
Mamy trzy telefony, pod które pa-
cjenci mogą dzwonić do rejestra-
cji. Rzeczywiście czasami trzeba 
uzbroić się w cierpliwość, aby się 
dodzwonić. Jeśli jest możliwość to 
udzielamy e-porady, a jeśli lekarz 
stwierdzi, że konieczne jest bada-
nie umawiamy pacjentów na okre-
ślone godziny.

– Skandaliczne jest, że pod 
płaszczykiem koronawirusa są 
ograniczenia w dostępie do leka-
rza, do badań – dodaje pan Stani-
sław. – W innych przychodniach 
w  Kutnie, czy Płocku, a  nawet 

w  Promedzie w  Żychlinie nie 
ma takich utrudnień, pacjenci są 
wpuszczani do przychodni z  za-
chowaniem reżimów sanitarnych. 
W Almamedzie jest barykada le-
karzy i pielęgniarek.

a w Promedzie  
można po ludzku
Sprawdziliśmy. Rzeczywiście 

w przychodni Promed drzwi pla-
cówki są otwarte. Tam pacjenci 
nie muszą stać w  kolejce przed 
przychodnią. Pacjenci w masecz-
kach, po dezynfekcji rąk mogą 
wejść do przychodni i zapisać się 
do lekarza jak przed pandemią. 
Pielęgniarki w  rejestracji są od-
dzielone od pacjentów szybą.

– Pacjentów umawiamy na wi-
zyty, na wyznaczone godziny, co 
sprawia, że nie ma kolejek. Przyj-
muje 3-4 lekarzy, łącznie po ok. 
70-80 pacjentów – mówi nam 
pani w rejestracji Promedu.

Osobiście też doświadczyli-
śmy jak działają poradnie specja-
listyczne w Kutnowskim Szpitalu 
Samorządowym. Na wejściu pra-
cownik szpitala mierzy każdemu 

temperaturę, jest dezynfekcja rąk 
i można w maseczce wejść na pię-
tro poradni specjalistycznych. A 
tam przed poradnią ortopedycz-
ną zawsze jest mnóstwo ludzi, jak 
przed pandemią. Nie da się prze-
cież ocenić stanu zdrowia połama-
nego pacjenta bez badań i wizyty 
u lekarza. 

w Gostyninie też lepiej
W POZ Medicus w  Gostyni-

nie nie ma większych problemów, 
aby się dodzwonić do przychodni 
i umówić na określoną godzinę na 
wizytę. Wprawdzie swobodnego 
wejścia do dużej przychodni nie 
ma, ale 2 pielęgniarki co chwilę 

wychodzą przed budynek (a nie 
uchylają drzwi jak to jest w Ży-
chlinie) i zapraszają po kilka osób 
do różnych lekarzy, by przed ga-
binetem nie było więcej jak 3-4 
osoby. Oczywiście mierzona jest 
temperatura a pacjent za każdym 
razem wypełnia ankietę odpowia-
dając na pytania czy nie miał kon-
taktu z osobą zakażoną.

W poradni specjalistycznej 
w Płocku jest jeszcze mniejszy re-
żim. Obowiązują tylko maseczki 
i  dezynfekcja rąk. Drzwi są cały 
czas otwarte dla pacjentów. Nikt 
nawet nie mierzy temperatury 
i nie wypełnia ankiety. 

Dorota Grąbczewska

Pacyna | powstaje rondo na bardzo niebezpiecznym skrzyżowaniu

Przebudowa centrum Pacyny  
ruszyła
W piątek 18 września 
firma z Warszawy, która 
wygrała przetarg na 
przebudowę centrum 
Pacyny wraz z budową 
ronda w ciągu drogi 
wojewódzkiej 583, 
przystąpiła do budowy. 

W ciągu kilku najbliższych 
miesięcy centrum Pacyny zosta-
nie całkowicie zmienione, a  co 
najważniejsze powstanie rondo na 
newralgicznym skrzyżowaniu, co 
poprawi bezpieczeństwo.

Przypomnijmy, że decyzja 
o  przebudowie odcinka 500 m 
w Pacynie zapadła 3,5 roku temu, 
po tym, jak na skrzyżowaniu zgi-
nął 16-letni chłopak na skuterze. 
Skrzyżowanie jest bardzo niebez-
pieczne, widoczność na nim bar-
dzo ograniczona. Wkrótce ma to 
się zmienić.

Przetarg za cenę 3.944.890 zł 
wygrało konsorcjum firm Invest 
AG spółka z  Warszawy. Umo-
wa została podpisana pod ko-
niec czerwca. Firma musiała jed-
nak wykonać projekt organizacji 
ruchu na czas budowy. Zgodnie 
z umową zadanie ma być zakoń-
czone do końca marca 2021 roku

Firma już tydzień wcześniej 
zwoziła materiały budowlane 
i ściągała sprzęt potrzebny do bu-
dowy. Już wykarczowano koli-
dujące z  inwestycją drzewa, zde-
montowano część istniejących 
chodników. Kostkę ułożono na 
pryzmy. 

Budowa ronda wymagała wy-
kupu części gruntów od miesz-
kańców z  okolic skrzyżowania, 
którzy już dostali propozycje 
wypłaty odszkodowań za zajęty 
grunt.

Przebudowane zostanie 500 m 
wzdłuż drogi wojewódzkiej, aż do 
Urzędu Gminy Pacyna, co całko-
wicie zmieni wygląd miejscowo-
ści. Rondo posadowione będzie 
w ciągu drogi wojewódzkiej z Pa-
cyny w  stronę Sannik, z  prawo-
skrętem w stronę Luszyna.

Poszerzone zostaną wszystkie 
drogi dojazdowe do ronda. Od 
strony Lwówka tuż za rondem 

będzie wysepka rozgraniczająca, 
wysepka pojawi się też w  stronę 
Luszyna. Dwie wysepki będą za 
rondem, w  stronę Żychlina. Od 
strony Urzędu Gminy Pacyna bę-
dzie dodatkowy pas wyłączenio-
wy w  stronę Luszyna. Podobny 
powstanie na drodze od strony Lu-
szyna w stronę Lwówka. 

Po obu stronach jezdni będą 
ułożone chodniki, rozdzielone pa-
sem zieleni. Zostaną też zrobione 
dwie zatoczki autobusowe. 

Kolejna ważna zmiana, to duży 
parking na odcinku od zielone-
go terenu wokół urzędu, wzdłuż 
przychodni aż za budynek ko-

munalny, w  którym znajduje się 
Gminne Centrum Aktywno-
ści Lokalnej. Powstanie tam ok. 
25 miejsc parkingowych, z dwo-
ma wjazdami do urzędu i Banku 
Spółdzielczego. 

Będą też wykonane wjazdy na 
posesje i na pola. Będzie ich aż 19. 
Oczywiście będzie wykonane od-
wodnienie drogi. Konieczne bę-
dzie przestawienie kamienia upa-
miętniającego bohaterów II wojny 
światowej. 

Mieszkańcy muszą się spodzie-
wać, że gdy budowa wejdzie w za-
awansowany etap, będą utrudnie-
nia w ruchu.  dag

RZut OKIEm | nowe Słupki 

Konsekwencją zmiany systemu komunikacji publicznej na terenie 
gminy Żychlin i obsługiwania linii przez autobusy PKS Gostynin 
jest ustawienie nowych słupków z tablicą informacyjną o miejscu 
zatrzymywania się autobusów. w ciągu kilku dni ustawiono aż 77 
słupków informujących o przystankach autobusowych. na zlecenie 
urzędu Gminy w żychlinie zamontowali je pracownicy firmy fa-bud 
z pniewa. 13 sztuk to nowe przystanki na trasie od dworca do cmentarza, 
zaś 64 przystanki ustawiono na liniach dowożących dzieci do szkół. Tam 
też miał się pojawić rozkład jazdy autobusów. zdjęcie z montowanym 
przystankiem zrobiliśmy w Śleszynie 10 września. dag

Firma z Warszawy rozpoczęła przebudowę drogi w Pacynie wraz z budową ronda.  
na razie zdemontowano część istniejących chodników. 
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Pacjenci narzekają, że przychodnia Almamed jest zamknięta jak 
twierdza, a ludzie czekają przed przychodnią w długich kolejkach.
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Żychlin | przetarg na magazyn z gruntem

Smakowity kąsek w centrum
dokończenie ze str. 1

Po długich dyskusjach radni 
większością głosów wyrazili zgo-
dę, by burmistrz rozpoczął proce-
dury sprzedaży nieruchomości. 
Teraz powoli się one finalizują.

– To nieruchomość w  bardzo 
atrakcyjnym miejscu w Żychlinie, 
z dojazdem od ulicy Aleje Racła-
wickie – mówi Marek Urbański. – 
Gmina pozbędzie się kłopotu, do-
stanie pieniądze za nieruchomość, 
które zasilą budżet gminy, związki 
przestaną nękać burmistrza o wy-
cenę nieruchomości, a nowy wła-
ściciel zyska piękny teren pod za-

budowę – mówi lekko kpiącym 
tonem.

Pieniądze ze sprzedaży nieru-
chomości na pewno się przyda-
dzą samorządowi, który bory-
ka się z kłopotami finansowymi. 
Za ile nieruchomość zostanie 
sprzedana? – dowiemy się wkrót-
ce. Jeśli w  I przetargu nie bę-
dzie chętnych, to zgodnie z pra-
wem wartość nieruchomości 
wystawiona do kolejnego prze-
targu zostanie obniżona. Jeśli do 
przetargu stawi się jeden oferent 
i zdecyduje się na zakup, to musi 
on zapłacić o 1 proc. więcej od 
ceny wywoławczej.  dag

Żychlin 

Dwie kolizje 
Do kolizji doszło 15 września 

o godz. 11.20 na ulicy Ściegien-
nego. Kierująca skuterem 54-let-
nia kobieta, mieszkanka powiatu 
kutnowskiego jadąca od strony 
ul. 3 Maja w stronę Placu Wol-
ności i Ściegiennego, wykonu-
jąc manewr omijania uderzyła  
w zaparkowany samochód marki 
Peugeot. Kierująca była trzeźwa, 
została ukarana mandatem kar-
nym.

Do drugiej kolizji doszło na 
feralnym skrzyżowaniu ulic Łu-
kasińskiego z ulicą Traugutta 20 
września o godz. 9.50. 

– 63-letni kierowca Volkswa-
gena Passata, mieszkaniec gmi-
ny Żychlin, jadąc ulicą Łukasiń-
skiego wymusił pierwszeństwo 
jazdy i uderzył w Mitsubishi, 
którym kierował 21-letni miesz-
kaniec gminy Bedlno – informuje  
Edyta Machnik, rzecznik Ko-
mendy Powiatowej Policji w Kut-
nie. – Nikt nie odniósł obrażeń. 
Kierowcy byli trzeźwi, a sprawca 
kolizji został ukarany mandatem 
karnym. Wstępnie oceniono stra-
ty uszkodzonych samochodów na 
łączną kwotę 26.000 zł. 

dag
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Zm Bzura | zgodna rezygnacja ze sprzedaży działki w piaskach bankowych 

Nadal szansa na niższe ceny za śmieci
Zarząd ZM Bzura zaskoczył członków swoją 
propozycją, jaką złożył podczas walnego 
zgromadzenia, 21 września. Zamiast rozpatrywania 
sprzeciwu wójta gminy Bielawy Sylwestra 
Kubińskiego wobec sprzedaży nieruchomości 
w Piaskach Bankowych i ponownego rozpatrzenia tej 
sprawy, zarząd przedstawił propozycję rezygnacji  
ze sprzedaży, robiąc tym samym krok w tył. 

Oficjalnym uzasadnieniem 
było pojawienie się nowej możli-
wości uzyskania nawet 100% do-
finansowania do budowy Zakładu 
Zagospodarowania Opadów we 
wspomnianych Piaskach Banko-
wych z Rządowego Funduszu In-
westycji Lokalnych. W kuluarach 
mówiło się jednak o tym, że zmia-
nę decyzji spowodowała presja 
opinii publicznej. Dało się prze-
cież zauważyć, iż wiele osób wy-
rażało niezadowolenie, że Zakład 
Zagospodarowania Odpadów, 
który miał być samorządowy, 
miałby zostać sprzedany firmie 
prywatnej. 

Tym bardziej, że nikt nie ma 
złudzeń, że byłby nim zaintereso-
wany kapitał zagraniczny – w tym 
przypadku niemiecki. Utrwale-
nie monopolu, który powstał na 
tym rynku, rodzi obawę o  dal-
szy wzrost cen, które już nie są 
małe, a  ostatnich latach wzrosły 
2-3-krotnie.

Przypomnijmy, że 24 sierpnia 
większością głosów – 14 głosami, 
przy 9 przeciwnych i 1 wstrzymu-
jącym, ZM Bzura podjął decyzję 
o sprzedaży inwestycji. Samorzą-
dowej idei bronili wówczas tyl-
ko wójtowie z powiatu łowickie-
go (choć nie wszyscy, bo delegaci 
z Domaniewic, Kiernozi i Kocie-
rzewa Płd. głosowali za sprzeda-

żą). W gronie samorządów prze-
ciwnych sprzedaży był m.in. wójt 
gminy Bielawy, którego Rada 
Gminy zobowiązała do podję-
cia wszelkich starań, aby do tej 
sprzedaży nie doszło, co uczynił.  
27 sierpnia złożył sprzeciw w ZM 
Bzura. 

Właśnie rozpatrzenie tego pro-
testu miało być jednym z punków 
walnego zgromadzenia w  mi-
niony poniedziałek, 21 września. 
Nieoczekiwanie już na wstępie 
zgromadzenia prezes Ryszard No-
wakowski zaproponował zmia-
nę porządku obrad, na co delega-
ci wyrazili zgodę. Pozostawiono 
rozpatrzenie sprzeciwu Sylwe-
stra Kubińskiego i ponowne gło-

sowanie nad sprzedażą, ale wpro-
wadzono punkt, w  którym było 
uchylenie sierpniowej uchwały 
o sprzedaży.

każdy samorząd  
może złożyć wniosek
Ryszard Nowakowski powie-

dział, że każdy z  samorządów 
mógłby złożyć wniosek do Fun-
duszu Inwestycji Lokalnych pro-
porcjonalnie do swojego udzia-
ły w  Związku Miedzygminnym. 
Termin upływa 30 września. „Na-
szych”, łowickich wójtów, bar-
dzo to zaskoczyło. Wójt gminy 
Łowicz Andrzej Barylski pytał, 
czy faktycznie wniosek miałyby 
składać gminy, czy związek. Do-
dał, że najpierw „na wariata” po-
dejmowana była uchwał o sprze-
daży, a  teraz w taki sam sposób, 
bez konsultacji z  radą, ma pod-
jąć decyzję, że złoży wniosek 
o  dofinansowanie. Nie uspokoiła 
go odpowiedź Nowakowskiego,  
że do złożenia wniosku o dofinan-
sowanie nie jest potrzebna uchwa-
ła rady gminy. 

Wójt gminy Łyszkowice Adam 
Ruta też był zdziwiony, że propo-
zycja padła dopiero 21 września, 
skoro już w lipcu było wiadomo, 

że będą rządowe pieniądze na in-
westycje (o tym samym w innym 
momencie obrad mówił wójt gmi-
ny Zduny Krzysztof Skorwoń-
ski). Prezes ZM usprawiedliwiał 
się tym, że jego samorząd (Parzę-
czew) 21 września dostał pismo 
w  Urzędu Wojewódzkiego infor-
mujące o  możliwości ubiegania 
się o dofinansowanie z Rządowe-
go Funduszu Inwestycji Lokal-
nych. 

Burmistrz Głowna Grzegorz 
Janeczek bronił zarządu, mówiąc, 
że dopiero 24 sierpnia były ogło-
szone zasady wspomnianego rzą-
dowego funduszu. 

Wójt gminy Chąśno Dariusz 
Reczulski pytał, jaką można mieć 
gwarancję, że rady gmin wyrażą 
na to zgodę? Bo przecież samo-
rządy mają inne plany wykorzy-
stania tych pieniędzy (Chąśno ma 
już przygotowany wniosek o dota-
cję na inne zadania). 

Zastanawiał się też, czy jeśli 
we wrześniu nie zostanie złożo-
ny wniosek o dotację na budowę 
w  Piaskach Bankowych, to czy 
w październiku ZM ponownie bę-
dzie podejmował decyzję o sprze-
daży inwestycji.  

 str. 10

ze sprzedaży, robiąc tym samym krok w tył. 

MIrka woLska 
-kobIereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info
Zgromadzenie Zm Bzura jednogłośnie wycofało się  
z planów sprzedaży inwestycji w Piaskach Bankowych.  
czy uda się ją zrealizować? 
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zmianę decyzji 
spowodowała presja 
opinii publicznej. 
wiele osób wyrażało 
niezadowolenie, 
że zakład 
zagospodarowania 
odpadów, który miał 
być samorządowy, 
miałby zostać 
sprzedany firmie 
prywatnej. 

Żychlin | Grupa kilkudziesięciu osób pojechała do telewizji

Głośne wsparcie przyjaciół dla 
Ewy Olszewskiej
20 września, na kolejne nagranie Ewy Olszewskiej  
z Żychlina, która występuje w programie telewizyjnym 
The Voice Senior, pojechała do Warszawy spora 
grupa przyjaciół pani Ewy. Głośno dopingowali ją 
na scenie w studiu telewizyjnym. Emisja programu 
najprawdopodobniej 2 stycznia 2021 roku. 

Żychlińscy kibice przyjechali  
z napisem „Ewa jesteśmy z Tobą”, 
który prezentowali podczas nagra-
nia. 

– Na widowni zasiadło kilka-
dziesiąt osób z Żychlina i oko-
lic oraz z Warszawy, przyjaciół  
i najbliższa rodzina Ewy Olszew-
skiej – mówi Piotr Jagiełło, który 
od kilku lat intensywnie współpra-

cuje muzycznie z artystką. – Było 
bardzo sympatycznie. Wspaniała 
atmosfera na widowni i cudow-
na Ewa. Niestety, zarówno Ewa, 
jak i my, widownia, każdy z osob-
na, podpisywaliśmy dokumenty 
z klauzulą tajności, pod rygorem 
wysokiej kary pieniężnej za ujaw-
nienie tego, co działo się w studiu 
nagrań.

Każdy z widzów dostał ma-
seczkę, dezynfekował ręce.

Piotr Jagiełło, który cały czas 
wspiera Ewę w realizacji progra-
mu, przyznaje, że wspólnie wybie-
rają kilkanaście utworów. Nagry-
wają je w jego studio muzycznym. 
Do następnego nagrania też muszą 
przygotować zestaw 15 utworów, 
które zostaną przesłane do organi-
zatorów, a oni wybiorą utwór, któ-
ry Ewa będzie wykonywać. 

– Nic więcej nie mogę powie-
dzieć, choć wiem, jakie piosenki 
Ewa śpiewała – dodaje Piotr Ja-
giełło. – Ponieważ emisja progra-
mu zacznie się 2 stycznia 2021 
roku, zdecydowaliśmy, że na Syl-

westra nigdzie nie będziemy wy-
jeżdżać, nasz zespół nie będzie też 

grać, a Ewa nie będzie śpiewać na 
Sylwestra, by nie przeciążyła gło-

su. 2 stycznia jedziemy razem do 
Warszawy. Jestem optymistą. dag

Pacyna | Akcja charytatywna

Mieszkańcy  
przekazali 8.121 zł

Trzy dziewczyny, mieszkan-
ki gminy Pacyna: Beata Tarka, 
Patrycja Owsik, Anna Metryka  
oraz 9-letnia Julia Filińska zorga-
nizowały w niedzielę 20 września 
akcję charytatywną rzecz zbiór-
ki pieniędzy dla chorej Zosi Pa-
czwa – mieszkającej koło Płocka 
7-miesięcznej dziewczynki choru-
jącej na rdzeniowy zanik mięśni.  
Do akcji włączyli się strażacy  
z OSP Pacyna oraz mieszkańcy, 
którzy hojnie otwierali portfele. 

– Na Facebooku znalazłam in-
formację, że w Proboszczewicach 
koło Płocka odbył się kiermasz 
dla ratowania chorej dziewczyn-
ki. Stwierdziłam, że podobną ak-
cję można zorganizować również  
u nas w Pacynie – mówi Be-
ata Tarka, strażaczka OSP Pacy-
na i inicjatorka pacyńskiego kier-
maszu. – Zapytałam proboszcza 
czy możemy akcję zorganizować 
koło kościoła. Później ogłosiliśmy 
wśród znajomych, aby osoby chęt-
ne upiekły ciasta i chleb na nasz 
kiermasz. 

Mieszkańcy gminy Pacyna 
upiekli kilkanaście blach ciasta, 
8 chlebów. Ze względu na koro-
nawirusa, wszystko zostało za-
pakowane w paczuszki, po kilka 
kawałków ciast. Była też loteria 
fantowa. Fanty na loterię też prze-
kazali mieszkańcy. Na koniec były 

też licytacje m.in. wyrobów ręko-
dzieła artystycznego, 3 bonów na 
2,5 kg torty z Pacyny, wylicyto-
wano 3 zabiegi fryzjerskie, bon na 
holowanie samochodu do 50 km 
i darmową diagnostykę kompu-
terową. Zorganizowano też zbiór-
kę żółtych monet o nominale 1,2, 
i 5 groszy. Słoik 5-litrowy niemal 
się zapełnił. Po przeliczeniu oka-
zało się, że z miedziaków uzbie-
rano 131 złotych. – Ze sprzeda-
ży ciast, chleba, loterii fantowej 
i licytacji zebraliśmy 7.990,10 zł  
– mówi pani Beata. – Pieniądze 
już przekazaliśmy na konto fun-
dacji „Serce dla maluszka”, która 
zbiera środki na leczenie Zosi.

Pieniądze liczyliśmy w obec-
ności naczelnika OSP Pacyna Ja-
kuba Kraśkiewicza i jego żony 
Klaudii. Chciałam serdecznie 
podziękować wszystkim, którzy 
wsparli naszą inicjatywę. Bez was, 
kochani mieszkańcy gminy, spon-
sorzy, strażacy, nie udałoby się ze-
brać aż tak dużej kwoty. 

Na leczenie Zosi potrzeba za-
wrotną kwotę 9,5 mln zł. Jak 
mówi pani Beata, już zebrano ok. 
6,5 mln zł. – Taka postawa ludzi, 
którzy chcą pomagać, naprawdę 
buduje, przywraca poczucie, że  
w trudnych chwilach możemy li-
czyć na pomoc innych – dodaje 
Beata Tarka.  dag

Stoiska z ciastami i chlebem cieszyły się dużym zainteresowaniem 
mieszkańców pacyny, gdyż i cel był szczytny. 

fo
T.

 A
d

A
M

 w
y

py
c

h

Grupa osób z Żychlina pojechała 20 września do telewizji polskiej dopingować występ ewy olszewskiej

fo
T.

 n
A

d
e

S
łA

n
e



 www.lowiczanin.info4 24 września 2020      nr 39   

Żychlin | Samorządowy zakład budżetowy

Co dalej z autobusami i garażami?
Od 1 września nie ma Zakładu Komunikacji 
w Żychlinie. Transportem publicznym 
i dowożeniem dzieci do szkół na zlecenie Urzędu 
Gminy Żychlin zajmuje się PKS Gostynin, który 
do obsługi żychlińskich linii autobusowych 
przekazał własne autobusy. Mieszkańcy gminy 
pytają: co z majątkiem ZKM – autobusami, 
garażami, warsztatami i stacją paliw?

– Autobusy po wycenie rze-
czoznawcy zostaną wystawione 
do sprzedaży przez dyrektora Sa-
morządowego Zakładu Budżeto-
wego. Środki ze sprzedaży zasi-
lą konto zakładu – wyjaśnia nam 
burmistrz Grzegorz Ambroziak. – 

Jelcz, który jest zachowany w naj-
większym stopniu w oryginalnych 
częściach z lat 80’, powinien zna-
leźć nabywcę wśród fanów moto-
ryzacji. Być może drugi, po kilku 
zmianach części, też znajdzie ta-
kiego nabywcę.

Do redakcji dotarła informacja, 
że budynki warsztatu po ZKM 
oraz stacji paliw mają być wy-
dzierżawione PKS Gostynin. Bur-
mistrz Grzegorz Ambroziak zde-
mentował jednak tę informację 
jako nieprawdziwą.

Powstanie magazyn na 
sytuacje kryzysowe
– Budynki i stacja paliw pozo-

staną w użytkowaniu samorządu. 
Przestrzenie wykorzystają UG, 
ZGM i MGOPS – podkreśla bur-
mistrz. – Chcemy wprowadzić 

w  życie pomysł stworzenia ma-
gazynu kryzysowego – używa-
na odzież, meble, sprzęty AGD 
na sytuacje związane z  pomocą 
potrzebującym. Uważam, że to 
bardzo dobry pomysł kierownik 
MGOPS. W przypadkach loso-
wych, z  którymi mamy do czy-
nienia w  ciągu roku, nie musie-
libyśmy tracić czasu na szukanie 
wsparcia dla poszkodowanych, ale 
byłoby to w formie właśnie maga-
zynu kryzysowego. Istotna w tym 
przypadku byłaby współpraca 
z  podmiotami (fundacje, stowa-

rzyszenia) działającymi na rzecz 
osób w trudnych sytuacjach.

Barbara Sitkiewicz, kierow-
nik Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w  Żychlinie 
przyznaje, że podczas rozmo-
wy z  burmistrzem wspominała 
o  potrzebie stworzenia magazy-
nu odzieżowego na potrzeby osób 
potrzebujacych.

– Wielokrotnie mieszkańcy Ży-
chlina pytali mnie, że mają do wy-
korzystania meble, sprzęt AGD 
w  dobrym stanie, że chcieliby 
przekazać odzież, która może być 

przekazana potrzebującym, dlate-
go zaproponowałam, że dobrze by 
było w mieście też stworzyć taki 
magazyn – mówi Barbara Sitkie-
wicz. – Cieszę się, że mój pomysł 
spodobał się burmistrzowi. 

– Sprawdzałam w  wielu mia-
stach takie magazyny istnieją 
i świetnie się sprawdzają. Mogły-
by tu też trafiać dary z holender-
skiej fundacji. Pamiętamy dwa 
pożary jeden w  Żychlinie, drugi 
na terenie gminy Żychlin. Wtedy 
z  takich darów pomogliśmy po-
gorzelcom. Skoro pomysł został 
wstępnie zaakceptowany, to te-
raz będziemy mogli rozmawiać 
o  szczegółach przedsięwzięcia. 
 dag

Przyszedł czas  
płacenia kary 
– i tak będzie co miesiąc. str. 6Aktualności
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Żychlin | problem na ul. Traugutta 

Awaria magistrali ciepłowniczej 
Magistrala ciepłownicza na osiedlu Traugutta, 
która w tym roku z powodu pandemii i opóźnień 
nie została zmodernizowana, uległa awarii  
w środę 16 września. Służby techniczne długo 
szukały miejsca awarii.

Zrobiono trzy odkrywki, by 
zlokalizować awarię na ciepłocią-
gu pomiędzy blokami Traugut-
ta 8 a Traugutta 11. Wymieniono 
skorodowany odcinek rury dostar-
czającej ciepłą wodę użytkową do 
mieszkań. Lokatorzy przyznają, 
że dobrze, iż awaria nastąpiła te-
raz, gdy na dworze nie ma mro-
zów, gdyż brak ciepłej wody nie 

był tak dokuczliwy. Mają na-
dzieję, że zima minie spokojnie,  
a w przyszłym roku takich proble-
mów już nie będzie.

Przypomnijmy, że Spółdzielnia 
Mieszkaniowa planowała w  tym 
roku wymianę magistrali ciepłow-
niczej, która przebiega w  kana-
łach. Znajdują się tam dwie rury. 
Jedna dostarcza ciepłą wodę do 

centralnego ogrzewania, druga 
dostarcza ciepłą wodę użytkową. 
Sieć ma już kilkadziesiąt lat (od 
początku powstania spółdzielni) 
i  jest mocno zniszczona. Awarie 
pojawiają się często, a mieszkań-
cy wciąż mają utrudnienia naj-
pierw z powodu braku wody, póź-
niej z powodu żółtej wody, która 
płynie w kranach przez jakiś czas 
po każdej awarii. 

W ubiegłym roku spółdzielnia 
zleciła wykonanie projektu tech-
nicznego, który ze względu na 
pandemię dotarł do spółdzielni 
dopiero latem tego roku. Dlatego 
zarząd spółdzielni zdecydował, że 

realizację inwestycji przesuwa na 
wiosnę 2021 roku.

– Już ogłosiliśmy przetarg na 
przebudowę sieci cieplnej kana-
łowej centralnego ogrzewania 
i ciepłej wody użytkowej na sieć 
preizolowaną wraz z  przyłącza-
mi do budynków mieszkalnych 
na osiedlu Traugutta 5, 7, 8, 9, 10 
i  11 – mówi Piotr Jarosz, prezes 
Spółdzielni Mieszkaniowej w Ży-
chlinie. – Otwarcie ofert nastą-
pi 23 października o godz. 13.00. 
Mam nadzieję, że zgłoszą się wy-
konawcy, a ceny będą przystępne.

W ogłoszeniu spółdzielnia wy-
znaczyła termin zakończenia mo-
dernizacji magistrali ciepłowni-
czej do 31 sierpnia 2021 roku.

Prezes spółdzielni nie kryje, że 
zależy mu, aby wybrać wykonaw-
cę inwestycji w tym roku, z zapi-

sem, że realizacja może się rozpo-
cząć na wiosnę, po zakończeniu 

sezonu grzewczego, co w prakty-
ce oznacza maj 2021 roku.  dag

Kompleksowy remont magistrali ciepłowniczej na osiedlu traugutta 
zostanie wykonany w 2021 roku. Teraz pracownicy spółdzielni usuwali 
awarię ciepłociągu.

fo
T.

 d
o

r
o

TA
 G

r
ą

b
c

ze
w

S
k

A

w przypadkach 
losowych,  
nie musielibyśmy 
tracić czasu na 
szukanie wsparcia 
dla poszkodowanych, 
ale byłoby to w formie 
właśnie magazynu 
kryzysowego.

Burmistrz 
Grzegorz Ambroziak

Autobusy mają być wycenione i sprzedane, a magazyny i warsztaty zamienione na magazyn kryzysowy.
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RZut OKIEm | AwAriA wodociąGu 

Pracownicy firmy Hydro-tech z Żychlina szybko uporali się 18 
września z awarią wodociągu w piwnicy bloku Konopnickiej 5a. 
odcinek starej skorodowanej rury wymieniono na nowy i woda znów 
popłynęła. utrudnienia trwały ok. 2 godzin. dag 

reklAMA

Żychlin | Spółdzielnia Mieszkaniowa wspólny dom

Rafał Zajączkowski kierownikiem ds. technicznych
Radny Rafał Zajączkowski, były już wieloletni kierownik 
Zakładu Komunikacji Miejskiej w Żychlinie, wcześniej 
wieloletni zastępca kierownika oczyszczalni ścieków, 
od środy 16 września jest zatrudniony w Spółdzielni 
Mieszkaniowej Wspólny Dom. Pełni funkcje kierownika 
ds. technicznych w spółdzielni.

Przypomnijmy, że po likwida-
cji z  dniem 1 września Zakładu 
Komunikacji Miejskiej istniejące-
go w  Samorządowym Zakładzie 
Budżetowym, został bez konkret-
nej propozycji zatrudnienia. Te-
raz w Spółdzielni Mieszkaniowej 
Wspólny Dom zastąpił na stano-
wisku kierownika ds. technicz-
nych Włodzimierza Czajkow-
skiego, który w  lutym przeszedł 
na emeryturę. Jak informuje Ma-

rek Jabłoński, dyrektor Samorzą-
dowego Zakładu Budżetowego 
w  Żychlinie przejście do Spół-
dzielni Mieszkaniowej Wspólny 
Dom odbyło się na zasadzie poro-
zumienia stron.

– Cieszę się, że mamy wresz-
cie kompetentną osobę na sta-
nowisku kierownika ds. tech-
nicznych – mówi Nowemu 
Łowiczaninowi Jarosław Kamiń-
ski, prezes Spółdzielni Mieszka-

niowej Wspólny Dom. – Długo 
szukałem kierownika. Praktycz-
nie od 25 listopada 2019 r., gdy 
zachorował Włodzimierz Czaj-
kowski, a  później przeszedł na 
emeryturę, czyli prawie przez 10 
miesięcy musiałem ciągnąć dwa 
etaty, często siedziałem po godzi-
nach, aby wykonać pracę. Szuka-
łem właściwej osoby. Wprawdzie 
początkowo myślałem o  innej 
osobie, ale ostatecznie nie doga-
daliśmy się. Teraz zatrudniłem 
pana Rafała. Mieszka on w  na-
szych zasobach, zna sytuację  
w spółdzielni, ma wieloletnie do-
świadczenie kierownicze. Jestem 
zadowolony. Razem obeszliśmy 
zasoby, by wdrożyć go w realizo-
wane zadania.  dag

Żychlin | od 1 października wchodzą w życie podwyżki za odpady

Po 29 zł od osoby za śmieci miesięcznie
Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Żychlinie 
z 24 lipca, w życie wchodzi teraz, od początku 
października, podwyżka opłat za gospodarowanie 
odpadów. Stawka wzrasta z 18 zł od osoby  
do 29 zł od osoby za śmieci segregowane.  
W przypadku nieruchomości, w których nie 
dopełniono obowiązku segregacji, opłata zostaje 
podwyższona do 58 zł od osoby miesięcznie. 

Gospodarstwa domowe, które 
mają kompostowniki, mogą liczyć 
na mniejszą opłatę o 1 zł od osoby 
miesięcznie. Przy rodzinie 4-oso-
bowej oznacza to mniejszą kwotę 
roczną o 48 zł.

Przypomnijmy, że jest to druga 
podwyżka w  2020 roku. Pierw-
sza nastąpiła w  styczniu. Wtedy 
opłata śmieciowa wzrosła z 10 zł 
od osoby miesięcznie do 18 zł. Te-
raz opłata za gospodarowanie od-
padami wzrasta z 18 zł do 29 zł od 
osoby. Od stycznia do paździer-

nika to wzrost z 10 zł do 29 zł od 
osoby miesięcznie, czyli 290 pro-
cent. 

O ile w  grudniu 2019 roku 
4-osobowa rodzina za śmieci pła-
ciła 40 zł miesięcznie, to teraz bę-
dzie płacić 116 zł miesięcznie. 
Rocznie to odpowiednio 480 zł 
w  grudniu 2019 roku i  1.392 zł 
rocznie obecnie. 

Jest jednak pozytywna infor-
macja. Jest szansa, że opłata śmie-
ciowa przez najbliższe półtora 
roku nie ulegnie kolejnej zmia-

nie, bowiem burmistrz Grzegorz 
Ambroziak na taki okres podpisał 
umowę z firmą Pre Zero z Kutna, 
która odbiera odpady. 

W 2018 roku gmina Żychlin do 
gospodarki odpadowej dołożyła 
180.000 zł, w 2019 roku 230.000 
zł.

W gminie Pacyna mieszkańcy 
od lipca 2019 r. płacą po 25 zł od 
osoby, w  gminie Bedlno miesz-
kańcy od 1 marca 2020 roku pła-
cą po 22 zł od osoby (minus 1 zł 
gdy jest kompostownik), a w gmi-
nie Oporów od 1 lutego 2020 pła-
cą po 25 zł od osoby (minus 1 zł 
gdy jest kompostownik). 

Pisma do spółdzielni
Urząd Gminy w Żychlinie prze-

słał do spółdzielni mieszkanio-
wych pisma, w których informu-
je o wzroście opłat śmieciowych, 
które do kasy miasta wnoszą spół-
dzielnie. Lokatorzy płacą za od-

pady do spółdzielni. i  tak Spół-
dzielnia Mieszkaniowa przy ul. 
Łąkowej od 1 października bę-
dzie płacić co miesiąc do miasta 
76.328 zł (2.632 osoby razy 29 zł).

Spółdzielnia Mieszkaniowa 
Wspólny Dom będzie płacić mie-
sięcznie 36.163 zł za 1247 osób 
(tj. o prawie 14.000 zł więcej mie-
sięcznie).

Spółdzielnia Mieszkaniowa 
Emit przy ul. Żeromskiego będzie 
płacić za 181 osób kwotę 5.249 zł. 

– Po likwidacji Mig-My, która 
zabierała od nas śmieci, dopiero 
normują się stosunki z firmą Pre 
Zero, która często pomijała na-
sze kontenery, gdyż kierowca nie 
wiedział, gdzie stoją – mówi Ma-
rek Kubicki, prezes emitowskiej 
spółdzielni. – Aby śmieci nie leża-
ły obok pojemników, musieliśmy 
dokupić nowe, by lokatorzy mie-
li gdzie je wyrzucać, jak kierowca 
śmieciarki nas niefortunnie pomi-
nie. Na szczęście zdarza się to co-
raz rzadziej.

Prezesi wszystkich spółdziel-
ni nie kryją obaw, że przy tak du-
żej podwyżce za odpady, część 
mieszkańców przestanie płacić, 
a to może niekorzystnie wpłynąć 
na finanse wszystkich spółdzielni, 
bowiem to spółdzielnia rozlicza 
się z urzędem gminy.  dag

Radny Rafał Zajączkowski,  
były kierownik miejskiej 
komunikacji teraz jest 
kierownikiem ds. technicznych  
we wspólnym domu.
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Od 1 października wchodzi w życie wysoka podwyżka opłat za śmieci. 
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reklAMA

Oporów | wkrótce drogowe inwestycje

Korzystne oferty drogowców
W poniedziałek 21 września Urząd Gminy 
w Oporowie otworzył oferty przetargowe na 
wykonanie kilku zadań drogowych podzielonych 
na dwa zadania. Wpłynęło pięć ofert. 

Najkorzystniejszą ofertę zło-
żyło PRD Kutno, wszystkie były 
dużo poniżej operatu szacunkowe-
go. Wszystkie drogi mają zostać 
zakończone do końca październi-
ka. Na drogach zostanie ułożona 
nakładka asfaltowa o grubości 3 
cm. Zostanie ona ułożona na łącz-
nym odcinku 4.964 m.

I zadanie:  
droga samogoszcz  
– skórzewa 
To odcinek ok. 1.500 m dro-

gi gminnej nr 102 354E. Moder-
nizowany odcinek zaczyna się od 
skrzyżowania z droga powiatową 
DP 2130E (obręb Samogoszcz) 
w kierunku zachodnim do Skó-
rzewy.

Na realizacje zadania gmina 
zabezpieczyła 335.954 zł. Gmina 

na tę drogę uzyskała też dotację  
z .Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych w wysokości ponad 100 
tys zł. Zadanie ma być wykonane 
do 20 października. 

Najkorzystniejszą ofertę złożyła 
firma PRD Kutno, która chce wy-
konać zadanie za kwotę 214.758 
zł. Daje też 60-miesięczną gwa-
rancję. To daje oszczędność po-
nad 121.000 zł.

Firma DOMAX z Boronowa 
zadeklarowała, że wykona zada-
nie za kwotę 258.977 zł, firma 
INTERMASTER z Płocka chce 
wykonać drogę za 248.890 zł, fir-
ma DES z Warszawy za 285.790 
zł. Najdroższą ofertę i tylko 48 
miesięcy gwarancji złożyła firma 
Transportowo-Handlowa WO-
TEX z Krzyżanowa. Wyceniła 
prace na 286.198 zł.

II zadanie:  
6 mniejszych dróg
Na realizację tego zadania 

gmina zabezpieczyła 793.101 
zł. Nakładka asfaltowa ma być 
ułożona na drogach wewnętrz-
nych: obręb Golędzkie 1.003 
m, obręb Jaworzyna-Skarżynek  
o długości 367 m, obręb Kurów 
Parcel o dł. 711 m, obręb Oporów 
o długości 309 m, obręb Szczyt 
(odcinek II) o długości 414 m, ob-
ręb Wola Prosperowa (odcinek II)  
o długości 660 m. Łącznie 3.464 m. 
W tej części zamówienia najko-
rzystniejszą ofertę złożyła firma 
INTERMASTER z Płocka, która 
zadeklarowała wykonanie zadania 
za 574.766 zł, czyli gmina zaosz-
czędziłaby ponad 218.000 złotych. 

Drugą ofertę złożyła firma 
PRD Kutno, która chce wykonać 
zadanie za 587.940 zł. To ponad 
205.000 zł oszczędności.

Firma DOMAX z Boronowa 
jest gotowa podjąć się zadania za 
617.115 zł, firma DES z Warszawy 
za 636.977 zł. I w tym przypad-

ku najdroższą ofertę złożyła firma 
WITEX z Krzyżanowa.

Teraz wszystkie oferty będą 
szczegółowo analizowane. Jeśli 
zostaną wybrane najtańsze oferty 
to gmina zaoszczędzi łącznie ok. 
340.000 zł.

– Cieszymy się, że przetarg 
udał się dobrze i zaoszczędzimy 
środków – przyznaje Robert Paw-
likowski, wójt gminy Oporów. – 
Wkrótce ogłosimy przetarg na ko-
lejne dwa odcinki dróg o łącznej 
długości ok. 1.000 m – w Mnichu 
i Łowiczówce. Pieniądze mamy 
zabezpieczone w budżecie gminy.

Jest zatem szansa, że w tym 
roku gmina zrobi aż 6 km dróg 
gminnych. – Do zakończenia in-
westycji drogowych zapoczątko-
wanych w 2012 roku, brakuje nam 
jeszcze ok. 9 km dróg – przyznaje 
wójt. – Faktycznie dróg nam przy-
bywa, gdyż okazuje się, że do wy-
konania są jakieś przyczółki, łącz-
niki. Jestem dobrej myśli, że za 
rok uda się nam zakończyć drogo-
we inwestycje – mówi. dag

Żychlin | SM wspólny dom

Deszczówka 
odprowadzona rurami

Pracownicy spółdzielni miesz-
kaniowej Wspólny Dom popra-
wiają odprowadzenie wody z da-
chu bloku przy ul. Okoniewskiego 
3. Do tej pory woda była odprowa-
dzana rurą spustową na zewnątrz 
bloku. Nierówne chodniki spra-
wiały, że przy dużym deszczu 
woda wylewała się wzdłuż bloku 
i podsiąkała do bloków. 

Teraz rury spustowe odprowa-
dzają wodę kanalizacją pod zie-
mią do środkowej klatki, by tam 

rurą odprowadzić wodę do stu-
dzienki w ulicy Okoniewskiego. 

– Nie wiem czy to najlepszy 
pomysł – mówi mieszkaniec osie-
dla Wyzwolenia. – Czy ułożono 
rury o wystarczająco dużym prze-
kroju, by odebrać i odprowadzić 
wodę z dachu podczas ulewnego 
deszczu? 

Przekonamy się już wkrót-
ce, gdyż synoptycy zapowiadają  
w weekend intensywe deszcze. 
 dag

Żychlin | Samorządowy zakład budżetowy ma kłopot. My wszyscy też

Pierwsza rata kary – ok. 30.000 zł – już wymagalna
Do końca września Samorządowy Zakład Budżetowy  
musi zapłacić pierwszą ratę kary naliczonej przez 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska  
w Łodzi. Kolejne 30.000 zł będzie musiał zapłacić do 
końca grudnia. I tak co kwartał, przez 3 lata, aż spłaci  
ok. 370.000 zł kar naliczonych wraz z odsetkami. 

Ale to dopiero pierwsza tran-
sza zasądzonych kar przez WIOŚ, 
które zakończyły się prawomoc-
nym wyrokiem NSA 28 stycznia 
2020 roku. Kolejne dwie sporne 
kwoty na 288.615 zł i 43.247 zł są 
w procedurze odwoławczej. Ich 
egzekucja jest tylko kwestią cza-

su. Pierwszy wyrok NSA „prze-
tarł” prawną ścieżkę. Do tego 
dojdą ustawowe odsetki, które w 
przypadku pierwszej należności 
346.658 zł zostały powiększone o 
23.000 odsetek.

Przypomnijmy, że przyczy-
ną naliczenia kar była zbyt mała 

ilość wykonywanych prób po-
miarów jakości odprowadzanych 
ścieków. Zgodnie z decyzją wod-
no-prawną powinno ich być 12  
w roku, czyli co miesiąc, pod-
czas gdy zrobiono ich 9, z czego  
5 w zakładowym laboratorium, 
co nie zostało uwzględnione 
przez WIOŚ, gdyż powinny być 
wykonane przez laboratorium 
akredytowane. 

Pierwsza kara w wysoko-
ści 346.658 zł została naliczona  
w październiku 2015 roku za rok 
2013. Druga decyzja naliczają-
ca karę za rok 2014 w wysokości 
288.615 zł została wydana 25 paź-

dziernika 2017 roku. Trzecia decy-
zja za rok 2015 w kwocie 43.247 
zł, została wydana 12 grudnia 
2017 roku.

Mieszkańców bulwersuje fakt, 
że jedyną karą była kara nagany 
dla pracownika, który nie dopa-
trzył zapisów w umowie wodno-
-prawnej i nie wykonał wskaza-
nej ilość prób. Pracownicy tej od 
2 lat już nie ma w zakładzie, gdyż 
przeszła na emeryturę. – Gdzie 
był nadzór dyrektora? Cóż to za 
kara nagany, skoro zakład będzie 
ponosić gigantyczną karę ponad 
700.000 złotych. A jeszcze bar-
dziej śmieszne, że następnego 

roku były już nagrody dla pracow-
ników, bo dotyczyły rzekomo in-
nego roku pracy. Teraz Samorzą-
dowy Zakład Budżetowy, który za 
kilka miesięcy ma być zlikwido-
wany boryka się z zapłatą pierw-
szej transzy z gigantycznej kary, w 
wysokości 30.000 zł.

– Zakład jest w trudnej sytu-
acji finansowej – przyznaje Ma-
rek Jabłoński, dyrektor SZB  
w Żychlinie. – Rzeczywiście do 
końca września musimy zapłacić 
pierwszą transzę należności – ok. 
30.000 zł. Teraz zbieram wszyst-
kie możliwe środki, aby należność 
zapłacić. Jeśli chodzi o grudniową 
ratę, kolejne 30.000 zł, będę pro-
sić WIOŚ o przełożenie spłaty ze 
względu na koronawirusa.

 Dorota Grąbczewska

bulwersuje fakt,  
że jedyną karą była 
kara nagany dla 
pracownika, który nie 
dopatrzył zapisów 
w umowie wodno--
prawnej i nie wykonał 
wskazanej ilość prób.

Przebudowa odprowadzenia wody opadowej z dachu bloku 
okoniewskiego 3. czy zastosowane rozwiązanie będzie skuteczne? 
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reklAMA

Oporów | zawody wędkarskie nad stawem

Rywalizowały dzieci, potem dorośli
Stowarzyszenie Wędkarskie w Oporowie na stawach  
w Oporowie zorganizowało pod koniec sierpnia,  
pod patronatem starosty kutnowskiego  
Daniela Kowalika, zawody wędkarskie dla dzieci  
z powiatu kutnowskiego. W niedzielę 20 września  
w zawodach wędkarskich rywalizowali dorośli 
wędkarze z powiatu kutnowskiego.

– Koronawirus sprawił, że za-
wody wędkarskie dla dzieci i do-
rosłych zorganizowaliśmy w tym 
roku po raz pierwszy – mówi Ro-
bert Klimczak, prezes Stowarzy-
szenia Wędkarskiego Oporów. 
– Na starcie stanęło 35 dzieci,  
a w ostatnią niedzielę 25 dorosłych 
wędkarzy (w tym jedna kobieta).

Wśród młodych uczestników 
wędkowania spławikowego były 
dziewczęta. Po zakończeniu łowie-
nia komisja ważyła złowione ryby.

W kat. do 18 lat I miejsce za-
jął Kacper Fidrysiak, który złapał 
860 g ryb. II miejsce zajął Szy-
mon Rojkowski, który złapał 490 g 
ryb, III miejsce Cezary Rojkowski 
– złowił 450 g ryb.

W kategorii wiekowej do 14 
lat, wędkarzom sprzyjało większe 
szczęście. Zawody wygrał Antoni 
Kowalczyk, który złowił 4805 g 
ryb. II miejsce zajęła Oliwia Kret, 
która złowiła 2470 g ryb, III miej-
sce Dawid Piwoński, który złowił 
1085 g ryb.

W najmłodszej kategorii do 10 
lat rywalizację wygrał Filip Gaw-

roński, który złowił 1560 g. II 
miejsce zajął Marcel Saczuk, któ-
ry złowił 1420 g ryb, III miejsce 
Hubert Klimczak, który złowił 
1010 g ryb.

– Wszyscy uczestnicy zawo-
dów otrzymali dyplomy i nagrody 
rzeczowe w postaci sprzętu węd-
karskiego – mówi Jan Zadęcki ze 
stowarzyszenia, wędkarz z Żychli-
na. – Trzech najlepszych zawodni-
ków w każdej z kategorii otrzyma-
ło puchar oraz wędki. Następne 
zawody wędkarskie dla dzieci – 
10 października. Z kolei dla do-
rosłych następne 18 października.

Nagrody i puchary wręczali 
członkowie stowarzyszenia, wice-
starosta kutnowski Marek Jędrzej-
czak i wójt gminy Oporów Robert 
Pawlikowski.

Starostwo Powiatowe w Kutnie 
przyjechało ze swoim namiotem. 
Dzieciom rozdawano za darmo 
popcorn i powiatowe gadżety. Na 
koniec wszyscy wędkarze zjadali 

kiełbaski z grilla i zupę przygoto-
waną przez stowarzyszenie. 

W rywalizacji dorosłych 20 
września wzięło udział 25 osób. 
Wygrał Andrzej Maciak, któ-
ry złowił 3700 g ryby. II miejsce 
zajął Tomasz Lewicki, który zło-
wił 3420 g ryb, zaś III miejsce  
Kret Krzysztof, który złowił 3310 
g ryb. 

Za zajęcie I miejsca była węd-
ka, za zajęcie II miejsca kołowro-
tek, za III miejsce pokrowiec na 
sprzęt wędkarski. Mniejsze na-
grody rzeczowe dostało 10 węd-
karzy. Trzech najlepszych otrzy-
mało puchary, dyplomy wszyscy 
wędkarze. Na zakończenie zawo-
dów była tradycyjna grochówka i 
wspólne grillowanie.  dag

Śleszyn 
Ślubowanie  
i pasowanie  
na strażaka
26 września w Śleszynie 
odbędzie się ważna 
uroczystość dla lokalnego 
środowiska. Młodzi 
adepci straży OSP Śleszyn 
należący do Młodzieżowej 
Drużyny Pożarniczej będą 
mieć swoje ślubowanie  
i pasowanie na strażaka.

Młodymi strażakami zostanie  
8 chłopców i 8 dziewcząt. Uroczy-
stość rozpocznie się o godz. 9.30 
mszą świętą w pobliskim kościele, 
po czym młodzi adepci straży zło-
żą ślubowanie i zostaną oficjalnie 
przyjęcie do strażackiej rodziny.

– Udało się nam zakupić kom-
plet jednakowych strojów dla 
dziewcząt i chłopców – mówi Zbi-
gniew Twarowski, opiekun mło-
dych strażaków. – Wszyscy będą 
mieć czerwone koszule i czarne 
spodnie chłopcy lub czarne spód-
niczki dziewczęta.

Młodzieżowa Drużyna Pożar-
nicza została utworzona w lutym, 
ale koronawirus przerwał spotka-
nia i zajęcia. Zostały nowe wzno-
wione w lipcu. Młodzi adepci 
straży mogą rozwijać swoje pa-
sje, naśladować swoich rodziców, 
dziadków i wujków. Będą zgłę-
biać kolejne tajniki udzielania 
pierwszej pomocy w różnych zda-
rzeniach. To oni kiedyś zastąpią 
obecnych strażaków.  dag

Nagrody najmłodszym zwycięskim wędkarzom: filipowi Gawrońskiemu, Marcelowi Saczukowi i hubertowi 
klimczakowi wręczał Marek Jędrzejczak, wicestarosta kutnowski oraz robert klimczak, prezes stowarzyszenia.
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następne zawody 
wędkarskie dla dzieci  
– 10 października.  
z kolei dla dorosłych 
18 października.
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Stanisławice | koło Gospodyń wiejskich

Panie prezentowały się  
na dożynkach 
wojewódzkich w Uniejowie

Koło Gospodyń Wiejskich ze 
Stanisławic, w  gminie Bedlno 
jako jedyne reprezentowały gmi-
nę podczas dożynek wojewódz-
kich, które 20 września odbyły 
się w  Uniejowie. Gości często-
wały swoimi pierogami z kapustą 
i grzybami oraz ciastami.

Na wojewódzkich dożynkach 
w Uniejowie, tuż obok term, swo-
je stanowisko miało też Starostwo 
Powiatowe w Kutnie, było KGW 
Stanisławice, KGW Dąbrowice 
oraz zespół Siemienice z  gminy 
Krzyżanów.

– To była pięknie zorganizo-
wana impreza – przyznaje Anna 
Ulatowska z  KGW Stanisławice. 
– Mnóstwo gości. Organizatorzy 
zapewnili nam namiot i  prąd. O 
wystrój stoiska musiałyśmy za-
dbać same. Gmina zapewniła nam 
transport na tę imprezę. Za rok 
znów pojedziemy.

Panie z  KGW Stanisławice 
otrzymały zaproszenie, by zorga-
nizować stoisko, z  Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi. Na przy-
gotowanie potraw regionalnych 

dostały 500 zł. – Ulepiłyśmy 205 
pierogów z  kapustą i  grzybami 
zebranymi teraz. Do tego upie-
kłyśmy sześć blach ciast. Część 
w ramach degustacji rozdałyśmy, 
a  część sprzedałyśmy – podkre-
śla Renata Torzyńska, przewod-
nicząca koła. – Mamy wspaniałe 
wspomnienia. Ludzie byli w sto-
sunku do nas niezwykle życzli-
wi, uprzejmi. Szkoda tylko, że za 
późno dowiedzieliśmy się o moż-
liwości uczestniczenia w konkur-
sie kulinarnym. Ale za rok chce-
my w nim wziąć udział.

Z tegorocznej edycji wsparcia 
dla KGW Stanisławice już dosta-
ły 3.000 zł. Podczas wojewódz-
kich dożynek, na stoisku pań 
z Łowicza, zamówiły jednakowe 
chusty.

Niedawno KGW Stanisławi-
ce uczestniczyły w  gminno-po-
wiatowych dożynkach w Bedlnie.  
Z kłosów zrobiły pięknego, kolo-
rowego indora, który wprawdzie 
nie był tradycyjnym wieńcem, ale 
przyciągał uwagę. Indor to też ele-
ment polskiej wsi.  dag

Żychlin | dom kultury

Prelekcja o kinach w Żychlinie
W sobotę 26 września, 
o godz. 18.30 
w Żychlińskim Domu 
Kultury będą gościć 
uczestnicy Festiwalu 
Kinobus.pl, który 
przemierza regiony kraju 
śladami kin działających 
i niedziałających. 

W tym roku Kinobus odwie-
dza woj. łódzkie i  mazowieckie, 
a Żychlin jest na trasie przedsię-
wzięcia. Co najciekawsze: swoimi 
wspomnieniami z  dawnych cza-
sów będzie dzielił się Feliks Bzo-

wy, emerytowany operator projek-
torów kinowych w  żychlińskich 
kinach.

W trakcie spotkania zostanie 
zaprezentowana prelekcja pt. „O 
kinach w  Żychlinie słów kilka”, 
która będzie połączona z  poka-
zem slajdów przygotowana przez 
instruktora Żychlińskiego Domu 
Kultury Renatę Dziubę, na pod-
stawie dostępnych materiałów 
i  wspomnień. Prelekcja została 
przygotowana na potrzeby projek-
tu Kinobus, realizowanego przez 
Fundację Wspierania Kultury Fil-
mowej Cyrk Edisona z Krakowa. 
 dag

Bedlno | Gminny ośrodek kultury

Dyrektor odchodzi z pracy
Jarosław Pucek, po 11 miesiącach  
pracy w Gminnym Ośrodku Kultury  
w Bedlnie odchodzi z pracy.  
Wypowiedzenie złożył 8 września.  
Dyrektorem GOK jest do 12 października.

– Zdecydowałem, by poszukać 
pracy bliżej mojego miejsca za-
mieszkania, koło Łęczycy – mówi 
Jarosław Pucek. – Mam kilka 
ofert pracy, ale jeszcze nie podją-
łem ostatecznej decyzji.

Wszystko wskazuje, że GOK 
w Bedlnie znów zostanie bez dy-
rektora. Przypomnijmy, że proble-
my kadrowe w GOK Bedlno za-
częły się od stycznia 2019 roku, 
po tym jak z funkcji dyrektora zre-
zygnował Radosław Jędrzejczyk, 
któremu zarzucano wykorzysty-
wanie gminnego sprzętu nagła-
śniającego do prowadzenia pry-
watnych imprez. 

Kilka konkursów ogłaszanych 
przez wójta zakończyło się fia-
skiem. Wprawdzie po jednym 
z nich wyłoniono kandydata, ale 

okazało się, że oczekiwania finan-
sowe kandydata były wyższe, niż 
możliwości gminy. 

Przez kilka następnych miesię-
cy sytuację ratowała Jolanta Ro-
sół, poprzednia dyrektor GOK, 
która z  funkcji odeszła po tym 
jak wygrała konkurs na dyrekto-
ra szkoły w Szewcach Nadolnych. 
Pracowała na pół etatu, popołu-
dniami. 9 września na stanowisko 
dyrektora GOK powołano Elżbie-
tę Milczarską, ale i ona po miesią-
cu zrezygnowała z funkcji.

Dlatego, gdy wreszcie 3 listo-
pada 2019 roku dyrektorem GOK, 
po 10 miesiącach przerwy, został 
Jarosław Pucek, witano go bar-
dzo ciepło, z nadzieją, że „rozkrę-
ci kulturę w  Bedlnie”. Pomimo, 
że w marcu ogłoszono pandemię 

koronawirusa i działalność kultu-
ralna na długi czas została zawie-
szona, w GOK zmieniło się wiele. 
Największym sukcesem dyrekto-
ra Jarosława Pucka jest pozyska-
nie 295.000 dotacji z ministerstwa 

kultury na remont wnętrza GOK. 
Remont właśnie trwa. 

Kontynuował on też zajęcia 
wokalne prowadzone przez Rena-
tę Mosiołek oraz uruchomił naukę 
tańca ludowego dla dwóch grup 
wiekowych dzieci i  młodzieży 
prowadzonych przez Jolantę Gu-
towską, znakomitego instruktora 
tańca i choreografa.

– Pracę w GOK Bedlno będę 
miło wspominać. Spotkałem tu 
wielu sympatycznych, miłych 
i życzliwych osób, m.in. z zespo-
łów śpiewaczych – mówi ustępu-
jący dyrektor. – Pozostawię po 
sobie wyremontowaną placówkę, 
która będzie dobrze służyć lokal-
nej społeczności. Mam nadzieję, 
że na otwarcie GOK po remoncie 
zostanę zaproszony.

Na przełomie września i  paź-
dziernika dyrektor Pucek idzie na 
urlop. Od 13 października GOK 
nie ma dyrektora, a włodarze gmi-
ny znów mają problem, by znaleźć 
odpowiednią osobę na to stanowi-
sko.  dag

Koło Gospodyń Wiejskich ze Stanisławic prezentowało się podczas 
dożynek wojewódzkich w uniejowie.
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Dyrektor GOK w Bedlnie 
Jarosław Pucek złożył 
wypowiedzenie. dyrektorem jest 
do 12 października. 
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Żychlin | Towarzystwo Miłośników historii

Katyńczycy gminy Żychlin
dokończenie ze str. 1

– Łamiąc obowiązujący pol-
sko-sowiecki pakt o nieagresji, 
Armia Czerwona wkroczyła na 
teren Rzeczypospolitej Polskiej, 
realizując tym samym ustale-
nia paktu Ribbentrop-Mołotow. 
W wyniku dokonanego rozbioru 
Polski Związek Sowiecki zagar-
nął obszar o powierzchni ponad 
190 tys. kw. z ludnością liczą-
cą ok. 13 mln. Wkraczająca na 
wschodnie tereny Armia Czer-
wona zachowywała się równie 
bestialsko jak wojska niemieckie. 
Dopuszczała się zbrodni wojen-

nych i mordów na ludności cy-
wilnej. 17 września dla milionów 
polskich mieszkańców Kresów 
rozpoczął się okres bezwzględ-
nej eksterminacji i represji, celnie 
określany jako Golgota Wscho-
du. Mimo upływu lat pamiętamy 
o zdradzieckim „ciosie w plecy”. 
Do dziś nie w pełni uświadamia-
my sobie rozmiar strat poniesio-
nych przez Polskę z rąk Sowie-
tów. Nie znamy pełni zbrodni 
sowieckich, ofiar ludobójstwa  
z tzw. listy białoruskiej i ukraiń-
skiej. Ale szukamy i nadal bę-
dziemy szukać. Będziemy też pa-
miętać.  dag
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Zdrowie | Szczepienia przeciwko grypie

Czekając na szczepionki
Co roku o tej porze wielu ludzi szczepi się 
przeciwko grypie. W tym roku, wobec trwającej 
epidemii SARS-CoV-2, szczepienia te są przez 
specjalistów szczególnie zalecane. Problem 
w tym, że w aptekach i przychodniach na razie 
brakuje szczepionek.

Na rynek trafiło dopiero pierw-
sze 400 tys. szczepionek prze-
ciwko grypie. Reszta ma być sys-
tematycznie dostarczana aż do 
grudnia. Wiceminister zdrowia 
Maciej Miłkowski 10 września za-

pewniał, że szczepionek wystar-
czy dla wszystkich. Mimo zapew-
nień, że deficyt szczepionek nam 
nie grozi, rządzący zdecydowali 
się wprowadzić pewne ogranicze-
nia – od 18 września obowiązują 
w aptekach i punktach aptecznych 
ograniczenia w wydawaniu szcze-
pionek na jedną osobę (powyżej 9. 
roku życia). Obowiązuje też całko-
wity zakaz wywozu szczepionek 
przeciwko grypie za granicę. 

Influac lub Vaxagrip
Regulacje dotyczą dostęp-

nych na rynku szczepionek prze-
ciw grypie – Influvac Tetra, Vaxi-
grip Tetra i Fluenz Tetra. Pierwsze 
dwie to szczepionki wstrzykiwa-
ne, zaś Fluenz Tetra jest podawana 

do nosa w postaci aerozolu i prze-
znaczona dla dzieci i  młodzieży 
w wieku 2-18 lat.

Przypomnijmy, że szczepion-
ki są bezpłatne (tj. w  całości re-
fundowane z  budżetu państwa) 
dla pacjentów od 75. roku życia.  
Na 50% refundację mogą liczyć 
osoby w wieku 65-74 lata, osoby 
w  wieku 18-64 lat z  chorobami 
współistniejącymi, kobiety w cią-
ży oraz dzieci od 2 do 5 lat. Cena 
urzędowa Vaxigrip to ok. 45,66 
zł, więc przy 50% refundacji za-
płacimy 22,88 zł. Cena urzędowa 
Influvac to 47,83 zł, czyli 24,95 zł  
po refundacji 50%. 

Mieszkańcy Łowicza mogą się 
natomiast nieodpłatnie zaszcze-
pić, jeśli mają powyżej 65 lat. 
To dlatego, że osobom w wieku 
65-75 lat szczepionki refunduje 
Urząd Miejski. W budżecie mia-
sta zarezerwowano na ten cel 30 
tys. zł, co wystarczy na ok. 600 
szczepionek. Z tej opcji można 
skorzystać tylko w  placówkach, 
które mają z  miastem podpisa-
ną umowę w tym zakresie, czyli 

w NZOZ-ach: Academos, Lekarz, 
Kaliska, Wigor, Świętojańska, 
Przychodnia Lekarska i Medyk. 

kiedy będą?  
apteki odbierają 
telefony z tym pytaniem
W teorii wszystko wygląda 

obiecująco – szczepienie nie jest 
szczególnie drogie, zwłaszcza 
z refundacją dla grup ryzyka. Pro-
blemem jest to, że szczepionek 
w zasadzie jeszcze nie ma. Pierw-
sza partia Vaxigrip na początku 
września rozeszła się błyskawicz-
nie, obecnie praktycznie nie da 
się jej znaleźć w aptekach, nawet 
w  dużych miastach. Do mniej-
szych aptek trafiało często po do-
słownie kilka sztuk, które niemal 
z miejsca zostały wykupione. Te-
raz apteki czekają na zapowiada-
ny Influvac. Początkowo zapo-
wiadano jego pierwsza partię na 
początek października, ale już te-
raz orientacyjny termin jest prze-
sunięty na połowę października. 

Zwykle szczepienia na dany se-
zon były gotowe już w II połowie 

września, teraz się na to nie zapo-
wiada.

– Przeważnie sprzedawaliśmy 
w  ciągu sezonu około 100 sztuk 
indywidualnym osobom, czasem 
trafiały się też większe zamówie-
nia z zakładów pracy – mówi Ka-
tarzyna Gałaj, właścicielka Apteki 
„Słoneczko”. – Codziennie mamy 
liczne telefony, widać, że zaintere-
sowanie jest w tym roku wyjątko-
wo duże, nie możemy jednak nic 
z  tym zrobić. Dostępność szcze-
pionek w hurtowniach w stosun-
ku do popytu na chwilę obecną 
jest znikoma. 

Podobnie sytuacja wygląda 
w przychodniach. – Zainteresowa-
nie jest wyjątkowo duże, wiadomo 
dlaczego, niestety na ten moment 
nie mamy żadnych szczepionek 
– mówił nam Sylwester Tworek, 
internista i  lekarz rodzinny pro-
wadzący NZOZ „Vigor”. – Mam 
świeżą informację (rozmawiali-
śmy w  piątek – przyp. red.), że 
mamy otrzymać Influvac w tran-
szach, prawdopodobnie w  paź-
dzierniku i w listopadzie, łącznie 

mniej więcej połowę tego co za-
mawialiśmy. Jeżeli będziemy mie-
li szczepionki, oczywiście będzie-
my je podawali pacjentom.

Lekarz dodaje, że w  ostat-
nim czasie wystawiono w  jego 
przychodni kilkadziesiąt recept  
na szczepienie (do nabycia w ap-
tece), ale nie wie ile z nich zostało 
zrealizowane.

Sekretarz miasta Maria Więc-
kowska mówiła nam z  kolei,  
że do tej pory nie dotarła do ratu-
sza informacja o tym, by w którejś 
z przychodni, które mają umowę 
z miastem, został już wykorzysta-
ny przewidziany na nie limit dofi-
nansowania, wynikający z  umo-
wy z miastem – co jest logiczne, 
biorąc pod uwagę fakt, że szcze-
pień fizycznie nie ma.

Sekretarz miasta potwier-
dza, że duże jest zainteresowanie 
szczepionką wśród mieszkańców 
w przedziale 65-75 lat (czyli tych, 
którzy mogą skorzystać ze szcze-
pionki finansowanej przez mia-
sto). – Jeszcze zanim został ogło-
szony przetarg na wykonawcę, 
mieszkańcy już dzwonili, pytali 
gdzie i kiedy będzie można.

Podobny program refundacji 
jak miasto, od lat prowadzi też 
gmina Łowicz. W kilku innych 
gminach słyszeliśmy też od wój-
tów, że rozważą taką możliwość. 
 tm

dostępność 
szczepionek  
w hurtowniach  
w stosunku  
do popytu na chwilę 
obecną jest znikoma. 

RZut OKIEm | nowy SprzęT Już w SzpiTAlu 

Przed budynkiem szpitala 
w Łowiczu zorganizowano we 
wtorek, 15 września, spotkanie, 
w trakcie którego placówce 
przekazany został nowy aparat 
uSG. Sprzęt o wartości 170 tys. zł  
w całości ufundowała gmina 
łowicz. reprezentowali ją wójt 
Andrzej barylski i przewodniczący 
rady Gminy Maciej Malangiewicz. 
choć obaj do sprawy podeszli ze 
skromnością, słów wdzięczności 
pod ich adresem nie szczędzili 
dyrektor szpitala urszula kapusta-
Tymoshchuk oraz wicestarosta 
piotr Malczyk. aa fo
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Łowicz | Stowarzyszenie łowickie.pl

Wkrótce ruszy „Chata dla ptaka” 
Stowarzyszenie Miłośników Ziemi  
Łowickiej Łowickie.pl powiesi na terenie miasta 
70 różnego rodzaju budek lęgowych dla ptaków 
na terenach zielonych – w parkach, na skwerach, 
placach zabaw, przy szkołach i na prywatnych 
posesjach. 

Do tego ustawionych zostanie 
10 karmników dla ptaków, przy 
których będzie informacja, czym 
można dokarmiać naszych ma-
łych przyjaciół. 

Projekt „Chata dla ptaka”, 
w ramach którego pojawią się 
budki i karmniki, był pomysłem 
radnego miejskiego Lecha Ani-
szewskiego, swój współudział 

w nim miał też Mariusz Siewie-
ra – obecnie prezes ŁSM oraz 
inni członkowie stowarzyszenia.  
A był o tyle ważny, że będzie 
on realizowany w ramach tego-
rocznej edycji budżetu obywatel-
skiego województwa łódzkiego 
„Łódzkie na plus”, a w nim wy-
bierane są projekty, które uzyska-
ją największe poparcie w głoso-
waniu.

Dofinansowanie tego proekolo-
gicznego projektu wyniesie 5 tys. 
zł.  mwk
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dokończenie ze str. 3

– Co chwilę jesteśmy zaskaki-
wani, stawiani przed faktem do-
konanym – mówi wójt Reczulski, 
przyznając, że gdyby chociaż 2-3 
dni wcześniej wiedział, jakie za-
rząd ma plany, wówczas miałby 
czas, aby się nad tym zastanowić. 

Obawy wyrażał też Krzysz-
tof Skowroński, pytając, jaka jest 
gwarancja, że każdy samorząd 
otrzyma dotację. 

Dyskusja na ten temat roz-
poczęła się na początku posie-
dzenia, po czym przystąpiono  
do głosowania uchwał. To rów-
nież było zaskoczenie, ponieważ 
jako pierwsza poddana głosowa-
niu była ta o uchyleniu decyzji 
w  sprawie sprzedaży inwestycji 
w Piaskach Bankowych i – o dzi-
wo – przeszła ona jednogłośnie. 
Tym samym rozpatrywanie sprze-
ciwu wójta Sylwestra Kubińskie-
go stało się bezzasadne. 

szukanie  
winnego
Dalsza część obrad była nasy-

cona polityką. Prezes Ryszard No-
wakowski zaczął ją poprawnie, 
mówiąc: – Przetrwaliśmy razem 
i mam nadzieję, że razem będzie-
my współpracować. Potem wspo-
mniał o historii ostatniej utraconej 
dotacji, mówiąc, że nie można za-
rządu obarczać winą za to, bo to 
łódzki wojewoda uchylił pozwo-
lenie na budowę, a to skutkowało 
utratą dotacji. 

Tłumaczył też, że propozycja 
sprzedaży była efektem niemocy 
w  sytuacji, gdy samorządów nie 
stać na pobudowanie zakładu ze 
swoich pieniędzy, a nie można po-
zyskać zewnętrznych dotacji. Te-
raz pojawia się nowa możliwość. 
Dodał, że kilka dni temu pytał 
też o wniosek o pożyczkę złożo-
ny przed rokiem w  WFOŚiGw 

w Łodzi i usłyszał, że nadal jest on 
procedowany. 

Powiedział też, że rozłam 
w związku powstał na skutek in-
gerencji osób spoza niego. Chciał 
odtworzyć fragment nagrania sesji 
Rady Gminy Bielawy, w którym 
wójt Sylwester Kubiński mówi 
o  tym, że o  sprawie rozmawiał  
ze starostą Marcinem Kosiorkiem 
i przez wójtów będących przeciw-
ko sprzedaży został wyznaczo-
ny jako potencjalny nowy prezes 
związku. Łowiccy wójtowie po-
wiedzieli, że już to widzieli i nie 
ma takiej potrzeby. Nie winili wój-
ta za to, że broni idei, na której im 
samym tak bardzo zależy.

Nowakowski ocenił, że jest 
ogromne niezrozumienie inwe-
stycji, które widoczne jest nawet 
w  określaniu „Zarżnięcie kury, 
która znosi złote jajka” (a tak o za-
przepaszczeniu idei budowy sa-
morządowego zakładu powiedział 
Sylwester Kubiński), bo zakład 
miał powstać nie dla zysków, a ra-
czej funkcjonować „po kosztach”. 
„Złote jajka” mają monopoliści  
na rynku śmieciowym. 

„Grillowaniu” wójta Kubińskie-
go sprzeciwili się Andrzej Baryl-
ski i Dariusz Reczulski. Pierwszy 
z nich mówił, że najgorzej jest, gdy 
się chce kogoś ośmieszyć, a z sie-
bie robić bohatera. Drugi – że le-
piej będzie puścić wypowiedź pre-
zesa z poprzedniego walnego, gdy 
przekonywał członków związku 
do sprzedaży inwestycji. 

Nowakowski bronił się, mó-
wiąc, że to wywołało zaintere-
sowanie związkiem i  inwestycją, 
jakiego nie było od lat i  dobrze,  
że się o tym rozmawia. 

Burmistrz Aleksandrowa 
Łódzkiego Jacek Lipiński, który 

jest członkiem zarządu, najpierw 
cytował korzystny dla „Bzury” 
wyrok sądu administracyjnego 
w  sprawie uchylenia zezwolenia 
na budowę wydanego przez wo-
jewodę. Mówił on o przekrocze-
niu uprawnień, nadużyciu władzy. 
Do mikrofonu mówił tak głośno 
o tym, kto był sprawcą, kto ofiarą, 
że obsługujący zgromadzenie mu-
siał mocno ściszyć nagłośnienie. 

Wyraził też niemal pewność,  
że związek wygra proces ze Skar-
bem Państwa o  odszkodowanie  
za cofnięcie zezwolenia na bu-
dowę, który we wrześniu rozpo-
czął się przed Sądem Okręgowym 
w Łodzi. 

Łowickie jednym 
głosem (prawie) 
Nie mogli tego słuchać wójto-

wie z powiatu łowickiego, którzy 
w większości nie są przecież po tej 
samej linii politycznej co były już 
wojewoda Zbigniew Rau. Dariusz 
Reczulski zauważył, że w każdym 
wystąpieniu Jacka Lipińskiego są 
złośliwe uwagi do innych osób. Ja-
rosław Papuga, wójt gminy Niebo-
rów, powiedział, że byłego woje-
wody bronił nie będzie, ale trzeba 
uderzyć się w piersi i powiedzieć, 
że przez 13 lat nie udało się zreali-
zować celu i związek jest w punk-
cie wyjścia. A to oznacza, że jest 
jest ofiarą losu. Przypomniał,  
że dotacja utracona w 2017 roku 
nie była jedyną wpadką, przed 
2017 rokiem związek też utracił 
szansę na olbrzymią dotację. 

Burmistrz Strykowa Witold 
Kosmowski przypomniał, że 
w ZM Bzura polityka była od po-
czątku, ale jeśli członkowie będą 
sobie skakać do gardeł, to na pew-
no nic się nie osiągnie. Złożył też 
propozycję – że jeśli nie udałoby 
się związkowi pozyskać dofinan-
sowania, to może związek był-
by gotów inwestycję w  Piaskach 

Bankowych sprzedać, bez przetar-
gu, gminie Stryków.

Wójt gminy Łyszkowice Adam 
Ruta również bronił Kubińskiego, 
mówiąc, że nie można mieć pre-
tensji do niego, że jako gospodarz 
gminy Bielawy podjął działania. 
Ocenił, że nie można mieć pew-
ności, jaki wyrok zapadnie w są-
dzie w procesie ze Skarbem Pań-
stwa.

nieważne,  
kto przetnie wstęgę 
Sylwester Kubiński, który przy-

słuchiwał się dyskusji, która do-
tyczyła także jego działań, spo-
kojnie odezwał się, wyjaśniając, 
że nie mógł postąpić inaczej. Nie 
mógłby spojrzeć w  oczy miesz-
kańcom, którym przez lata mó-
wił, że w  Piaskach Bankowych 
powstanie zakład samorządowy. 
I dla niego nie ma znaczenia kto 
będzie przecinał wstęgę na uro-
czystym otwarciu zakładu, ważne 
jest, aby on powstał. Do wszelkich 
działań w celu niedoprowadzenia 
do sprzedaży inwestycji zobowią-
zała go Rada Gminy. 

Wójtowie, niezadowoleni z de-
cyzji o sprzedaży, zobowiązali go 
do prowadzenia rozmów o  tym, 
jak uratować samorządową inwe-
stycję. – Nasza reakcja była ade-
kwatna do sytuacji. Ludzie chcą 
efektu. Róbmy wszystko, aby go 
osiągnąć. 

„Wszystko” było jednak trud-
ne do uzgodnienia, bo na wiele 
pytań nt. wniosków samorządów, 
jakie mają być złożone w  ciągu 
kilku dni do Rządowego Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych, zarząd 
nie umiał odpowiedzieć: czy gmi-
na może złożyć więcej niż jeden 
wniosek (skoro już złożyła/ już 
planuje złożyć), jaki jest obecnie 
kosztorys inwestycji, co będzie 
gdy ktoś wniosku nie złoży, a co 
jeśli złoży, a dotacji nie otrzyma.

Wreszcie ustalono, że prezes 
Ryszard Nowakowski w Urzędzie 
Wojewódzkim w Łodzi zorientu-
je się, czy ZM Bzura może złożyć 
wniosek o dotację, czy potrzebne 
będzie wyznaczanie do tego jed-
nego samorządu, który wystąpi 
w roli lidera, pozostałe dadzą mu 
pełnomocnictwo. 

Ryszard Nowakowski wyra-
ził nadzieję, że wniosek złożony 
z poparciem 19 samorządów bę-
dzie mocny, zwłaszcza, że pro-
blem śmieci nie jest problemem 
lokalnym, bo dotyczy wszyst-
kich.  

mwk

reklAMA

syLwester kubIńskI 
wójt gminy Bielawy

nie zależy mi na stanowiskach 
w zM bzura. uważam jednak, 
że obecny zarząd wyczerpał 
swoje możliwości i warto 
byłoby go zmienić. Gdybyśmy 
jako wójtowie powiatu 
łowickiego złożyli taki wniosek, 
nie uzyskałby on większości. 
nie chcę wypowiadać się 
o tym czy decyzja o przyznaniu 
dotacji jest polityczna, czy 
nie. Ja deklaruję, że będę 
współpracował z każdym 
zarządem – niezależnie 
z jakiej będzie opcji – który 
doprowadzi do tego,  
że samorządowy zakład 
powstanie. Jestem to winien 
swoim mieszkańcom i w tej 
sprawie zdania nie zmieniam. 

DarIusz reCzuLskI 
wójt gminy Chąśno

Ja wiem, że wojewoda 
uchylając zgodę na budowę 
popełnił błąd, ale to już było 
i analizowanie tego nic nam nie 
da, musimy wiedzieć co dalej. 
Teraz trzeba zrobić wszystko, 
żeby zakład w piaskach 
bankowych powstał. formuła 
tego zarządu wyczerpała się, 
więc gdyby zaszły zmiany, 
to nic byśmy nie stracili, 
a moglibyśmy spróbować 
czegoś nowego. obecny 
zarząd co kilka tygodni rzuca 
nowe propozycje, ale one nie 
posuwają nas do przodu. To 
ciągle jest dreptanie w miejscu. 
uważam, że nie warto 
okopywać się na stanowiskach, 
bo zmiany są potrzebne. 

Jarosław papuga, 
wójt gminy nieborów, 
powiedział, że byłego 
wojewody bronił nie 
będzie, ale trzeba 
uderzyć się w piersi 
i powiedzieć, że przez 
13 lat nie udało się 
zrealizować celu 
i związek jest w punkcie 
wyjścia. A to oznacza,  
że jest jest ofiarą losu.

Zm Bzura | zgodna rezygnacja ze sprzedaży działki w piaskach bankowych 

Nadal szansa na niższe ceny za śmieci
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Aktualności

reklAMA

Łowicz | z bolimowskiej do skansenu w Maurzycach

Mieli wziąć tylko budulec, 
ale zabiorą cały dom
– Otrzymaliśmy propozycję zabrania materiału z budynku przy ul. Bolimowskiej 
do wykorzystania w skansenie w Maurzycach, gdzie silny wiatr uszkodził stodoły. 
Okazało się jednak, że budowla ta jest na tyle ciekawa, że przeniesiemy ją w całości 
i odtworzymy – powiedział nam dyrektor muzeum w Łowiczu Grzegorz Dębski. 

Chodzi o parterowy budynek 
przy Bolimowskiej 3. Jeszcze  
do niedawna dość charaktery-
styczny, bo był obłożony szczelnie 
białym sidingiem, jednak od kilku 
lat był niezamieszkały. Z propo-
zycją jego rozebrania na materiał 
zwrócił się nowy właściciel nieru-
chomości, który i tak miał w pla-
nie jego rozbiórkę.

Dyrektor powiedział nam, że 
konstrukcja budynku okazała się 

na tyle ciekawa i wiekowa, że po-
myślał, aby przenieść dom w cało-
ści do skansenu. Budynek pocho-
dzi z początku XX w., przetrwał 
do obecnych czasów w dobrym 
stanie, choć dach i strop z powo-
du braku konserwacji zwilgotnia-
ły, przegniły, a drewno zaatako-
wały grzyby. – Przeniesiemy tylko 
konstrukcję parteru, strop i dach 
będziemy musieli odtworzyć, nie 
powinniśmy mieć z tym jednak 

żadnych problemów – powiedział 
nam dyrektor.

W czasie prac rozbiórkowych 
nie znaleziono wielu ciekawych 
pamiątek po właścicielach, były 
to drobne rzeczy, np. zapałki i my-
dło w oryginalnych opakowaniach  
z okresu międzywojennego, za-
bezpieczono też lustro w drew-
nianej ciężkiej ramie. Na podda-
szu były też elementy wskazujące,  
że w budynku funkcjonował 

warsztat szewski, bo były tam np. 
skrawki skóry.

Budynek przed rozebraniem 
został poddany inwentaryzacji, 
elementy konstrukcji parteru zo-
stały ponumerowane i skatalogo-
wane, aby w skansenie odtworzyć 
go zgodnie z pierwowzorem. Mu-
zeum ma konkretne plany zwią-
zane z budynkiem. – Po odtwo-
rzeniu chcielibyśmy, aby mieściła 
się w nim duża sala edukacyjna  
– daje on takie możliwości i z tego 
powodu zdecydowaliśmy się na 
jego przeniesienie. Ponadto w bu-
dynku znalazłaby się ekspozycja 
związana z rzemiosłem. Z eks-

ponatami nie byłoby problemów, 
mamy ich sporo w naszych maga-
zynach, ale możemy je także zdo-
być przez nasze kontakty – mówi 
dyrektor.

Podstawowym problemem  
w realizacji tych zamiarów jest 

brak pieniędzy. Rekonstrukcja 
domu w skansenie będzie kosz-
tować około 400 tys. zł, muzeum 
będzie chciało pozyskać je z fun-
duszy europejskich, bądź z jedne-
go z programów ministra kultury  
i dziedzictwa narodowego.  tb

Bąków Górny | zmiany w szkole 

Remont sali, nowości  
w przedszkolu

Pomimo tego, że rok szkol-
ny się rozpoczął, w SP w Bąko-
wie Górnym trwał, rozpoczęty  
w sierpniu, remont sali gimna-
stycznej, w której wymieniana jest 
podłoga oraz malowane są ścia-
ny. W szkole odświeżeniu uległo 
zaplecze sanitarne. Wyremonto-
wany został magazynek na sprzęt 
sportowy. Całkowity koszt remon-
tu – 175 443,13 zł. 

Uzyskano pomoc finansową  
w formie dotacji celowej z budżetu 

Województwa Łódzkiego w wyso-
kości 80 tys. zł. Przy SP im. Janu-
sza Korczaka mieści się również 
przedszkole. 10 września Krzysz-
tof Skowroński, wójt gm. Zduny, 
przekazał na jego rzecz dodatkowe 
pomoce dydaktyczne. Wśród nich 
znalazły się pomoce do zajęć logo-
pedycznych, zajęć z integracji sen-
sorycznej oraz zajęć plastycznych. 
Nie zabrakło również zabawek,  
tj. jeździków, puzzli czy basenu 
wypełnionego kulkami.  ksl

Gmina Nieborów | Aby było bezpieczniej

Most w Patokach już po remoncie
Można już bez przeszkód je-

chać mostem na Bzurze pomię-
dzy Patokami a Sierzchowem. 
Firma Danetpil z Głowna na zle-
cenie Urzędu Gminy Nieborów  
za 115 tys. zł zakończyła kom-
pleksową wymianę drewniane-
go poszycia. W czasie prac oka-
zało się, że deski, z którego było 
ono zbudowane, były w bardzo 
złym stanie, część rozpadła się  
w czasie demontażu – choć most 
został oddany do użytku w 2011 
roku, a więc stosunkowo niedaw-
no.

Wójt gminy Jarosław Papuga 
powiedział nam, że dodatkowo  
w czasie prac zlecił wymianę kil-
ku zewnętrznych belek, które oka-
zały się być w złym stanie. Nie 
zmieniło to jednak ostatecznej 
kwoty zlecenia. Pozostała kon-
strukcja mostu jest w dobrym sta-
nie i może służyć mieszkańcom 
przez kolejne lata.

Most w Patokach jest wyko-
rzystywany przez mieszkańców 
miejscowości przede wszystkim 
jako przeprawa wiodąca do ich 
pól i łąk po drugiej stronie rze-
ki, w niewielkim stopniu zaś jako 
połączenie komunikacyjne po-
między dwoma gminami Niebo-
rów i Bolimów.  tb

Drewniany budynek przy ul. Bolimowskiej jest w trakcie rozbiórki, 
o niebezpieczeństwie ostrzega biało-czerwona taśma.
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most w Patokach ma nową drewnianą nawierzchnię.
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Gmina Nieborów | oświadczenia majątkowe

Zarobki i zasoby urzędników i radnych 
Publikujemy kolejną 
część informacji 
z oświadczeń 
majątkowych 
samorządowców 
z terenu naszego 
powiatu. Dziś  
– gmina Nieborów.

 � Jarosław Papuga, Wójt 
Gminy Nieborów, wykazał po-
siadanie 76.000 zł oszczędno-
ści (rok wcześniej 42.000 zł).  
We współwłasności małżeń-
skiej posiada dom o powierzchni  
140 mkw. i wartości 200 tys. zł. 

Jest właścicielem gospodarstwa 
ogólnorolnego o  pow. 8,40 ha 
(5,79 ha stanowi majątek odrębny 
wójta, natomiast 2,61 ha majątek 
wspólny) i  wartości ok. 200 tys. 
zł. Z tego tytułu uzyskał przychód 
w  wysokości 6 tys. zł i  dochód  
5 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia w  urzę-
dzie gminy uzyskał dochód w wy-
sokości 117.429,22 zł. Wykazał 
także dochód ze Szkoły Podsta-
wowej w Bobrownikach 27,09 zł 
oraz z Gimnazjum nr 2 w Dzierz-
gówku 1.501,02 zł.

Posiada samochód osobowy 
Skoda Octavia z 2010 roku. Wy-
kazał też posiadanie samochodu 
żony w leasingu – Skoda Octavia 
z 2018 roku.

Wójt nie posiada zobowiązań 
finansowych przekraczających  
10 tys. zł.

 � Adam Janiak, sekre-
tarz gminy, wykazał posiada-
nie 131.900 zł oszczędności (rok 
wcześniej 118.500 zł) Posiada 
dom o  pow. 130 mkw. i  warto-
ści 100 tys. zł, a  także gospodar-
stwo mleczne o pow. 10,8776 ha 
i  wartości 200 tys. zł. Z tytułu 
jego posiadania uzyskał przychód 
114.600 zł oraz dochód 37.700 zł.

Wykazał dochody: z tytułu za-
trudnienia 113.177,14 zł oraz z ty-
tułu umowy-zlecenia z Delegatu-
ry KBW w Łodzi 1.152 zł.

Sekretarz posiada samochód 
osobowy Opel Astra z 2013 roku, 
ciągnik rolniczy Case JX 90 
z  2011 roku oraz przyczepę IFA 
z 1980 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych o  wartości powyżej  
10 tys. zł.

 � Anna Kwiatkowska-Gajda, 
skarbnik gminy, wykazała po-
siadanie ok. 250 tys. zł (rok wcze-
śniej ok. 220 tys. zł) oszczędności 
we współwłasności małżeńskiej 
oraz 570,075 jednostek uczest-
nictwa w funduszach inwestycyj-
nych, na łączną kwotę 8.600 zł 
(majątek osobisty skarbnik).

Posiada mieszkanie o  po-
wierzchni 47,77 mkw. i wartości 
ok. 35 tys. zł. We współwłasno-
ści małżeńskiej posiada gospodar-
stwo rolne o powierzchni 16,26 ha 
i wartości ok. 550 tys. zł. Z tego 
tytułu osiągnęła przychód ok. 85 
tys. zł oraz dochód ok. 24 tys. zł.

Wśród innych posiadanych 
nieruchomości wskazała po-
mieszczenia gospodarcze przy-
należne do lokalu mieszkalne-
go o  łącznej powierzchni 22,78 
mkw. i wartości ok. 4 tys. zł (wła-
sność skarbnik), działkę pod bu-
dynkiem mieszkalnym o  pow. 
0,1535 ha i wartości ok. 6 tys. zł 
(współwłasność, wielkość udzia-

łu to 7055/26801), a także nieru-
chomość niezabudowaną o  łącz-
nej pow. 0,1005 ha i wartości ok.  
21 tys. zł. 

Wykazała też spadek: udział 
10/36 w nieruchomości składają-
cej się z  budynku mieszkalnego 
o pow. 148,5 mkw. i budynku go-
spodarczego o pow. 30 mkw., na 
działce o pow. 0,0831 ha (wartość 
nieruchomości to ok. 260 tys. zł), 
udział 2/6 w nieruchomości zabu-
dowanej budynkiem magazyno-
wym o pow. 466 mkw., na dział-
ce o pow. 0,25 ha (wartość ok. 30 
tys. zł), udział 2/6 w nieruchomo-
ści rolnej o pow. 2,52 ha i wartości 
ok. 60 tys. zł oraz udział 2/6 w nie-
ruchomości rolnej o pow. 3,43 ha 
i wartości ok. 85 tys. zł.

Wykazała nabycie z  małżon-
kiem w dniu 17.05.2018 r. w dro-
dze przetargu nieograniczonego 
od Starostwa Powiatowego w Ło-
wiczu nieruchomości niezabudo-
wanych: o pow. 502 mkw. i o pow. 
503 mkw. 

Wykazała uzyskane dochody: 
ze stosunku pracy 90.790,08 zł, 
z  odszkodowania 23.500 zł oraz 
dofinansowania ARiMR 196.600 
zł.

We współwłasności małżeń-
skiej posiada samochody oso-
bowe Volkswagen Passat z  2010 
roku oraz Honda CR-V z  2012 
roku, a  także maszyny rolnicze: 
ciągnik Fendt z  2009 roku, cią-
gnik Fendt z  2001 roku, ciągnik 
Valtra z 2012 roku, kombajn zbo-
żowy Fendt z 2012 roku, opryski-
wacz, pług, siewnik do kukury-
dzy, agregat uprawowo-siewny, 
przyczepę, rozsiewacz nawozów, 
bronę talerzową oraz przystawkę 
do rzepaku.

Skarbnik jest zobowiązana kre-
dytem inwestycyjnym zaciągnię-
tym na zakup maszyn rolniczych 
w  związku z   uzyskaniem dofi-
nansowania z  ARiMR. Do spła-
ty na 31.12.2019 r. pozostało 100 
tys. zł.

 � Krzysztof Osóbka, Prze-
wodniczący Rady Gminy, wy-
kazał posiadanie 129.366,37 
zł oszczędności (rok wcześniej 
140.938,90 zł). Posiada dom 
o pow. 183,10 mkw. i wartości 340 
tys. zł. Wykazał też posiadanie 
spółdzielczego mieszkania wła-
snościowego o pow. 54,75 mkw. 
i wartości 209.000 zł. 

Prowadzi gospodarstwo ogól-
norolne o pow. 7,22 ha i wartości 
200 tys. zł. Nie wykazał osiągnię-
tego z tego tytułu przychodu i do-
chodu.

Prowadzi jednoosobową dzia-
łalność gospodarczą, zajmującą 
się usługami BHP dla firm, roz-
liczeniem kierowców oraz ubez-
pieczeniami. Z tego tytułu uzyskał 
przychód 56.930 zł oraz dochód 
15.470,02 zł.

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
dochód 62.817,38 zł, z  dopłat 
ARiMR 6.974,18 zł, a z tytułu diet 
radnego 15.576 zł. Z tytułu naj-
mu prywatnego uzyskał przychód 
14.268,38 zł.

Posiada samochód Honda 
z 2010 roku, o wartości ok. 22 tys. 
zł. Nie posiada zobowiązań finan-
sowych powyżej 10 tys. zł.

 � tomasz Baczyński, rad-
ny, wykazał posiadanie 35.000 
zł oszczędności (rok wcześniej 40 
tys. zł). We współwłasności posia-
da dom o powierzchni 200 mkw. 

i  wartości 300 tys. zł, a  także 
mieszkanie o pow. 42 mkw. i war-
tości 350 tys. zł.

Wśród innych posiadanych 
nieruchomości wskazał działkę 
o  pow. 1100 mkw. i  wartości 30 
tys. zł oraz działkę o  pow. 1850 
mkw. i  wartości 50 tys. zł (oby-
dwie we współwłasności).

Prowadzi jednoosobową dzia-
łalność gospodarczą „SK-TB”. 

Z tytułu diet radnego osiągnął 
dochód 6.728,71 zł, z  tytułu za-
trudnienia 77.405,28 zł, natomiast 
z tytułu prowadzenia działalności 
gospodarczej 15.555 zł.

Posiada samochód osobowy 
Honda Civic z 2018 roku.

Radny nie posiada zobowiązań 
finansowych powyżej 10 tys. zł.

 � Henryk Bakalarski, rad-
ny, wykazał posiadanie 285.457 
zł oszczędności (rok wcześniej 
207.212 zł) oraz 47 sztuk obligacji 
Getin Noble Bank S.A, na kwotę 
47.000 zł.

We współwłasności małżeń-
skiej posiada dom o  powierzch-
ni 120 mkw. i  wartości 360 tys. 
zł. Wykazał też posiadanie dział-
ki siedliskowej o pow. 0,09 ha, bu-
dynku gospodarczego o pow. 68 
mkw. i  lasu o  pow. 0,43 ha. Ich 
wartość określił jako „według cen 
rynkowych”.

Z tytułu umowy o  pracę uzy-
skał dochód 172.247,70 zł, nato-
miast diety radnego pozwoliły mu 
uzyskać 7.670 zł.

Posiada samochód osobowy 
Mazda z 2010 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych, których wartość prze-
kracza 10 tys. zł.

 � małgorzata Bolimow-
ska, radna, wykazała posiada-
nie 13.320,35 zł oszczędności. 
We współwłasności posiada dom 
o pow. 180 mkw. i wartości 350 
tys. zł.

Także we współwłasności po-
siada gospodarstwo ogólnorolne 
o pow. 5,41 ha i wartości 120.000 
zł. Nie osiągnęła z tego tytułu do-
chodu.

Wykazała uzyskany spadek 
(po ciotce): budynek mieszkalny 
jednorodzinny o  pow. 82 mkw. 
(1/40 część) oraz środki pieniężne 
2.604,07 USD (1/40 część).

Z tytułu zatrudnienia w  ZSP 
nr 1 w Łowiczu uzyskała dochód 
86.784,67 zł, z Zakładu Doradz-
twa Zawodowego w Łodzi 480 zł, 
z OKE Łódź 94,08 zł, natomiast 
z tytułu diet radnej 5.628,71 zł.

Posiada samochód Ford Mon-
deo z 2016 roku.

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych powyżej 10 tys. zł.

 � marek Jaworski, radny, 
wykazał posiadanie 43.131 zł oraz 
35 euro oszczędności (rok wcze-
śniej 20.000 zł i 60 euro).

We współwłasności (z tytułu 
spadku) posiada dom o  pow. 76 
mkw. i wartości 320.000 zł. Wśród 
innych posiadanych nieruchomo-
ści wskazał działkę (ziemia rol-
na) o pow. 3,85 ha i działkę leśną 
o pow. 0, 84 ha (obydwie współ-
własność, spadek).

Z tytułu wynagrodzenia ze 
stosunku służbowego uzyskał 
62.225,07 zł, z tytułu umowy-zle-
cenia 832,32 zł, natomiast z diet 
radnego 5.400 zł.

Posiada samochód osobowy 
Opel Astra z 2011 roku.

Radny nie posiada zobowiązań 
finansowych powyżej 10 tys. zł.

 � Barbara Kostusiak, rad-
na, nie wykazała posiadanych 
oszczędności. Wykazała nato-
miast posiadanie domu o  pow. 
277,50 mkw. i wartości 330 tys. zł.

Z tytułu emerytury uzyskała 
dochód 35.352,92 zł, natomiast 
z tytułu diet radnej 5.900 zł.

Posiada samochód osobowy 
Mercedes z 1996 roku oraz Mer-
cedes z 2005 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych, których wartość prze-
kracza 10 tys. zł.

 � Jacek makowski, rad-
ny, wykazał posiadanie 20 tys. 
zł oszczędności (rok wcześniej 
60.034,68 zł). Posiada dom o pow. 
150 mkw. i wartości 90 tys. zł.

Prowadzi gospodarstwo (pro-
dukcja mleka i bydła opasowego) 
o pow. 14,11 ha i wartości 350 tys. 
zł. Z tego tytułu uzyskał przychód 
w wysokości 217.500 zł oraz do-
chód 55.000 zł.

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości wskazał część go-
spodarstwa rolnego o  pow. 6,93 
ha i  wartości 90 tys. zł (współ-
własność z  braćmi). Nie uzyskał 
z tego tytułu dochodu.

Z tytułu diet radnego uzyskał 
dochód 5.700 zł, natomiast dzięki 
ARiMR 25.271,75 zł.

We współwłasności z  bratem 
posiada ciągnik rolniczy Ursus. 
Posiada także przyczepę rolniczą 
Pronar, prasę rolującą oraz mini 
ładowarkę przegubową z  osprzę-
tem.

Radny jest zobowiązanym kre-
dytem w wysokości 97.290 zł (rok 
wcześniej 105.755 zł).

 � tomasz Papiernik, radny, 
wykazał posiadanie we współ-
własności małżeńskiej 15 tys. 
zł oszczędności (rok wcześniej 
45.000 zł). Wraz z  żoną posiada 
dom o  pow. 94 mkw. i  wartości 
400 tys. zł.

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości wskazał taką o pow. 
1.174 mkw. i  wartości 50 tys. zł 
(współwłasność małżeńska).

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
przychód w wysokości 55.321,21 
zł, natomiast dochód z tytułu diet 
radnego to 5.600 zł.

Posiada samochód osobowy 
Skoda Octavia z 2006 roku.

Jest zobowiązany kredy-
tem hipotecznym w  wysoko-
ści 265.850,47 zł (rok wcześniej 
416.263 zł).

 � tomasz Pruk, radny, wyka-
zał posiadanie 3.500 zł oszczęd-
ności we współwłasności małżeń-
skiej. Także we współwłasności 
posiada dom o  pow. 108 mkw. 
i wartości 450 tys. zł. 

W dzierżawie posiada gospo-
darstwo ogólnorolne o pow. 3,94 
ha. Z tego tytułu nie osiągnął 
w ubiegłym roku dochodu.

Prowadzi działalność gospo-
darczą – usługi rolnicze. Nie wy-
kazał osiągniętego z  tego tytułu 
dochodu.

Z tytułu umowy o pracę uzyskał 
dochód w wysokości 35.099,15 zł, 
z dopłat ARiMR 3.973,05 zł, na-
tomiast z tytułu diet radnego 5.900 
zł.

Posiada ciągnik rolniczy Ursus 
z 1969 roku, ciągnik Ursus z 1986 
roku, kombajn zbożowy Bizon 

z  1984 roku, a  także samochód 
osobowy Opel Astra z 2002 roku.

Jest zobowiązany kredytem go-
tówkowym w wysokości 62.100 zł 
(rok wcześniej 45.552,29 zł – róż-
nica wynika z faktu, że są to dwa 
inne kredyty).

 � Arkadiusz Pudłowski, rad-
ny, nie wykazał posiadanych 
oszczędności ani majątku.

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
przychód 54.959,16 zł, natomiast 
z tytułu diet radnego osiągnął do-
chód 4.230 zł.

Nie posiada mienia ruchomego 
o wartości powyżej 10 tys. zł.

Jest zobowiązany kredytem 
w wysokości 55.557,84 zł.

 � Zbigniew Szymański, rad-
ny, nie wykazał posiadanych 
oszczędności. Wykazał natomiast 
posiadanie domu o pow. 140 mkw. 
i wartości 130 tys. zł (współwła-
sność małżeńska). 

Wspólnie z  żoną posiada go-
spodarstwo ogólnorolne o  pow. 
1,2789 ha i  wartości 10 tys. zł.  
Z tego tytułu nie uzyskał dochodu.

Wykazał także posiadanie 
(również we współwłasności mał-
żeńskiej) działki o  pow. 0,23 ha 
i wartości 23 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
dochód w wysokości 70.596,51 zł, 
z diet radnego 6.600 zł, natomiast 
z tytułu prac w komisji wyborczej 
400 zł.

Nie posiada mienia ruchomego 
o wartości powyżej 10 tys. zł.

Jest zobowiązany kredytem 
konsumpcyjnym w  wysokości  
20 tys. zł (tak samo jak rok wcze-
śniej).

 � Bogusława tomczak, rad-
na, wykazała posiadanie oszczęd-
ności w  wysokości: 28.154 zł 
i 7.600 zł (rok wcześniej 39.877,79 
zł). We współwłasności z  synem 
posiada dom o pow. 137,75 mkw. 
i wartości 300 tys. zł.

Posiada gospodarstwo ogól-
norolne o pow. 1,75 ha i wartości  
50 tys. zł. Osiągnęła z  tego ty-
tułu dochód w  postaci dopłat 
z ARiMR 1.704,53 zł.

Z tytułu umowy o  pracę uzy-
skała dochód 46.785,61 zł, nato-
miast z tytułu diet radnej 5.900 zł.

We współwłasności z  synem 
posiada samochód Volkswagen 
Passat z  2005 roku, o  wartości  
15 tys. zł.

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych o wartości powyżej 10 tys. 
zł.

 � Janina Werle, radna, wy-
kazała posiadanie we współwła-
sności majątkowej 37.532,48 
zł oszczędności (rok wcześniej 
9.754,22 zł). Także we współwła-
sności posiada dom o  pow. 120 
mkw. i wartości 150 tys. zł.

Posiada (również współwła-
sność majątkowa) gospodarstwo 
ogólnorolne o pow. 7,59 ha i war-
tości 245.688,30 zł (rok wcześniej 
pow. 7,28 ha i wartość 194.412,40 
zł). Z tego tytułu uzyskała przy-
chód 9.239,14 zł i dochód 7.164,54 
zł.

Z tytułu zatrudnienia w  ubie-
głym roku uzyskała dochód 
98.468,60 zł, z  tytułu diet radnej 
5.500 zł, z diet członka GKRPA 
840 zł. Wykazała także emeryturę 
męża 48.021,62 zł.

We współwłasności posiada sa-
mochód Kia Picanto z 2015 roku.

Radna nie posiada zobowiązań 
finansowych powyżej 10 tys. zł.

 � tomasz Wierzbicki, radny, 
wykazał posiadanie 111.717,88 zł 
oszczędności we współwłasno-
ści małżeńskiej (rok wcześniej 
92.390,24 zł), a  także pożyczki 
osobie fizycznej 140 tys. zł (rów-
nież we współwłasności małżeń-
skiej). 

Wraz z  żoną posiada dom 
o pow. 120 mkw. i wartości 400 
tys. zł. Małżeństwo posiada też 
gospodarstwo sadownicze o pow. 
1,31 ha i wartości 50 tys. zł. Z tego 
tytułu radny nie uzyskał dochodu.

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości radny wykazał ga-
raż o pow. 50,10 mkw. i wartości  
20 tys. zł (współwłasność małżeń-
ska).

Prowadzi działalność gospo-
darczą (wykonywanie instalacji 
wodno-kanalizacyjnych, ciepl-
nych, gazowych i  klimatyzacyj-
nych). Z tego tytułu uzyskał przy-
chód 1.619.606,78 zł oraz dochód 
317.017,44 zł (współwłasność 
małżeńska).

Z tytułu zatrudnienia osiągnął 
dochód 43.317,297 zł, z  dopłat 
ARiMR 1.073,57 zł, natomiast 
z tytułu diet radnego 6.600 zł.

We współwłasności małżeń-
skiej posiada samochód Nissan 
Interstar z 2010 roku, Renault Ma-
ster z 2006 roku, Mercedes Benz 
z  2012 roku (leasing), Volkswa-
gen Polo z 2010 roku oraz Hondę 
FR-V z 2007 roku.

Radny jest zobowiązany: kre-
dytem gotówkowym konsu-
menckim zaciągniętym na kwo-
tę 25.000 zł (do spłaty na dzień 
31.12.2019 r. pozostało 14.976 
zł) oraz kredytem gotówkowym 
konsumenckim zaciągniętym 
na kwotę 22.000 zł (do spłaty 
na dzień 31.12.2019 r. pozosta-
ło 20.130 zł). Obydwa stanowią 
wspólność małżeńską (rok wcze-
śniej kredyt na kwotę 25.000 zł, 
do spłaty na dzień 31.12.2018  
– 19.968 zł).

 � tomasz Zimny, radny, 
wykazał posiadanie 43.054,04 
zł oszczędności (rok wcześniej 
34.000 zł) oraz: PKO portfel in-
westycyjny 154.668,68 zł (rok 
wcześniej 150 tys. zł), PKO FIO 
152.583,11 zł (rok wcześniej 150 
tys. zł) oraz rachunek oszczędno-
ściowy – lokata terminowa 32.100 
zł (rok wcześniej 30.250 zł).

Posiada dom o pow. 173 mkw. 
i wartości 500 tys. zł. 

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości wskazał: działkę wraz 
z domem o pow. 0,700 ha i  war-
tości ok. 500 tys. zł, działkę o pow. 
0,25 ha i  wartości ok 50 tys. zł 
oraz działkę o  pow. 0,2756 ha 
i wartości ok. 80 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia w MZK 
Skierniewice uzyskał dochód 
46.815,09 zł, z  OSK „Radar” 
9.208,80 zł, z  tytułu świadczenia 
emerytalnego 59.217 zł, z  umo-
wy-zlecenia z  Mazowieckim 
Związkiem Pszczelarzy 9.075,92 
zł, natomiast z tytułu diet radnego 
5.800 zł.

Posiada pasiekę pszczelarską 
wraz z osprzętem o wartości ok. 
25 tys. zł, a także samochód oso-
bowy Opel Corsa z  2008 roku 
i Opel Vectra z 1998 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych o  wartości powyżej  
10 tys. zł. �
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Gmina Sanniki | zmiany w budżecie

Żeby wybudować drogę,
musieli zrezygnować
z innych inwestycji
11 września na nadzwyczajnej sesji Rady  
Miasta i Gminy Sanniki podjęto decyzję  
o zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
i w budżecie na 2020 rok.

Burmistrz Gabriel Wieczorek 
poinformował radnych o dobrej 
– na pierwszy rzut oka – wiado-
mości: gmina otrzymała dofinan-
sowanie w kwocie ponad 1,3 mln 
złotych z Funduszu Dróg Sa-
morządowych na budowę drogi 
gminnej w Brzezi. Jest to aż 70 
procent wartości całej inwestycji; 
gmina ma dopłacić około 500 ty-
sięcy złotych, jednak łączna prze-
sunięta suma to 600 tysięcy zł.

Aby móc spełnić warunek 
wkładu własnego, gmina musia-
ła dokonać przesunięć w budżecie 
i zmian w Wieloletniej Progno-
zie Finansowej. Skarbnik gminy 
Marlena Kunikowska i burmistrz 
wskazali inwestycje, które należy 

całkiem zdjąć z tegorocznego bu-
dżetu lub zmniejszyć je w dużym 
stopniu.

Najmniej emocji wzbudziło 
zmniejszenie kwoty przeznaczo-
nej na budowę odcinka kanalizacji 
deszczowej na końcu ulicy Wól-
czyńskiej w Sannikach. Na całość 
zadania przeznaczone było 130 ty-
sięcy złotych, a po zmianie jest to 
30 tysięcy, które ma zostać prze-
znaczone tylko na dokumentację 
niezbędną do rozpoczęcia inwe-
stycji.

Drugą zmianą jest wykonanie 
ścieżek rowerowych wzdłuż drogi 
wojewódzkiej 577 przez Czyżew 
i Szkaradę. Na to zadanie miało 
zostać wydane 150 tys. zł. Cała ta 
kwota została zdjęta z tegorocz-
nego budżetu. Tej zmianie sprze-
ciwił się radny Damian Dolniak, 
który zauważył, że te sołectwa 
zrzekły się swojego funduszu so-

łeckiego, aby ścieżki mogły zostać 
wykonane (był to warunek, aby 
otrzymać pieniądze z zewnątrz). 
Burmistrz Wieczorek poprosił 
radnych o rozmowy z mieszkań-
cami okręgów, które reprezentują. 
Według niego konieczna jest cier-
pliwość, ponieważ kiedy gmina 
otrzyma dofinansowanie na jakąś 
inwestycję, staje się ona prioryte-
towa. Radny Wiesław Nowicki 
poparł burmistrza.

– Gdyby proporcje były inne, 
to można by się zastanawiać. Ale  
1 mln 300 tys. to dużo – mówił. 

Tym, co wywołało największą 
dyskusję, było zmniejszenie o 220 
tysięcy złotych kwoty przewidzia-
nej na utwardzenie drogi w Osmo-
linie. Całość zadania to koszt 232 
tysięcy złotych. Skarbnik zapro-
ponowała pozostawienie 12 tysię-
cy złotych na przygotowanie nie-
zbędnej dokumentacji.

Z tą propozycją nie zgodził się 
radny Wojciech Gładoch, który 
zarzucił burmistrzowi, że pienią-
dze przeznaczone na wykonanie 
tego zadania zdejmowane są z bu-
dżetu po raz drugi.

Gabriel Wieczorek był przeko-
nany co do słuszności pomysłu. 

– Inwestycje, które chcemy 
zdjąć, nie przepadają. Dokumen-
tacja będzie wykonywana, wio-
sną 2021 przystąpimy do realizacji 
– zapewniał. Radny Gładoch po-
wiedział natomiast, że nie wierzy 
w te obietnice, ponieważ nie jest to 
pierwszy raz, kiedy je słyszy. 

Pojawiła się z jego strony suge-
stia, że pieniądze można by zabrać 
z budowy drogi w Barciku. Bur-
mistrz podał argumenty, dlaczego 
nie jest to możliwe: w Barciku do-
kumentacja zostanie zrealizowana 
w tym tygodniu, wkrótce zostanie 
ogłoszony przetarg na wykonanie 
tych prac, a poza tym w Osmolinie 
przy planowanej drodze znajduje 
się kilka zabudowań, podczas gdy 
w Barciku – kilkadziesiąt.

Burmistrz Gabriel Wieczorek 
zaznaczał, że najważniejsze jest 
realizowanie zadań, które spełnia-
ją potrzeby jak największej ilo-
ści mieszkańców. Jego zdaniem 
„zdjęcie” drogi w Barciku z tego-
rocznego budżetu byłoby nieefek-
tywne i nieuzasadnione ekono-
micznie. 

Pieniądze, które zostały zdjęte 
z tych trzech inwestycji, to łącz-
nie 470 tysięcy złotych. Do wkła-
du własnego na budowę drogi  
w Brzezi gmina doliczy także 150 
tysięcy, które ma zabezpieczone  
na ten cel.

Za podjęciem uchwały odno-
śnie zmian w Wieloletniej Progno-
zie Finansowej było 11 z 12 obec-
nych radnych, od głosu wstrzymał 
się jeden – Wojciech Gładoch.

Radni zaproponowali, by w pro-
jekcie budżetu na kolejny rok za-
bezpieczyć pieniądze na inwesty-
cje, w których dokonano zmian. 
Burmistrz powiedział, że jest taka 
możliwość. Projekt budżetu na ko-
lejny rok zostanie stworzony do 15 
listopada bieżącego roku.  ks

Gmina Zduny | odnawialne źródła energii

Baterie słoneczne  
i panele fotowoltaiczne 
do końca roku
Grupa Ekoenergia Sp. 
z o.o. z Sierakowic 
Prawych pod 
Skierniewicami wygrała 
przetarg na realizację 
zadania – wykorzystanie 
odnawialnych źródeł 
energii w gminie Zduny. 

Była jedynym oferentem, któ-
ry przystąpił do przetargu, a cena, 
jaką spółka zaproponowała, była 
niższa niż kwota, jaka była na to 
przeznaczona. Przetarg został roz-
strzygnięty 14 września. 

Kwota uzyskana w nim to 
2.016.753,21 zł brutto, ale gdyby 
w postępowaniu była konkuren-
cja, to nie byłby to jedyny czynnik 
brany pod uwagę, choć kluczowy 
– można było za niego uzyskać 
60% punktów. Brano również 
pod uwagę gwarancję, a ta będzie 
udzielona na 72 miesiące, przy 
czym za gwarancję przyznawano 
8%, ale oceniano też inne skład-
niki oferty. 

Kwota, jaka była przeznaczo-
na na to zadanie, to 2.434.163 zł,  
w tym 85% stanowi dofinanso-
wanie z Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Województwa 
Łódzkiego, wobec niższej ceny 
uzyskanej z przetargu kwota dota-

cji będzie mniejsza niż zakładano, 
a ta miała wynieść 1.837.234 zł. 

W ramach zadania Ekoener-
gia będzie musiała dostarczyć  
i zamontować, a także zaprojekto-
wać i uruchomić 52 instalacje ko-
lektorów słonecznych, 6 kotłów na 
biomasę i 55 instalacji fotowolta-
icznych. Większość z nich będzie 
się znajdowała w prywatnych bu-
dynkach mieszkalnych. Tylko jed-
na instalacja fotowoltaiczna na 
budynku użyteczności publicz-
nej – jakim jest Szkoła Podstawo-
wa w Nowych Zdunach. Będzie 
ona miała moc minimalną 39,78 
kW. Na budynkach prywatnych 
zakłada się powstanie instalacji  
o mocy nie mniejszej niż: 2,04 
kW – 11 instalacji, 3,06 kW  
– 19 sztuk, 4,08 kW – 9 sztuk oraz 
9,86 kW – 1 sztuka. 

Piece na biomasę (pelet) mają 
mieć moc nie mniejszą niż 15 kW 
– takich ma być 4, 20 kW – 1 oraz 
25 kW – 1. 

Przygotowania do realizacji 
zadania trwały od dłuższego cza-
su, umowa o przyznaniu gminie 
unijnej dotacji podpisana została 
jeszcze w lipcu 2019, teraz przy-
szedł czas na realizację zadania. 
Ale ten etap inwestycji nie będzie 
wyjątkowo długi – ma się skoń-
czyć do 30 grudnia bieżącego 
roku.  mwk 
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Łowicz | Agros nova

Problem z wodociągiem rozwiązany
W lokalnej sieci wodociągowej 

łowickiego ZPOW Agros Nova 
pojawiły się bakterie z grupy coli. 
Problem został rozwiązany w nie-
co ponad tydzień po jego ujawnie-
niu.

PSSE w  Łowiczu 7 września 
wydał komunikat o  obecności 
w wodociągu (zbiorniku wyrów-
nawczym) bakterii z  grupy coli, 
a tym samym o niezdatności wody 
do spożycia. Były to pojedyncze 
kolonie wykryte w dwóch punk-
tach poboru podczas rutynowej, 
planowanej kontroli Sanepidu. 

– Przyczyny takich nieprawi-
dłowości są trudne do ustalenia – 
poinformował nas Jarosław Sam-
sel, wiceprezes zarządu ZPOW 

Agros Nova. – Co ważne, ponow-
ne badanie w  akredytowanym, 
niezależnym laboratorium po-
twierdziło, że wodociąg jest czy-
sty i możemy nadal, bezpiecznie 
korzystać z naszych ujęć. 

Woda z tego ujęcia wykorzysty-
wana była tylko na terenie zakła-
du, do wodociągu nie były pod-
pięte żadne inne obiekty. Firma 
ma też możliwość przepięcia za-
silania do miejskiej sieci wodocią-
gowej (zarządzanej przez Zakład 
Usług Komunalnych) z  czego, 
rzecz jasna, skorzystała po wykry-
ciu bakterii w jej sieci. 

Ta z kolei została poddana grun-
townej dezynfekcji, w  pierwszej 
kolejności odkażanie podchlory-

nem sodu. Produkcja w tym mo-
mencie i tak była wstrzymana ze 
względu na trwający przegląd i re-
mont linii produkcyjnych. Pew-
ne niedogodności jednak były. – 
Przykładowo, byliśmy zmuszeni 
wstrzymać dostawy pomidorów 
do przerobu, do momentu zakoń-
czenia dezynfekcji i przepięcia się 
na wodę z miasta – przyznaje pre-
zes Samsel. Zapewnia przy tym, 
że sytuacja ta w żaden sposób nie 
wpłynęła na jakość produktów.

Ocenę o zdatności wody z za-
kładowej sieci Sanepid wydał  
18 września. – Wyniki ponow-
nych badań potwierdzają po-
prawę jakości wody – napisano  
w ocenie.  tm

Seroki, Parma | Spór wokół toru

Mieszkańcy chcą ciszy, 
crossowcy miejsca do jazdy
Część mieszkańców 
Parmy (gmina Łowicz) 
znów zwraca uwagę na 
powracający problem 
hałasu dochodzącego 
do ich domów z toru 
motocrossowego 
w pobliskich Serokach 
(gmina Łyszkowice). 
Na pewno trudno będzie 
pogodzić interes tych, 
którzy lubią wypoczynek 
w ciszy i tych, którzy 
chcą poszaleć na torze, 
choć padają też głosy 
kompromisowe.

Pierwsze skargi na tor pojawi-
ły się niedługo po tym, kiedy on 
powstawał. Później jednak wyda-
wało się, że mieszkańcy już się 
zdążyli przyzwyczaić – ale po 
pewnym czasie ich cierpliwość 
też zaczęła się wyczerpywać, 
tym bardziej, że – według relacji 
mieszkańców Parmy – w  ciągu 
ostatnich trzech lat ruch na torze, 
a  już szczególnie drażniący ich 
hałas nasiliły się.

Interwencja radnego 
w starostwie
W sprawie tej interweniował 

u wicestarosty i  komendanta po-
licji radny z Parmy Dariusz Sku-
limowski. Przyznaje on, iż głosy 
w jego miejscowości są podzielo-
ne, bo obok tych, którzy mają już 
dość, są też tacy, którym obecność 
toru nie przeszkadza. – Trzeba 
jednak coś w tej sprawie zrobić, bo 
chodzi nie tylko o nasz komfort, 
ale też o bezpieczeństwo – mówi 
radny. Niestety, wielu użytkowni-

ków toru szaleje nie tylko na nim, 
ale też na drogach dojazdowych 
czy polach. 

– „Zieloni” też się powinni tym 
zająć, bo ptaki już dawno stąd po-
uciekały, a mieliśmy tu na żerowi-
skach stado żurawi i czaple – do-
daje inny mieszkaniec. – Jeździli 
już tak w  Dąbkowicach, w  Nie-
borowie, ale stamtąd ich pognali. 
Przyjeżdżają tu z Warszawy, z Ło-
dzi, podobno nawet ze Śląska, bo 
wszędzie ludzie reagowali zdecy-
dowanie. Jednemu z  nich nawet 
kiedyś powiedziałem: „Jakbyś pan 
tak u siebie przejechał dwa kółka 
wokół swojego domu, to sąsiedzi 
by chyba pana wyklęli!”. Więk-
szość z nich jednak nic sobie nie 
robi z naszych uwag, nawet tłumi-
ków nie używają.

Wicestarosta Piotr Malczyk po-
twierdził nam, że do starostwa do-
tarły sygnały o  hałasach związa-
nych z działaniem toru, sprawa ta 
jest w trakcie rozpatrywania.

na odpoczynek...  
do miasta
– Jakby to były dwie, trzy go-

dziny, to pewnie byśmy to znieśli, 
my tu naprawdę jesteśmy cierpli-

wi i wyrozumiali – mówił z ko-
lei pan Stanisław, także z Parmy. 
– Często jest jednak tak, że to są 
trzy dni w tygodniu non stop (pią-
tek, sobota, niedziela), a do tego 
jeszcze motocykle pojawiają się 
czasem w tygodniu. Chciałoby się 
w  niedzielę usiąść na ławeczce, 
porozmawiać z sąsiadem, a tu sły-
chać tylko ryk silników. Czasami 
uciekałem przed tym hałasem do 
syna, do miasta.

– Od razu mówię, że nie je-
stem za likwidacją tego toru 
czy za zakazaniem organizacji 
na nim zawodów – mówił nam 
inny mieszkaniec Parmy, prosząc 
o anonimowość. – Uważam nato-
miast, że powinno dojść do spotka-
nia mieszkańców z użytkującymi 
tor, na którym wypracowalibyśmy 
rozwiązanie kompromisowe, czyli 
na przykład wprowadzenia godzin 
otwarcia. Bo na pewno nie może 
być tak, jak było latem, że co so-
botę od 8 rano do 20 wieczorem 
nie było u mnie w domu słychać 
niczego innego, niż dźwięk tych 
motocykli. Nawet w upalny dzień 
nie można było na dłużej otwo-
rzyć okien, bo trudno byłoby wy-
trzymać taki ciągły hałas!

Dać im się bawić?
Żeby jednak zachować propor-

cje, musimy nadmienić, że pytali-
śmy też o działanie toru przypad-
kowo spotkanych mieszkańców 
innych miejscowości w  pobliżu 
toru i  zdecydowana większość 
odpowiadała, że ten im nie prze-
szkadza. Takie odpowiedzi sły-
szeliśmy w Polesiu czy w samych 
Serokach. – To prawda, że ich sły-

chać, ale nie powiem, żeby to był 
jakiś wielki problem – mówił nam 
jeden z mieszkańców. – Tu przy-
jeżdżają ludzie z całej Polski, a to 
świadczy o tym, że takie miejsce 
jest im potrzebne. To jest widocz-
nie ich hobby i  ja rozumiem, że 
muszą mieć gdzie je realizować.

– Wiem, że tam ten tor jest, 
ale to daleko, więc dla nas to nie 
stanowi problemu – słyszeli-
śmy z kolei od jednej mieszkanki 
w Zawadach.

Pozwolenie  
na budowę nie było 
wymagane
Od mieszkańców słyszeliśmy 

też, że tor powstał nielegalnie i, że 
motocykliści jeżdżą tam „na dzi-
ko”. Sprawdziliśmy – nie jest to 
prawdą, choć rzeczywiście moż-
na było mieć wątpliwości. Torem 
zajmuje się Łowicki Klub Moto-
crossowy, wynajmujący ten teren 
od prywatnego właściciela, któ-
ry niegdyś miał plany utworze-
nia tam kopalni żwiru (pisaliśmy 
o tym na naszych łamach w kon-
tekście sądowego sporu z  po-
przednim wójtem gminy Łyszko-
wice). Kiedy tor był uruchamiany, 
zrodziły się potężne wątpliwości 
o  to, czy mógł powstać bez po-
zwolenia na budowę. Powiatowy 
Inspektorat Nadzoru Budowlane-
go nakazał już jego rozbiórkę, ale 
po odwołaniu od jego decyzji, zu-
pełnie innego zdania był inspekto-
rat wojewódzki. Ten stwierdził, że 
do utworzenia toru nie wykorzy-
stano materiałów budowlanych, 
a  jedynie uformowano ziemię 
i piach. W ubiegłym roku decyzja 
WINB uprawomocniła się i moż-
na ją traktować jako ostateczną.

autostrada głośniejsza 
niż tor?
Prezes ŁKM Bogdan Walczak 

rozumie, że – jak to bywało w in-
nych miejscach, gdzie powstawa-
ły tory – trzeba się liczyć z tym, 
że właściciele działek w  pobliżu 
mogą być niezadowoleni. Ideal-
nego miejsca po prostu nie ma. – 
Chyba lepiej, żeby motocykliści 
jeździli po takim torze, w jednym 
miejscu, za które bierzemy odpo-
wiedzialność, niż po drogach pu-
blicznych, po lesie czy po polach – 
mówi. – Nie przypominam sobie 
żadnego wypadku z ich udziałem 
w tej okolicy, więc głosy o szcze-
gólnym niebezpieczeństwie nie są 
uzasadnione.

Prezes zauważa, że miejsce jest, 
mimo wszystko, bardzo dobre – 
w promieniu kilometra od granic 
toru nie ma żadnych zabudowań 
mieszkalnych, praktycznie dooko-
ła są też lasy, które znacznie wy-
ciszają odgłosy użytkowania toru. 

– Jestem przekonany, że pomia-
ry decybeli nie wykazałyby prze-
kroczenia dopuszczalnych norm 
– mówi Bogdan Walczak. – Więk-
szy hałas jest tam w nocy z auto-
strady, niż w ciągu dnia z toru.

Polemizuje on też z  argumen-
tem o  szkodliwości dla zwierząt, 
bowiem w pobliskich lasach moż-
na znaleźć ptasie gniazda, w po-
bliżu toru żyje też rodzina łosi, 
której – jak widać – obecność toru 
nie przeszkadza.

W rozmowie z jednym z miesz-
kańców Parmy słyszeliśmy, że na 
torze w weekendy pojawia się na-
wet po 100-200 motocykli naraz. 
– 200 motocykli? – mówi Bogdan 
Walczak. – Tyle było tylko na za-
wodach, które są raz do roku. �

chyba lepiej, żeby 
motocykliści jeździli 
po takim torze, 
w jednym miejscu, 
za które bierzemy 
odpowiedzialność, 
niż po drogach 
publicznych, po lesie 
czy po polach.

Bogdan Walczak, 
prezes Łowickiego Klubu 

motocrossowego

maszyna przy maszynie – ale taka frekwencja w Serokach jest tylko na oficjalnych zawodach  
raz do roku. zdjęcie wykonane w marcu 2018 roku. 
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Waliszew | problemy z jakością wody 

Szybka reakcja była uzasadniona
Urząd Gminy Bielawy 
w ubiegłym tygodniu podjął 
natychmiastowe działania 
związane z wykryciem 
w próbkach wody pobranej 
w Stacji Uzdatniania Wody 
w Starym Waliszewie 
obecności bakterii grupy 
coli oraz Escherichia coli. 

Urząd wydał komunikat do 
mieszkańców jeszcze przed ofi-
cjalnym komunikatem Stacji Sa-
nitarno-Epiodemiologicznej. 

Dotyczył on mieszkańców tych 
miejscowości, które zasilane są 

w wodę z tej stacji, a są to: Bogu-
min, Psary (bloki), Gosławice, Ja-
ninów, Stary Waliszew, Waliszew 
Dworski oraz Wola Gosławska. 

Próbki wody do badania po-
brane zostały 15 września, a  18 
września mieszkańców poinfor-
mowano, że najprawdopodobniej 
wykryto w nich obecność bakterii 
grupy coli oraz Escherichia coli. 
Wtedy jeszcze zastrzegano, że 
jest to informacja nieoficjalna oraz 
niepotwierdzona przez PSSE. Jed-
nak samorząd z ostrożności prze-
strzegał o tym mieszkańców. Wójt 
Sylwester Kubiński wyjaśnił nam, 
że wstępne wyniki badania wody 
wskazywały na to, że nie nadaje 
się ona do spożycia. 

Dlatego podjęto działania pole-
gające na: dowiezieniu mieszkań-
com wody w butelkach, przepro-
wadzeniu dezynfekcji i  płukania 
sieci wodociągowej zasilanej ze 
wspomnianej stacji. Została ona 
czasowo odłączona od gminnego 
wodociągu. Woda do tych miej-
scowości płynie teraz z innych sta-
cji. 

Ostrożność samorządu okaza-
ła się uzasadniona, bo sanepid po-
twierdził obecność niebezpiecz-
nych dla zdrowia ludzi bakterii 
w  pobranej próbce. Po przepro-
wadzonych działaniach woda po-
nownie pobrana została do ba-
dania, samorząd i  mieszkańcy 
czekają na wynik.  mwk 

Czy usypanie takiego wzniesienia wymaga pozwolenia na budowę? 
okazuje się, że orzeczenia poszczególnych organów mogą być w tej 
kwestii różne. 
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RZut OKIEm | TAJeMnice zduńSkieJ 

W znaczeniu urbanistycznym ulica Zduńska dla Łowicza jest tym 
samym, co Piotrkowska dla Łodzi. Tym akcentem przewodnik pTTk 
Jacek rybus rozpoczął w niedzielę 20 września spacer, który tym razem 
był poświęcony okrywaniu tajemnic ul. zduńskiej. Można było się na 
nim dowiedzieć, że ulica wzięła swą nazwę od zdunów, zaś na jednej 
z kamienic zachowała się tabliczka z nazwą ul. bieruta – obowiązującą 
w okresie komuny. przypomniano też dzieje społeczności żydowskiej, 
która przed ii wojną światową licznie zamieszkiwała ul. zduńską 
i prowadziła na niej swoje interesy. aa 

Kultura ludowa | Artysta z boczek kolejny raz wyróżniony cenną nagrodą

Historia Ksinzoka spod Łowicza
Ma już prawie 80 lat, ale nadal zdobywa najważniejsze w kraju nagrody. 
Stanisław Madanowski, śpiewak ludowy z Boczek Chełmońskich, w sierpniu 
po raz drugi zdobył Basztę, czyli główną nagrodę Ogólnopolskiego 
Festiwalu Kapel i Śpiewaków Ludowych w Kazimierzu Dolnym. 

Muzyka towarzyszyła panu 
Stanisławowi od dzieciństwa. 

– Kiedyś była taka moda, że 
jak rodzice szli na wesele, to 
i dzieci ze sobą brali. Słuchałem, 
jak oni śpiewali i potem śpiewa-
łem z nimi – wspomina.

Pierwszą piosenką, którą pa-
mięta ze swojego dzieciństwa, 
jest „Zielony listek orzeszy”. Kie-
dy jego rodzina śpiewała tę pio-
senkę, miał około 6 lat.

Należał do szkolnego zespo-
łu, w  którym – jak mówi – za-
wsze grał „pierwsze skrzypce” 
– główne role należały do nie-
go. Próbował grać na mandoli-
nie, na gitarze i  na akordeonie.  
Uczęszczał też do studium dla or-
ganistów, ale musiał wrócić do 
domu, żeby pracować w gospo-
darstwie.

– Kiedy tata był w  polu, za-
wsze śpiewał na traktorze – mówi 
córka pana Stanisława, Monika. 
Wspomina, że kiedy była dziec-
kiem, przy obieraniu cebuli po-
magali im inni mieszkańcy wsi 
– przychodzili i  śpiewali. Wła-
śnie wtedy nauczyła się najwię-
cej piosenek.

W latach młodzieńczych nale-
żał do Zespołu Ziemi Łowickiej 
przy Powiatowym Domu Kultury 
w Łowiczu i tam właśnie nauczył 
się wielu piosenek. Stamtąd wła-
śnie pochodzi jego solówka, któ-
rą w tym roku wykonywał na fe-
stiwalu w Kazimierzu – „Oj, ścini 
dąbek, ścini”. a zna ją dzięki Ja-
nuszowi Kaźmierczakowi, któ-
ry był założycielem zespołu. Na-
uczył się jej na 10-leciu zespołu, 
czyli w 1963 roku. 

– Wyszedłem wtedy z wojska 
– mówi pan Stanisław. Miał wte-
dy 22 lata.

Później należał do zespołu Ko-
lejarz. a  w 1974 roku, kiedy był 
sołtysem wsi Boczki Chełmoń-
skie, zorganizował dożynki. 

– Zebraliśmy się kiedyś i uło-
żyliśmy cały plan dożynek. Tak 
się to spodobało, że na drugi czy 
trzeci dzień przyjechali do mnie 
z Domu Kultury.

Kierownictwo Powiatowego 
Domu Kultury zaproponowało 
panu Stanisławowi założenie ze-
społu – i  w taki sposób powsta-
ły Boczki Chełmońskie – zespół, 
który istnieje do dziś. To właśnie 
z nim czuje się najbardziej zwią-
zany.

W 2010 roku powstał zespół 
śpiewaczy Ksinzoki, którego 
współzałożycielem jest pan Sta-
nisław. Do tej pory zdarza mu się 
z nim wystąpić. Tam też występu-
je jego córka Monika. 

nie tylko ludowo
Stanisław Madanowski znany 

jest przede wszystkim z wykony-
wania muzyki ludowej. Ale wyko-
nuje także śpiewy sakralne, w któ-
rych – jak nam powiedział – nigdy 
nie ustał. Jeśli chodzi o śpiew lu-
dowy, bywały takie lata, że nie 
występował. w  przypadku śpie-
wów sakralnych było inaczej.

Śpiewa więc w  kościele, ale 
przez wiele lat występował też na 
pogrzebach i  ślubach w  kościele 
w  Boczkach. w  swoim repertu-
arze ma bardzo dużo zapomnia-
nych pieśni kościelnych, a  także 
żałobnych i takich, które śpiewało 
się przy zmarłych.

– Pamiętam, było nas trzech 
czy czterech, śpiewaliśmy przy 
zmarłych. – mówi. Ten zwyczaj 
nie jest już tak częsty jak kiedyś. 
Mimo to, kiedy w Boczkach jest 

pogrzeb, pan Stanisław zawsze 
stara się pójść na niego i zaśpie-
wać. 

Brał udział w  różnych wyjaz-
dach – nie tylko tych zespoło-
wych. w 1975 roku wziął udział 
w pielgrzymce do Rzymu, gdzie 
uczestniczył w audiencji u papie-
ża Pawła VI, potem był na Monte 
Cassino. Śpiewał także w chórze, 
kiedy Jan Paweł II odwiedził Ło-
wicz w 1999 roku. 

Od dożynek się wszystko za-
częło i  to też było widać w póź-
niejszych latach – wiele osób 
przychodziło do pana Stanisława 
po wskazówki w budowaniu palm 
czy wieńców dożynkowych. 

W 2015 roku brał udział w or-
ganizacji dożynek wojewódzkich 
w Maurzycach, a co roku rozpo-
czyna Łowickie Żniwa swoją so-
lówką „Szumią łany, hej, złociste”. 

Doceniony artysta
Trzy lata temu wydana została 

płyta „Moje łowickie śpiewanie”, 
która zaczyna się piosenką „Oj 

ścini dąbek, ścini” – tą samą, któ-
rej nauczył się jeszcze w Zespole 
Ziemi Łowickiej. 

W 2015 otrzymał wyróżnie-
nie – na łowickim Starym Rynku 
odsłonięto jego Gwiozdę Łowic-
ką, w  dziedzinie upowszechnia-
nia i ochrony dóbr kultury ludo-
wej. Jest też laureatem Łowickiej 
Róży, czyli nagrody starostwa po-
wiatowego za osiągnięcia w

dziedzinie twórczości arty-
stycznej i  upowszechniania kul-
tury.

Dwa lata temu otrzymał pierw-
szą nagrodę na Turnieju Muzy-
ków Prawdziwych w Szczecinie.

W Kazimierzu Dolnym od lat 
odbywa się Festiwal Kapel i Śpie-
waków Ludowych, na który przez 

pewien czas pan Stanisław nie 
mógł jeździć. Wynikało to z tego, 
że specjaliści festiwalowi oceni-
li, że jego głos nie jest autentycz-
ny, ludowy, lecz że jest wyuczony. 
a on, jak sam mówi, śpiewu się ni-
gdy nie uczył. Faktem jest, że głos 

ma niesamowity, ale jest to jego 
absolutnie naturalne uzdolnienie. 
Dlatego też do Kazimierza poje-
chał dopiero cztery lata temu, na 
50. edycję Festiwalu Kapel i Śpie-
waków Ludowych – notabene naj-
słynniejszego bodaj i  najbardziej 
prestiżowego festiwalu muzyki lu-
dowej w Polsce.

Jubileuszowa edycja wydarze-
nia okazała się szczęśliwa dla ło-
wickiego muzyka – zdobył swoją 
pierwszą Basztę, czyli główną na-
grodę. 

Z racji tego, że na ten festiwal 
można jeździć raz na cztery lata, 
dopiero w tym roku pan Stanisław 
mógł ponownie spróbować swo-
ich sił. I po raz drugi okazało się 
to znakomitym posunięciem, bo 
znów udało mu się zdobyć głów-
ną nagrodę. 30 sierpnia, po dwóch 
dniach koncertów, na stronie inter-
netowej festiwalu ukazała się in-
formacja o laureatach. Zazwyczaj 
wyniki ogłaszane są w Kazimie-
rzu, jednak w tym roku, ze wzglę-
du na pandemię, zdecydowano się 
na taką formę. �
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Na co dzień pan Stanisław 
jest uczynnym, uśmiechniętym 
człowiekiem.
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Pan Stanisław podczas nagrań dla Polskiego Radia na tegorocznym 
festiwalu w kazimierzu dolnym.
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Stanisław madanowski  
od zawsze z dumą nosił strój 
łowicki.
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Edward Bednarek (1943–2020) cz. 2
Był jednym z najwybitniejszych ludowych 
artystów muzyków regionu łowickiego. 
To wyjątkowa i niezwykle barwna postać, 
rozsławiająca Łowicz na cały świat. Przez młode 
pokolenie nazywany był ostatnim z ostatnich. 

dokończenie 
z poprzedniego 
numeru

Jedną z osób, które bardzo cie-
pło wspominają klarnecistę jest 
Mateusz Rudak, dla którego pan 
Edzio – tak mówili o nim wszyscy 
w Łowickim Ośrodku Kultury – 
był kolegą z pracy. 

Edward Bednarek przez blisko 
10 lat pracował w  ośrodku jako 
portier na 1/2 etatu. Wiele osób 
kojarzyło go z  tą funkcją, ponie-
waż współpracowników i widzów 
kina witał już od progu przygry-
wając łowickiego oberka na klar-
necie. Ze swym instrumentem 
praktycznie się nie rozstawał, zaś 
w  holu ośrodka urządzał sobie 
pewnego rodzaju próby. 

Dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz wspomina, że goszczący 
w ośrodku Tomasz Bęben, dyrek-
tor Filharmonii Łódzkiej, był tak 
zafascynowany grą pana Edzia, 
że wychodząc już, poszedł po 

aparat fotograficzny do samocho-
du i wrócił, by zrobić muzykowi 
zdjęcie. 

Mateusz Rudak podkreśla, 
że dzięki sposobowi bycia pana 
Edzia ich miejsce pracy zdawa-
ło się być domem kultury, a  nie 
ośrodkiem. Mimo dużej różnicy 
wieku pomiędzy klarnecistą a naj-
młodszymi kolegami z pracy, do 
których poza Mateuszem Ruda-
kiem zaliczali się wtedy Krystian 
Cipiński i Jakub Papuga, doskona-
le odnalazł się w roli kogoś w ro-
dzaju dziadka czy wujka. Intere-
sował się też sportem, m.in. piłką 
nożną, dlatego często rozmawia-
li o  wynikach meczów. Nigdy 
nie dał nikomu odczuć, że uważa 
się za wybitnego muzyka – choć 
w opinii osób z najbliższego oto-
czenia – po prostu nim był. 

Poza tym pan Edward był 
skarbnicą ciekawych historii, czę-
sto tych zaczerpniętych z własne-
go życia, np. gdy będąc małym 
chłopcem pływał z innymi muzy-

kami statkiem po Wiśle i zbierał 
drobne do kapelusza. 

W późniejszym czasie stały się 
one kanwą dla powstania filmu 
dokumentalnego pt. „Edziu nie 
piskej!”, który z  inicjatywy Ma-
teusza Rudaka zrealizował ŁOK. 
Część scen do filmu o  fenome-
nie muzyka ludowego nakręcono 
w jego rodzinnym Wyszogrodzie, 
dokąd pan Edzio udał się wraz 
z kolegami z pracy w sentymen-
talną podróż do czasów dzieciń-
stwa i początków przygody z mu-
zyką. 

Mateusz Rudak wspomina, że 
z rozmów z panem Edziem prze-
bijała się olbrzymia troska o przy-
szłość muzyki ludowej. Wielo-
krotnie podkreślał, że brakuje 
młodych ludzi, którzy chcieliby 
grać na instrumentach takich jak 
bębenek czy trójkąt. Dlatego był 
bardzo dumny z  Dominika Do-
mińczaka i Aleksandra Dutkiewi-
cza, którzy stali się kontynuatora-
mi gry na klarnecie. 

Dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz wspomina, że Edwar-
da Bednarka poznał 20 lat temu. 
Był wówczas jednym z  czterech 
muzyków tworzących kapelę An-
drzeja Szymańskiego, która pra-
cowała z  „Koderkami”. Niestety 
wszyscy oni już nie żyją, zaś pan 
Edward odszedł jako ostatni. 

– Zawsze elegancki, kultural-
ny i  życzliwy. Dużo opowiadał 
– wspomina swego byłego pra-
cownika Maciej Malangiewicz. - 
Z sentymentem powracał do swo-
ich ról w filmach, m.in. gdy grał 
jednego z  muzyków na weselu 
Boryny w ekranizacji „Chłopów”. 

Co ciekawe, interesował się nie 
tylko muzyką ludową, ale także 
jazzową. Często podsuwał dyrek-
torowi Malangiewiczowi płyty, 
które jego zdaniem były warte po-
lecenia. 

Jan Dutkiewicz, inny znany na 
naszym terenie muzyk, powie-
dział nam o  Edwardzie Bednar-
ku, że był postacią nietuzinkową, 
potrafiącą wydobyć niespotyka-
ne brzmienie z  klarnetu. – Mia-
łem wielką radości i zaszczyt, że 
dane było mi go spotkać i z nim 
grać – wspomina ich wspólne gra-
nie w kapelach ludowych i zespo-
le weselnym. Pamięta nawet, że 
Edward Bednarek opowiadał mu, 
że miał kiedyś propozycję od mu-
zyków z  Warszawy, by grać na 
statkach i zarabiać duże pieniądze. 
Po latach nieco żałował, że z niej 
nie skorzystał. 

– Muzyka była dla taty naj-
ważniejsza – mówi nam córka 
pana Edwarda Bednarka, Edyta 
Brandt. Wspomina, że jako mała 
dziewczyna była zazdrosna o  to, 
że taty dla niej nie ma, bo gra na 
klarnecie, ciągłe próby i wyjazdy 
pochłaniały większość jego cza-
su. – Zawsze powtarzał, że klarnet 
to wymagający instrument: jak go 
zaniedbasz, to ci odpłaci – opo-
wiadał. 

Muzyka od dziecka wypełniała 
dom rodzinny pani Edyty. Przed 
każdym występem czy próbą jej 
tata mawiał, że trzeba „nawilżyć 
i  rozdmuchać” instrument, aby 

WSPOmNIENIA | pozoSTAną w nASzeJ pAMięci

Okruchy życia
ODESZlI OD NAS | 11.09.2020 – 17.09.2020

  11 września:  
krystyna charusta, l.82;  
Jan zapała, l.79, Głowno.

  12 września:  
krystyna chmurska, l.84.

  13 września:  
Jerzy edward kostrzewski, 
l.80; władysław zawiślak, l.69; 
zbigniew rojewski, l.66.

  14 września: henryk 

kukieła, l.86; barbara lucyna 
Szczepaniak, l.81, Głowno.

  15 września: Tadeusz 
lisicki, l.92; Marian bury, l.84, 
łowicz; henryk Sianoszek, l.56.

  16 września:  
Józefa Madany, l.83;  
helena kowalska, l.79.

  17 września: Alfreda wanda 
pakowska, l.82, Głowno.
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wspominamy edwarda 
bednarka, wybitnego 
klarnecistę i jednego 
z najdłużej grających 
muzyków w łowiczu.  
za swoje zasługi  
w upowszechnianiu  
i ochronie dóbr 
kultury ludowej został 
uhonorowany w 2017 
roku Gwiozdą łowicką na 
Starym rynku. 

  � Edward Bednarek 
(1943–2020)

RZut OKIEm | AkcJA #SAdziMy

uczniowie Szkoły Podstawowej w Nieborowie działający 
w szkolnym kole ligi Ochrony Przyrody przyłączyli się do 
ogólnopolskiej akcji #sadzimY, koordynowanej przez lasy polskie. 
18 września otrzymali sadzonki różnych gatunków drzew z nadleśnictwa 
Skierniewice, które mogli zabrać do domu i zasadzić na swoich 
posesjach. wcześniej drzewka sadzili na terenie szkoły, w sąsiedztwie 
trawiastego boiska piłkarskiego. tb
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Podczas odsłonięcia Gwiozdy Łowickiej klarneciście towarzyszyła 
jego córka edyta brandt. 
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wydobyć z  niego odpowiednie 
dźwięki. 

Kiedy pani Edyta była 
11/12-letnią dziewczynką prosiła 
tatę, aby zabrał ją na próbę lub wy-
jazd na jeden z koncertów. Czasa-
mi jej się to nawet udawało, choć 
zabierał ją niechętnie. – Uwiel-
białam te rozśpiewane autokary, 
lubiłam podglądać jak dziewczę-
ta w  garderobie przebierają się 
w te nasze piękne stroje łowickie: 
doczepiały warkocze, zakładały 
chustki, wianki i przepiękne kiec-
ki – wspomina pani Edyta. Z cza-
sem sama zaczęła marzyć o tym, 
by ubrać strój łowicki, zatańczyć 
i zaśpiewać. Marzenie to spełniła 
mając niespełna 16 lat, gdy przy-
padkiem natrafiła na plakat infor-
mujący o naborze do Zespołu Pie-
śni i Tańca „Kolejarz”, do którego 
należała przez kolejne 4 lata. Na 
przesłuchania poszła wbrew wie-
dzy ojca, który – prawdopodob-
nie wiedząc, że jest to „niełatwy 
kawałek chleba” i z troski o cór-
kę – odradzał jej tego. O tym, że 
wstąpiła do zespołu dowiedział 
się w  chwili rozpoczęcia jednej 
z prób zespołu, gdy ona wyszła na 
scenę, a on był muzykiem grają-
cym w kapeli. 

Pani Edyta wspomina, że jej 
tata uwielbiał nie tylko muzy-
kę ludową, ale również jazzową, 
a drugim jego ukochanym instru-
mentem był saksofon. W grze na 

nim realizował się, gdy grał w ze-
spole weselnym. Poza tym uwiel-
biał orkiestry dęte, które cechował 
zupełnie inny rodzaj muzyki i re-
pertuar (hymny, marsze i  pieśni 
patriotyczne). 

Edward Bednarek z  małżeń-
stwa z Krystyną miał dwoje dzie-
ci: córkę i  syna. Jego oczkiem 
w  głowie i  wielką radością był 
wnuki: Michał i Joanna. 

– Zawsze powtarzał swoim 
wnukom, że warto mieć w życiu 
jakieś pasje, bo człowiek mający 
pasję jest bogatszy wewnętrznie – 
wspomina pani Edyta. Sama jed-
nak pamięta, że pan Edward jako 
ojciec był surowy i wymagający, 
z jego decyzjami się nie dyskuto-
wało – miały charakter nieodwo-
łalny. 

W związku z  wykonywanym 
przez zawodem muzyka, był bar-
dzo zapracowanym człowiekiem, 
przez większość czasu nie było 
go w  domu. – Z próby na pró-
bę, z  koncertu na koncert, trud-
no było to wszystko pogodzić, 
bo zespołów było kilka, a  tata 
grał w każdym – przyznaje pani 
Edyta. 

Podkreśla jednak, że były 
chwile, że potrafił ją zaskoczyć. 
Pamięta swoje 45. urodziny. Był 
późny wieczór, nagle zadzwonił 
telefon, a  w słuchawce usłysza-
ła głos taty, który mówi „Będzie 
rozmowa”. Po chwili w słuchaw-
ce usłyszała przepiękne „Sto lat!” 
zagrane przez jej tatę na klarne-
cie. Na końcu dodał tylko „Wiesz 
córcia, nie mogłem być osobi-
ście, obowiązki”. Pani Edyta to 
rozumiała, ponieważ wiedziała, 
że dzień jej urodzin pokrywa się 
z noworoczną trasą kolędowania 
„Koderek”. 

– Nie łatwe jest życie arty-
sty i nie łatwo jest być dzieckiem 
człowieka, który ma artystyczną 
duszę – mówi pani Edyta. A to 
właśnie ona była tą osobą, o której 
jej tata mówił, że to ona rozumie 
go najlepiej. 

Ostatnie 3 lata przed śmiercią 
Edward Bednarek bardzo choro-
wał. Zmarł w szpitalu w Warsza-
wie.  aa
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był postacią 
nietuzinkową, 
potrafiącą wydobyć 
niespotykane 
brzmienie z klarnetu. 
Miałem wielką radości 
i zaszczyt, że dane 
było mi go spotkać  
i z nim grać.

Jan Dutkiewicz

Bolimów | koncert charytatywny

„Zróbmy To” dla Zosi, Janka i Mateusza
W najbliższą niedzielę 27 września o godz. 11.00,  
na terenie przy ul. Skierniewickiej w Bolimowie  
(parking na 1 listopada) rozpocznie się koncert 
charytatywny dla trójki chorych dzieci: Zosi, Janka 
i Mateusza Góreckich, organizowany przez Stowarzyszenie 
Inicjatyw Społecznych „Zróbmy To” z Bolimowa.

Prezes Stowarzyszenia Zbi-
gniew Skroński zachęca wszyst-
kich do udziału w przedsięwzię-
ciu, w  tym do przekazywania 
przedmiotów, które zostaną wy-
stawione na sprzedaż w pikniko-
wym sklepiku. W czasie impre-
zy będzie można nabyć potrawy 
z grilla, ciasta oraz kawę i herba-
tę. Zainteresowani włączeniem się 
w akcję mogą dzwonić pod nr tel. 

607 28 05 71 lub pisać na e-mail: 
zrobmy.to@wp.pl.

Będzie także trwała kwesta na 
rzecz pomocy w leczeniu i rehabi-
litacji trójki chorych dzieci. Sied-
mioletnich: Zosi chorej na mózgo-
we porażenie dziecięce i  Janka, 
który złamał rękę w łokciu z prze-
mieszczeniem kości, w  wyniku 
którego doszło do uszkodzenia 
nerwów oraz 16-letniego Mate-

usza, który choruje na cukrzycę 
pierwszego stopnia z powikłania-
mi neurologicznymi. 

Skroński powiedział nam, że 
pojawiają się wobec niego zarzuty, 
że organizuje po raz drugi przed-
sięwzięcie charytatywne dla osób 
spoza gminy. Za naszym pośred-
nictwem odpowiada – Stowarzy-
szenie jest otwarte na pomoc dla 
każdej potrzebującej jej osoby, pro-
blem w tym, że z gminy Bolimów 
nie mamy żadnych zgłoszeń. W 
tej konkretnej rodzinie jest trójka 
chorych dzieci, znam ich sytuację, 
samotnie wychowująca je matka 
potrzebuje wsparcia i tego wspar-
cia trzeba udzielić – powiedział.

Na facebookowym profilu sto-
warzyszenia dodaje – Wszystko to 
(choroby dzieci – red.) dla więk-
szości z nas byłoby dramatem, za-
zwyczaj jedno chore dziecko prze-
wraca nasz świat do góry nogami. 
W tej rodzinie choruje aż troje 
dzieci, a do tego ich ojciec 3 lata 
temu nagle zmarł, sami widzicie, 
że musimy im pomóc, musimy 
coś zrobić! Kto jak nie my!

W czasie koncertu na scenie 
wystąpi: Dj SAM z  Bolimowa, 
Kapela Ludowa Ustronie działa-
jąca przy Klubie Seniora Ustro-
nie w  Skierniewicach, wokalista 
Mateusz Staniaszek, Zespół Dzie-
cięcy Alter Ego, zespół Dafter 
z Bolimowa grający muzykę rock-
-bluesową i Lastin Line czyli śpie-
wający i grający na gitarze Mate-
usz Wysota z Bolimowa.  tb

Gmina Domaniewice | rodzinny rajd pieszy

W drodze spotkają się z historią
Epidemia pokrzyżowała im 

plany, ale nie zatrzymała ich na 
dobre. W niedzielę, 27 września, 
mieszkańcy gminy Domaniewice 
wezmą udział w Rodzinnym Raj-
dzie Pieszym do Skaratek.

Przypomnijmy, że organiza-
cję pieszego rajdu planowano już 
wcześniej, w  połowie sierpnia, 
jednak wówczas został on odwoła-

ny w związku ze wzrostem zacho-
rowań na terenie gminy. Jeśli tym 
razem wszystko pójdzie zgodnie 
z planem, miłośnicy historii i  lo-
kalni patrioci wyruszą jednak do 
Skaratek.

Spotkanie rozpocznie się w naj-
bliższą niedzielę o godzinie 14.00 
przy Urzędzie Gminy. U celu, 
czyli na boisku przy Szkole Pod-

stawowej w Skaratkach oczekiwać 
będą na przybyłych członkowie 
dwóch grup historycznych: Sto-
warzyszenia Historycznego Glo-
ria Victis z Wieruszowa oraz Sto-
warzyszenia Historycznego Pułk 
37 z Kutna, którzy zadbają o do-
brą atmosferę i  niezapomniane 
emocje. W programie wydarze-
nia znalazło się mnóstwo atrakcji, 

a wśród nich opowieść o Bitwie 
Warszawskiej, prezentacja bro-
ni, pokaz przejścia granicznego 
z lat 1937-1939, a także spotkanie 
z przedwojenną Policją Państwo-
wą i oficerami Wojska Polskiego 
z okresu międzywojennego. Wy-
darzenie jest realizowane w  ra-
mach projektu „O tym nie można 
zapomnieć… – mieszkańcy Gmi-
ny Domaniewice w  Bitwie War-
szawskiej i wojnie polsko – bolsze-
wickiej” w związku z programem 
„Koalicje dla Niepodległej”.  aw

Gmina Bielawy | oSp Sobota 

Strażacy kupili ciężki samochód
ratowniczo-gaśniczy 

Jednostka Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Sobocie zakupiła Jel-
cza 004 GCBA. 16 września zo-
stał on sprowadzony do strażnicy. 
Został – co podkreślają druhowie 
– zakupiony z środków własnych. 
Kosztował około 10 tys. zł.

Ciężki samochód ratowniczo-
-gaśniczy będzie trzecim pojaz-
dem w zasobach jednostki, która 

dysponuje też średnim samocho-
dem Star 266 oraz lekkim Lu-
blin 3. Jak nam powiedział pre-
zes Szymon Danych, druhowie 
chcieliby, aby wszystkie pojazdy 
były pod dachem, dlatego czy-
nione będą starania, aby rozbudo-
wać garaż. 

Nowo zakupiony wóz strażacy 
znaleźli w  ogłoszeniu zamiesz-

czonym na Facebooku przez jed-
nostkę z okolic Puław. Jelcz wy-

produkowany w  1989 roku był 
na wyposażeniu OSP, przejechał 
56 tys. kilometrów. Ma zbiornik 
na 6.000 litrów wody i dużą wy-
dajność autopompy – 3.200 li-
trów na minutę. Pozwala również 
na równoczesne użycie działka 
wodno-pianowego i  zbudowanie 
aż czterech linii tłoczących wodę 
lub pianę.

W jego kabinie jest miejsce dla 
6 ratowników i podręczny sprzęt, 
potrzebny podczas akcji. Strażacy 
podkreślają, że Jelcz ma silnik SW 
680/105 o mocy 243 KM z napę-
dem na tylną oś.  mwk

Nowy nabytek jednostki OSP  
w Sobocie czyli Jelcz 004 GcbA. 
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PuNKtY PRZYJmOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIuRO OGŁOSZEń ŁOWICZ, ul. piJArSkA 3A; BEDNARY, Sklep p. pApiernik 24A; BOBROWNIKI 27, Sklep p. pAcler; BOlImóW, ul. fArnA 1 Sklep 
„ewA”, p. pApiernik; DOmANIEWICE, ul. GłównA 26, Sklep p. JAkubiAk; GąGOlIN POŁuDNIOWY, Sklep „koS”; IŁóW: pl. rynek STAroMieJSki 21; Sklep p. pApierowSkieGo; KIERNOZIA, rynek kopernikA, kioSk p.  weSołowSkieJ; 
KOCIERZEW PóŁNOCNY: Sklep „nA północnyM” KuRABKA 17A, Sklep p. TopolSkieJ; ŁOWICZ, oS. brATkowice, kioSk loTTo; ŁYSZKOWICE, Sklep „dueT”, ul. GMinnA 6; NIEBORóW, Al. leGionów polSkich 18, Sklep p. fiGATA;  
NOWA SuCHA 22, Sklep p. Siewiery; OStRóW 20, Sklep p. beJdy; OSmOlIN: ul. rynek 2, Sklep p. SerwAch; ul. rynek 19, Sklep Spożywczo-przeMySłowy; PSZCZONóW 147, Sklep p. lipińSkieGo; SANNIKI, ul. wArSzAwSkA 183,  
Sklep p. olkowicz; SOBOtA, pl. zAwiSzy czArneGo 12, Sklep p. bińczAk; StACHlEW 113A, Sklep p. wierzbickieJ; StARY DęBSK 6A, Sklep Spożywczo-przeMySłowy, ŚlESZYN, ul. GórnA 5,Sklep p. MączyńSkieJ;  
ZAWADY 67, Sklep p. SokAlSkieJ; ZŁAKóW BOROWY 139A, Sklep p. piecki;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I StRYKOWA”: BIuRO OGŁOSZEń GŁOWNO, ul. łowickA 40; GŁOWNO, ul. bielAwSkA 3, Sklep wielobrAnżowy; DmOSIN 1: piekArniA bożenA, krzeSzewSkA; StRYKóW: STAry rynek 1;  ul. cMenTArnA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DlA ŻYCHlINA I OKOlIC”: BEDlNO 28 Sklep Mini-MAG; DOBRZElIN Sklep „MAGdA”, ul. wł. JAGiełły; PACYNA, ul. TowArowA 4, Sklep p. M. durki; PlECKA DąBROWA, Sklep „MonikA”;  
PODCZACHY 16, Sklep Spożywczo-przeMySłowy; ŚlESZYN, ul. GórnA 5, Sklep p. MączyńSkieJ; ŻYCHlIN, ul. 29 liSTopAdA 28, Sklep Spożywczo-przeMySłowy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIAlNOŚCI ZA tREŚć OGŁOSZEń I REKlAm OPuBlIKOWANYCH ZGODNIE Z ARt. 36 uStAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

reklAMA

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów  

Auto-kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 �Audi A4, 2.0 benzyna,  

2001 rok, Automat, stan bdb, 
tel. kom. 576-946-773.

 �ciTroËn Jumper bus,  
2007 rok, 6-biegowy,  
3-osobowy lub zamienię  
na mniejszy,  
tel. kom. 502-037-679.

 �cheVroleT Trax, 1.4 Turbo 
benzyna, tel. kom. 508-317-721.

 �fiAT Seicento SX, 1998 rok, 
stan dobry, garażowany, tel. kom. 
781-192-873.

 �ford focuS c MAX, 1.8 
benzyna, 2006 rok, tel. kom. 
607-760-119.

 �ford focus Mk 1 d, 2000 r., 
tel. kom. 888-855-800.

 �honda Acord comfort, 2006 r., 
lift, 150000 km, 23000 zł,  
tel. kom. 502-768-210.

 �kiA ceed, 1,6 benzyna, 2010 rok, 
tel. kom. 606-519-851.

 �kiA Venga, 1.4 d, 2015 r.,  
54000, tel. kom. 697-040-161.

 �lT28, na części, tel. kom. 
511-383-203.

 �opel Antara, 2007 rok, tel. kom. 
510-177-041.

 �opel ASTrA, 1,6, 2008 r., stan 
bdb, tel. kom. 514-123-347.

 �peuGeoT 206 cc, 1.6,  
2001 r., 4.800 zł, tel. kom. 
504-011-136.

 �renAulT laguna  
kombi d, 2006 r.,  
tel. kom. 603-396-785.

 �Sprzedam opla corsę,  
2008r., tel. kom. 667-115-453.

 �ToyoTA corolla, 2.0 d, 2004, 
tel. kom. 662-045-916.

 �ToyoTA corollA VerSo,  
2.2 diSel, 2007,  
ii właściciel, 7-osobowy, hak, 
komplet kół, tel. kom.  
513-606-013.

 �ToyoTA yaris, tel. kom. 
535-809-983.

 �Vw crafter 2007 rok,  
tel. kom. 601-297-797.

 �Vw Golf Vi, 1.6Tdi, 2010 rok,  
tel. kom. 514-530-282.

 �Vw passat kombi b5, 1.8 
benzyna/gaz, 1999 r., 4.600 zł, 
tel. kom. 504-011-136.

 �Vw passat, 1.9 Tdi, 2002 r., stan 
bdb, tel. kom. 514-414-294.

 �Vw polo, 1.4 Tdi, 2003 rok, 
tel. kom. 606-519-851.

 �Vw polo classic, 1,6, 1997 rok, 
i właściciel, stan bdb, tel. kom. 
604-931-778.

 �opel Astra, 1.7, tel. kom. 
503-621-804.

 �SkodA yeti, 2011/2012 
rok, 109.000 km, i właściciel, 
serwisowany,  
tel. kom. 691-863-492.

 �opel corsa, 1.2 lpG, 1.400zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 �lAnoS, 1.5 lpG, 1.300zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 �fiAT panda, 2004 rok,  
tel. kom. 509-479-016.

 �ford focus, 1.6, 2005 rok, 
142.000 km, tel. kom. 518-295-873.

 �hyundAi i20, 1.2, 2010 rok, 
51.000km, i właściciel, tel. kom. 
722-090-134.

 �MAzdA 3 1.6, 1.6hdi,  
2006 rok, 180.000km,  
bogate wyposażenie, serwisowana, 
tel. kom. 604-706-309.

 �opel Astra h, 1.6 b,  
2010 rok, 69.000km, i właściciel, 
tel. kom. 600-944-728.

 �opel corsa, 1.2, 2010 rok, 
tel. kom. 604-088-657.

 �opel Vectra, 1.7 Td, 1995 rok, 
tel. kom. 782-478-048.

 �opel Vectra c GTS,  
1.9 Tdi, 2009 rok, skrzynia „6”, 
13.200 zł, w rozliczeniu przyjmę 
tańszy, tel. kom. 513-375-786.

 �peuGeoT 307, 1.6hdi,  
2006 rok, bordowy metalik, 
atrakcyjna cena, tel. kom. 
604-706-309.

 �SMArT fortwo benzyna, 2009 
rok, pół automat,  
tel. kom. 601-286-499.

 �ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d,  
2006 rok, wersja d-cat,  
13.200 zł, w rozliczeniu  
przyjmę tańszy, tel. kom. 
604-706-309.

 �ToyoTA corolla, 2.0d4d, 
2009 rok, bogate wyposażenie, 
serwisowana, 16.800zł,  
w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 �ToyoTA yaris, d4d, 2002 rok,  
tel. kom. 600-608-944.

 �ToyoTA yaris, 1.4d4d, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
tel. kom. 513-375-786.

 �VolVo S40, 2.0d, 2005 rok, 
czarny metalik, bogato wyposażony, 
10.900 zł, tel. kom. 513-375-786.

 �Vw Golf kombi, 1.6 Tdi, 2015 rok, 
56.000km, i właściciel, tel. kom. 
600-944-728.

 �Vw Golf V, 1.9Tdi, 2005 rok, 
166.000km, salon polska, tel. kom. 
782-033-989.

 �Vw polo, 1.4, 2009 rok, 
klimatyzacja, 11.200zł, tel. kom. 
513-375-786.

motorowe

kupno
 �Stare motocykle, części, tel. kom. 

513-185-357.

sprzedaż
 �yamaha Virago 535, 1987r., 

zarejestrowana, ważne opłaty, 
kompletnie ubrana + 2 kaski, 
buty i ubranie skórzane na 
motocykl, cena 6300 zł., tel. kom. 
510-048-425.

garaże

sprzedaż
 �Sprzedam garaż obok 

intermarche. cena do negocjacji, 
tel. kom. 735-596-853.

nieruchomości

kupno
 �kupię ziemię, gm. łyszkowice 

i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 �Jestem zainteresowany 
długoterminową dzierżawą 
ziemi, Tymianka lipa, tel. kom. 
517-956-166.

sprzedaż
 �Sprzedam działkę 1470 mkw., 

tel. kom. 721-152-385.

 �Sprzedam działki budowlane, 
nieborów, ul. Spacerowa, 
tel. (46) 838-58-58.

 �Mieszkanie  
os.noakowskiego,36 m2, ii piętro, 
tel. kom. 577-014-868.

 �pilnie sprzedam działki 
budowlane parma Trakt łowicki 
koło łowicza, tel. kom. 725-416-972.

 �Sprzedam mieszkanie M-3, 48m2, 
osiedle bratkowice,  
tel. kom. 501-248-347.

 �Mieszkanie 65 mkw.,  
os. dąbrowskiego, iV piętro, 
tel. kom. 608-350-252.

 �działka budowlana  
2200 mkw., Mysłaków, media, 
tel. kom. 665-981-200.

 �kamienica i działki  
w centrum łowicza  
oraz działki koło walewic,  
tel. kom. 665-464-794.

 �działka zadrzewiona świerkiem 
17-l., 3,6 ha, łasieczniki,  
tel. kom. 601-575-188, po 16.

 �Sprzedam działki budowlane od 
20 zł cena do uzgodnienia koło 
nieborowa, tel. kom. 669-162-492, 
po 18.

 �dom (wszystkie media), działka 
546 m, łowicz, ul. kaliska,  
tel. kom. 608-572-855.

 �Sprzedam ziemię rolną 
w miejscowości Świące,  
tel. kom. 694-612-055.

 �działka rolna z możliwością 
zabudowy 2,6 ha, parma, gmina 
łowicz, tel. kom. 601-280-964, 
509-299-676.

 �Sprzedam domek 64 mkw.  
na działce 1500 mkw.,  
ul. Jana pawła ii,  
tel. kom. 880-517-623.

 �Tanio dobra nieruchomość 
łowicz – wszystkie media,  
tel. kom. 608-572-855.
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 �Sprzedam ziemię  
o powierzchni 1,23 ha w zdunach, 
tel. kom. 728-855-985.

 �Sprzedam mieszkanie 60 mkw., 
os. broniewskiego, blok iV, parter, 
tel. kom. 882-786-977, 605-517-042.

 �działka rolno -budowlanao 
powierzchni 0,1415 ha 
z zabudowaniami, dom mieszkalny, 
obora, garaż wicie 73, gmina 
kocierzew, tel. kom. 608-419-590.

 �działki budowlane, otolice, 
tel. kom. 668-049-706.

 �Sprzedam mieszkanie  
3 pokojowe, centrum łowicza,  
cena 265 tys., ii piętro ,  
tel. kom. 669-169-258, po 16.00.

 �działka 1,22 ha, zielkowice i  
tel. 609-106-174.

 �Sprzedam działki budowlane 
o łącznej powierzchni 10.000 
mkw. przy ul. płockiej/Małszyckiej 
w łowiczu, tel. kom. 514-876-245.

 �Sprzedam lub zamienię  
dom pod łowiczem na bloki, 
tel. kom. 606-967-338.

 �pół bliźniaka, stan surowy 
zamknięty, łowicz,  
tel. kom. 609-009-558, po 16.00.

 �działka budowlana  
3.000 mkw., gmina dmosin, 
tel. kom. 609-810-727.

 �Sprzedam działkę 1.700 mkw. 
w Starym waliszewie, tel. kom. 
503-998-339.

 �działka 2.600 mkw., Głowno, 
tel. kom. 886-423-100.

 �Mieszkanie 36,60 mkw., 
185.000 zł, bratkowice, tel. kom. 
516-347-960.

 �Sprzedam hektar sadu, 17-letni, 
ogrodzony, rozdzielna, tel. kom. 
789-133-087.

 �Mieszkanie do wynajęcia 
w Głownie, tel. kom. 607-302-816, 
535-885-251.

 �Sprzedam mieszkania 
i pomieszczenia gospodarcze 
w psarach, tel. kom. 514-529-618.

wynajem
 �wynajmę lub sprzedam 

wulkanizację z budynkami, 
napoleońska 6, łowicz, tel. kom. 
502-163-313.

 �wynajmę lokal użytkowy  
70 m2, ul. zduńska,  
tel. kom. 607-442-383.

 �Mieszkanie 50 mkw., po 
remoncie, iii p., łowicz Tkaczew 6, 
tel. kom. 601-575-188, po 16.

 �do wynajęcia mieszkanie M-3 
na os. dąbrowskiego, tel. kom. 
693-833-080.

 �wynajmę kawalerkę  
warszawa ochota,  
ul. Grójecka, tel. kom.  
608-684-292.

 �wynajmę 2-pokojowe, łódż, 
tel. kom. 606-373-441.

 �wynajmę 1 osobie kawalerkę, 
łowicz, dąbrowskiego,  
tel. kom. 793-014-654.

 �wynajmę mieszkanie, 43 mkw., 
nowe budownictwo, winda, garaż 
podziemny, tel. kom. 698-367-403, 
centrum łowicza.

 �wydzierżawię 4,5 ha ziemi 
Skaratki, tel. kom. 607-065-145.

 �wynajmę 40 mkw. os. 
Sikorskiego, Głowno, tel. kom. 
506-824-718.

 �Wynajmę mieszkanie m-4, 
os. Bratkowice, II pietro, 
świeżo po remoncie, tel. kom. 
507-150-766.

 �oddam w dzierżawę łąkę 3,30ha, 
tel. kom. 665-420-674.

 �wynajmę gabinety: medyczny, 
kosmetyczny w centrum łowicza, 
tel. kom. 606-373-441.

 �wynajmę lokal użytkowy 50 mkw, 
ogrzewanie gazowe, ul. zduńska, 
łowicz, tel. kom. 607-442-383.

 �wynajmę M-3, i piętro, tel. kom. 
692-722-045.

 �do wynajęcia szwalnia 
z parkiem maszynowym, tel. kom. 
514-959-833.

 �do wynajęcia mieszkanie 
w bratoszewicach w nowych 
blokach 3-pokojowe po remoncie, 
dla osób pracujących bez dzieci, 
zwierząt, 2-miesięczna kaucja, 
wynajem na dłuższy termin, 1.600 
zł+rachunki, tel. kom. 731-856-991.

zamiana
 �zamienię 3-pokoje, iV piętro, 

własnościowe na 2-pokoje ok. 40 
mkw, parter lub i piętro, tel. kom. 
782-617-434.

kupno różne
 �kupię owoce kasztanowca: 

kasztany, tel. kom. 574-827-824.

 �kupię ciemne winogrono, 
tel. kom. 721-651-467.

 �bagnety, monety, medale, 
starocie, tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 �rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 �betoniarka, lodówka czarna 
nowa, atlas do ćwiczeń, części 
do Seata Toledo, tel. kom. 
530-370-088.

 �Skrzynki jedynki, palety, drabiny, 
wagi, wąż gumowy, tel. kom. 
665-464-794.

 �widłak, tel. kom. 665-464-794.

 �Sprzedam bale drewniane 
sosnowe, tel. kom. 508-317-721.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy 
230– 380V, 12,5kw, tel. kom. 
691-961-226.

 �Sprzedam meble, tel. kom. 
695-778-924.

 �Sprzedam suknię ślubną r. 
36, kanapę z fotelem i segment 
pokojowy ciemny stan bdb, 
tel. kom. 668-727-310.

 �Sprzedam meble: kanapa 
narożna szara, wersalka bordo, 
mały segment czarny, ława 
szafa i obuwnik orzech cena do 
uzgodnienia, tel. kom. 728-259-071.

 �przewód do wody 500m średnica 
75, dwa duże zbiorniki na wodę, 
tel. kom. 791-000-972.

 �Sprzedam siewnik konny 
zawieszany i krajzgę, tel. kom. 
514-013-389.

 �Sprzedam regał 210cm x 285 
cm, tanio, tel. kom. 694-200-132.

 �Skrzynki plastik, skrzynki 
uniwersalki, tel. kom. 662-142-726.

 �Siatki filtracyjne (siatki), tel. kom. 
603-809-795.

 �Sprzedam piec olejowy + zbiornik 
paliwa, 25 kw. używany, tanio, 
tel. kom. 608-076-041.

 �Sprzedam zbiorniki 
kwasoodporne i beczki plastikowe 
160-200 litrów, tel. kom. 
603-754-001.

 �Sprzedam automatyczny kocioł 
z podajnikiem ślimakowym 42 kV 
automat, eko perfekt firmy lazar, 
pracował 6 miesięcy, tel. kom. 
602-218-179.

 �Sprzedam używany wypoczynek 
2 i 3 osobowy, tel. kom. 
602-218-179.

 �kocioł wodny c.o.  
z podajnikiem i zasobnikiem kwM-
Sr o mocy 38kw-5 letni  
w bardzo dobrym stanie, tel. kom. 
508-177-670.

 �Maszyny stębnówki Juki, tel. kom. 
508-116-242.

 �Sprzedam tanio tuje,  
łowicz bolimowska 61, 
tel. (46) 837-85-84.

 �Grzejnik łazienkowy drabinka 
134x50cm, tel. kom. 607-760-119.

 �Sprzedam bramę garażową 
240/210 bez ościeżnicy, blacha 2, 
świeżo ocieplona styropianem 4, 
tel. kom. 690-908-998.

 �Sprzedam blachę falistą 
ocynkowaną 1x2 z rozbiórki  
około 60 arkuszy, tel. kom. 
508-186-353.

 �Sprzedam tynk cementowo 
wapienny 5 zł za worek worek 20 
kg, tel. kom. 695-659-513.

 �krzesła, tel. kom. 500-519-872.

 �Sprzedam dwa rowery 
turystyczne jak nowe, tel. kom. 
601-509-043.

 �Sprzedam drewno kominkowe, 
tel. kom. 532-365-546.

 �Sprzedam sadzonki 
 truskawek odmiana Rumba, 
tel. kom. 503-956-610.

 �kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. kom. 
531-467-981.

 �drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. producent,  
tel. kom. 501-658-261.

 �drewno opałowe,  
tel. kom. 798-877-090.

 �piasek płukany, pospółka, żwir, 
podsyp, transport,  
tel. kom. 600-895-026.

 �palety 1.200x1.000,  
tel. kom. 502-919-192.

 �Pianina, fortepiany,  
tel. kom. 604-443-118.

 �regał 5 elementów wysokość  
2,1, wersalka, ława, tanio,  
tel. kom. 660-851-744.

 �Solidne beczki 200l z obręczami 
na paliwo 4szt,  
tel. kom. 697-048-392.

 �bale dąb, wiąz,  
tel. kom. 537-200-181.

 �wózek paleciak,  
tel. kom. 693-830-160.

 �Sprzedam 2 kotły c.o., tłokowe, 
miałowe, ekogroszek, podwójne 
ruszta, moc 45 kw, 25 kw, 
używane, tel. kom. 609-682-440.

 �kwiaty doniczkowe,  
tel. kom. 516-347-960.

 �wózek rAk, lpG, 1990r,  
6.200 zł, tel. kom. 602-584-266.

 �Akumulator trakcyjny 48V/650A, 
2017, 3500zł (w rozliczeniu stary), 
tel. kom. 602-584-266.

 �Sprzedam wersalkę i kanapę 
z funkcją spania + 2 fotele,  
tel. kom. 603-313-527.

 �Sprzedam skrzynki plastikowe 15, 
używane, tel. kom. 696-199-890.

 �kostka granitowa 5 ton,  
tel. kom. 601-286-499.

 �Szyny kolejowe, dwuteownik szer. 
70 cm, wentylator nadmuchowy 
duży, tel. kom. 601-286-499.

 �drzewo opałowe w metrowych 
kawałkach, tel. kom. 601-286-499.

 �kamień ozdobny biała Marianna 
do ogrodów przydomowych, 
tel. kom. 601-286-499.

praca

dam pracę
 �Zatrudnię do pracy przy 

maszynowym układaniu kostki. 
umowa o pracę.  
Atrakcyjne wynagrodzenie,  
tel. kom. 601-593-011.

 �zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 �zatrudnię dekarzy lub 
pomocników, okolice dmosina, 
tel. kom. 609-846-316.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia 
materiałów budowlanych, 
Głowno, dobre wynagrodzenie., 
tel. kom. 605-086-824.

 �Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych i brukarzy, 
praca Łowicz i okolice,  
tel. kom. 697-778-557.

 �prezero Service centrum 
zatrudni osobę na stanowisko 
kierowca/ładowacz, wymagana 
kat. c, praca na terenie 
łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 �prezero Service centrum 
zatrudni osobę na stanowisko 
ładowacz, bez kwalifikacji, praca na 
terenie łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. kom. 
607-164-101.

 �zatrudnię do zbioru jabłek 
i karczowania sadu.  
praca na 2 miesiące,  
tel. kom. 669-877-998.

 �przyjmę do solarium  
młodą dziewczynę,  
tel. kom. 601-147-409.

 �do koszenia trawy i grabienia 
liści, tel. kom. 601-385-678.

 �zatrudnię kierowcę kat. b jazda 
po kraju, tel. kom. 796-199-706.

 �zatrudnię szwaczki, możliwość 
pracy chałupniczej, Głowno, 
tel. kom. 502-420-340.

 �zatrudnię samodzielnego 
brukarza, pomocników, wysokie 
wynagrodzenie, tel. kom. 
725-710-267.

 �zatrudnię kierowcę kat. b 
w ruchu międzynarodowym, system 
tras 2/1, tel. kom. 534-704-764.

 �zatrudnię tynkarzy, tel. kom. 
692-157-417.

 �zatrudnię do pracy na zmywaku 
w zakładzie cukierniczym. praca 
od poniedziałku do piątku 
w godzinach 18-2. dmosin drugi, 
tel. kom. 606-799-177.

 �Przyjmę do zbioru jabłek, 
tel. kom. 660-083-556.

 �przyjmę do pracy fizycznej, 
pracownika do lat 40, tel. kom. 
608-816-582.

 �zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-789-266.

 �zatrudnię pracownika 
docieplenia budynków, 
wykończenia wnętrz 
z doświadczeniem lub pomocnika, 
łowicz okolice, tel. kom. 
889-151-594.

 �zatrudnię pomocników 
budowlanych, tel. kom. 
783-997-688.

 �Praca od zaraz do końca 
czewrca dla pań w szklarniach, 
Łowicz, tel. kom. 604-784-713.

 �zatrudnię kierowcę c+e na 
ciągnik siodłowy naczepa firanka; 
trasy: włochy-finlandia; finlandia-
włochy (przez polskę), tel. kom. 
793-500-433.

 �zatrudnię pracownika do prac 
remontowych i dociepeń, tel. kom. 
607-343-338.

 �zatrudnię automatyków 
i elektryków z uprawnieniami praca 
w polsce i zagranicą cV proszę 
kierować na e-mail a.e.gedek@
gmail.com, tel. kom. 790-808-190.

 �zatrudnię do zbioru warzyw, 
tel. kom. 724-384-308.

 �przyjmę do pizzerii  
w łowiczu kierowcę na stałe  
oraz weekendowo,  
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 �zatrudnię dziewiarza do maszyn 
SToll, uniVerSAl, tel. kom. 
607-818-142.

 �do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa 
o pracę + premia, tel. kom. 
530-378-426.

 �do ochrony z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa 
o pracę, tel. kom. 530-378-426.

 �Zatrudnię do dociepleń 
samodzielnych, praca okolice 
gminy Zduny, tel. kom. 
500-583-446.

 �zatrudnię szwaczki 1 zmiana, 
Głowno, tel. kom. 518-203-421.

 �zatrudnię stolarza do budowy 
konstrukcji drewnianych– 
dorywczo, tel. kom. 607-701-177.

 �Zatrudnię chałupniczki lub 
zespoły do stałej współpracy, 
proste szycie, tel. kom. 
796-707-200.

 �zatrudnię piekarza/cukiernika 
na dobrych warunkach, tel. kom. 
504-573-701.

 �chałupniczkę do szycia, praca 
całoroczna, tel. kom. 601-306-165.

 �Zatrudnię szwaczki, jedna 
zmiana, stała praca w Głownie, 
tel. kom. 602-457-089.

 �zatrudnię szwaczki, wymagana 
umiejętność szycia na maszynach 
overlock, dwuigłówka, stebnówka, 
Głowno, tel. kom. 889-479-029.

 �poszukujemy pracownika, roboty 
budowlane, wykończeniowe, 
okolice Głowna, tel. kom. 
607-606-414.

 �przyjmę pracowników do 
ociepleń, tel. kom. 724-413-332.

 �zatrudnię florystkę/florystę 
do kwiaciarni w rybnie, 
poszukiwana osoba samodzielna 
z doświadczeniem, tel. kom. 
725-725-985.

 �Pomocnika na budowę, 
tel. kom. 785-402-533.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
trasy krajowe, chłodnia, tel. kom. 
504-713-008.

 �zatrudnię szwaczki, Głowno, 
tel. kom. 509-571-801.

 �zatrudnię do zbioru jabłek, 
bednary, tel. kom. 692-882-448.

szukam pracy
 �Skręcimy meble (montaż, 

demontaż) soldnie tanio, tel. kom. 
510-871-531.

usługi wideo
 �wideofilmowanie. fotografia, 

tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �docieplanie budynków, gładzie, 

malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 �docieplanie 
budynków,malowanie, wykańczanie 
wnętrz, tel. kom. 511-735-802.

 �Docieplenia stropu, 
styrobeton, zamiennik 
styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �Wylewki, tynki agregatem, 
tel. kom. 605-416-083.

 �Malowanie, gipsowanie, ścianki 
Gk, sufity podwieszane, itp. wolne 
terminy, tel. kom. 663-801-457.
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 �wykończenia wnętrz, gipsowanie, 
malowanie, docieplenia budynków, 
prace ogólnobudowlane. 
przystępne ceny, tel. 889-151-594.

 �dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 �Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. kom. 510-300-753.

 �cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. kom. 515-830-969.

 �bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż 
ogrodzeń, tel. kom. 506-771-822.

 �Gipsowanie, malowanie, 
panele podłogowe. tanio 
i solidnie, tel. kom. 664-712-854.

 �wynajem sprzętu budowlanego, 
tel. kom. 509-299-676.

 �Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton gips, 
tel. kom. 790-294-337.

 �Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 �usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 �Tynki maszynowe, tel. kom. 
796-954-454.

 �układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 667-837-817.

 �cyklinowanie, polerowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 �układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 �usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, 
ładowarką, koparko-ładowarką, 
koparką gąsiennicowa, wywrotką, 
transport maszyn budowlanych, 
rolniczych, tel. kom. 693-565-564.

 �układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 605-565-647.

 �ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 798-877-090.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �ogrodzenia – montaż, tel. kom. 
606-303-471.

 �kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 �Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 �remonty, wykończenia, tel. kom. 
511-568-525.

 �usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 �okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 �zrobię bramy i ogrodzenia, 
tel. kom. 505-928-735.

 �Serwis klimatyzacyjny – 
atrakcyjne ceny, bełchów Sosnowa 
6, tel. kom. 508-868-498.

 �Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 �Malowanie,  
tel. kom. 514-347-542.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. kom. 735-300-550.

 �docieplenia budynków, 
elewacje, glazura, terakota, 
adaptacja poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz. fVAT, tel. kom. 
606-737-576.

 �Dachy, rynny, akcesoria, 20 
lat doświadczenia, tel. kom. 
512-033-338.

 �remonty. kompleksowe 
wykończenia, dekoracje ścienne, 
skuwanie tynków, wyburzanie, 
tel. kom. 794-697-553.

 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, tel. kom. 
783-117-546.

 �Brukarstwo, tel. kom. 
579-243-494.

 �Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, malowanie, tel. kom. 
721-108-965.

 �posadzki maszynowe, 
zacieranie mechaniczne, tel. kom. 
785-246-112.

 �rozbiórki, wyburzenia, 
utwardzanie placów, dróg 
dojazdowych. kopanie  
stawów, zbiorników retencyjnych. 
usługi koparko – ładowarką, 
koparką. Transport, tel. kom. 
721-771-517.

 �układanie kostki brukowej, 
odwodnienia terenu, budynków, 
zakładanie trawników, tel. kom. 
782-452-548.

sprzedaż
 �rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 �drut zbrojeniowy, słupki 
ogrodzeniowe, tel. kom. 
665-464-794.

 �extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 �żwir (kamień) 16-35 mm do 
ogrodu, odwodnień i drenażu, 
kopalnia Maurzyce, tel. kom. 
601-239-779.

 �Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. kom. 
693-565-564.

 �Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513-019-010.

 �Sprzedam 32 mkw. 
blachodachówki,  
tel. kom. 603-313-527.

usługi 
instalacyjne

 �usługi hydrauliczne: 
kompleksowo. przeciski 
podziemne, przyłącza wod.-
kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, 
również jako podwykonawca, 
tel. kom. 601-379-355.

 �Tanio kamery, ekspres,  
tel. kom. 728-188-127.

 �Anteny, telewizory naprawa, 
tel. kom. 791-210-176.

 � instalacje elektryczne,  
tel. kom. 601-142-125.

 �usługi elektryczne,  
tel. kom. 509-838-364.

 �Fotowoltaika,  
tel. kom. 727-534-450.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, 
tel. kom. 506-891-289.

 �hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

 �profesjonalne instalacje 
sygnalizacji włamania, pożaru, 
kontroli dostępu, nadzoru wizyjnego 
(monitoring),  
tel. kom. 601-207-689.

usługi inne
 �Wycinka drzew,  

tel. kom. 696-008-528.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 �Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 �koszenie kukurydzy na ziarno 
kombajnem new holland, tel. kom. 
721-737-343.

 �wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, tel. kom. 
667-732-751.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 �okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 �odnawianie wanien,  
tel. kom. 600-979-826.

 �domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
instalacje i centralki telefoniczne, 
tel. kom. 601-207-689.

 �naprawa telewizorów, łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. kom. 728-227-030.

 �Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 
7 dni w tygodniu, tel. kom. 
883-589-669.

matrymonialne
 �poznam panią, tel. kom. 

793-443-068.

 �poznam kobietę szczerą, 
uczciwą, duży temperament, wiek 
44-63, sms,  
tel. kom. 606-735-889.

 �poznam atrakcyjną kobietę 
do miłych spotkań, tel. kom. 
781-196-232.

 �wdowa lat 70 pozna pana  
na stałe, tel. kom. 695-493-067.

 �wysoki brunet pozna zadbana 
kobietę do 48 lat, tel. kom. 
693-628-216.

nauka
 �Angielski, nauczyciel, 

egzaminator maturalny, tel. kom. 
662-611-189.

 �Matematyka, informatyka, 
tel. kom. 695-537-664.

 �kanadyjczyk polskiego 
pochodzenia: nauka angielskiego 
i francuskiego, wszystkie poziomy, 
tel. kom. 604-621-125.

 �pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych i średnich,  
tel. kom. 604-621-125.

 �Matematyka– szkoła 
podstawowa, egzamin 8-klasisty, 
tel. kom. 577-499-553.

 �Matematyka– szkoła średnia, 
kursy maturalne, tel. kom. 
577-499-553.

 �Matematyka, tel. kom. 
601-303-279.

 �Angielski, polski, egzaminy. 
korepetycje, matury, tanio,  
tel. kom. 607-328-038.

 �korepetycje: fizyka,  
matematyka, przygotowanie  
do matury, tel. kom. 604-449-538.

 �Język angielski, niemiecki, 
tel. kom. 782-613-909.

 �Matematyka,  
tel. kom. 607-440-582.

 �nauka Języka Angielskiego 
Jacek romanowski,  
tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, Angielski,  
tel. kom. 515-459-141.

 �Angielski, dojeżdżam,  
tel. kom. 609-874-395.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Skup zbóż paszowych:  

jęczmień 590 zł,  
pszenżyto 570 zł, pszenica 670 zł, 
transport/załadunek,  
leśniczówka k./Soboty,  
tel. kom. 505-406-917.

 �kupię zboża,  
tel. 508-471-814.

 �Skup zboża, auto 
samozaładowcze, tel. 607-202-732.

 �kupię żyto, jęczmień, pszenicę, 
tel. kom. 733-067-051.

hodowlane
 �Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. kom. 603-711-760.

maszyny
 �kupię c-328, c-330, c-360, 

c-355, c-380, MTz, Mf-255,  
T-25 władimirec bez  
dokumentów, do remontu,  
tel. kom. 502-939-200.

 �kupię maszyny rolnicze,  
tel. kom. 886-125-674.

 �kupię wialnie, czyszczalnie 
do zboża petkus, tel. kom. 
886-125-567.

 �kupię przyczepę samozbierającą, 
tel. kom. 502-616-392.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 �Sianokiszonka baloty + transport, 

tel. kom. 664-981-618.

 �pszenżyto borowik,  
tel. kom. 791-542-072.

 �pszenżyto octavio,  
tel. kom. 880-263-930.

 �kapusta kwaszona, ogórki 
kiszone, hurt, detal, fVAT,  
tel. kom. 508-194-191.

 �Wytłoki jabłkowe,  
wysłodki buraczane, wapno 
nawozowe, żużel,  
tel. kom. 600-323-947.

 �Sprzedam pszenżyto orinoko, 
pszenica euforia, po centrali, 
tel. kom. 519-122-521.

 �żyto, pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 723-296-983.

 �Sprzedam pszenicę ozimą 
ościstą po centrali do siewu, 
tel. kom. 726-768-368.

 �Sprzedam siano, słomę, tel. kom. 
692-101-976.

 �Sprzedam pszenżyto ozime Salto, 
tel. kom. 664-724-850.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
607-376-264.

 �ziemniaki na paszę, tel. kom. 
606-901-931.

 �pszenica 100 zł, tel. kom. 
697-638-898.

 �ziemniaki jadalne lord, tel. kom. 
781-006-432, wieczorem.

 �pszenżyto claudius, 1-rok po 
wymianie+ pszenica euforia, 
tel. kom. 785-520-882.

 �Sprzedam siano kostka oraz 
mieszankę zbożową, tel. kom. 
668-419-928.

 �Sprzedam zboże paszowe 
(jęczmień, pszenica, pszenżyto, 
owies), tel. kom. 783-637-875.

 �Sprzedam pszenicę jantarka, 
zbiór po centrali około 1tona, 
tel. kom. 607-760-119.

 �Sprzedam siano, słomę kostkę 
pogodne oraz zboże, tel. kom. 
662-729-242.

 �Świeże wytłoki jabłkowe, FVAt, 
dostawa do klienta, tel. kom. 
693-025-909.

 �Sprzedam ziemniaki Gala, 
tel. kom. 605-328-812.

 �bryza jadalne, paszowe, 
Małszyce, tel. kom. 726-811-028.

 �ziemniaki jadalne, żółte, 
Goleńsko 19, tel. kom. 696-599-950.

 �ziemniaki jadalne lord,  
denar, możliwy dowóz, Sierżniki, 
tel. kom. 605-128-019.

 �Sprzedam pszenżyto Tomko, 
tel. kom. 668-165-645.

 �Sprzedam wysłodki buraczane 
z dowozem,  
tel. kom. 601-301-412.

 �Sprzedam sadzonki truskawek, 
tel. kom. 608-109-956.

 �Sprzedam pszenżyto probus 
i Grenado oraz żyto dańkowskie 
Granat i rok po centrali, tel. kom. 
699-932-087.

 �żyto dańkowskie diament, rok 
po wymianie i pszenżyto Gringo do 
siewu, tel. kom. 733-174-409.

 �Materiał siewny zaprawiany, 
pszenica ozima i żyto, z powodu 
emerytury sprzedam, tel. kom. 
731-498-811.

 �pszenżyto z jęczmieniem, boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 �Zboża ozime – siewne,  
inne nasiona rolnicze.  
Firma Nasienna GRANum, 
Łowicz ul. Katarzynów 
46, dostawa od 1 tony 
nasion, tel. (46) 837-23-05, 
46-837-23-01.

 �pszenżyto, jęczmień, żyto, 
tel. kom. 606-218-403.

 �Sprzedam łubin, tel. kom. 
795-594-078.

 �Sprzedam pszenicę euforię, 
tel. kom. 603-754-598.

 �Sprzedaż zbóż ozimych 
Hodowla Strzelce KWS Danko, 
ceny zakładowe, sprzedaż 
Bielawy, Rynek 14, tel. kom. 
607-189-155.

 �pszenżyto Awokado i Meloman 1 
rok z centrali, tel. kom. 531-791-123.

 �Sprzedam pszenżyto do siewu, 
tel. kom. 669-960-974.

 �ziemniaki paszowe kopane 
prosto z pola 20gr, tel. kom. 
693-535-262.

 �żyto do siewu 1 rok po centrali, 
tel. kom. 721-169-137.

 �pszenżyto i pszenica po 
wymianie, tel. kom. 692-375-540.

 �Sprzedam żyto jare Antonińskie 
oraz pszenicę ozimą formację, 
czyszczone, tel. kom. 661-755-647.

 �pszenżyto, pszenica, tel. kom. 
600-858-370.

 �pszenżyto do siewu, tel. kom. 
698-244-821.

 �pszenżyto do siewu, tel. kom. 
609-406-170.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
508-499-104.

 �Sprzedam mieszankę zbożową, 
okolice kiernozi, tel. kom. 
798-922-970.

 �Sprzedam pszenicę ozimą 
euforia po centrali, tel. kom. 
692-365-635.

 �ziemniaki paszowe 15 gr/kg. 
Transport, tel. kom. 697-677-530.
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 �ziemniaki paszowe kopane 
prosto z pola 20 gr/kg, tel. kom. 
693-535-262.

 �pszenżyto orinoko, Awokado, 
pierwszy odsiew, tel. kom. 
692-199-767.

 �Sprzedam żyto, pszenżyto, owies, 
słomę w dużych balotach, tel. kom. 
602-255-788.

 �Sprzedam pszenżyto po 
wymianie, tel. kom. 606-939-170.

 �Sprzedam pietruszkę, czosnek, 
tel. kom. 601-831-647.

 �żyto, pszenżyto, pszenica  
z odnowy, tel. kom. 693-830 -160.

 �Gryka, łubin, gorczyca,  
żyto, kukurydza, owies,  
mieszanka, pszenica, tel. kom. 
506-115-015.

 �Sprzedam pszenicę 2,5 tony 
paszowa, 1,5 tony Jantarka 1 rok po 
centrali, tel. kom. 609-386-125.

 �Sprzedam sadzonki truskawek 
rumba, Granderose, Malwina, 
tel. kom. 886-125-674.

 �żyto dańkowskie rubin po 
czyszczalni pektus, tel. kom. 
885-254-502.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne 
denar, Quin, lord, belmondo, 
tel. kom. 533-077-701.

 �Sprzedam kukurydzę na pniu 
kwS ładna, gruba, domaniewice, 
tel. kom. 506-271-866.

hodowlane
 �krowy i jałówki mleczne, 

likwidacja stada, tel. kom. 
606-622-973.

 �Sprzedam byczka 250 kg, 
tel. kom. 693-088-990.

 �Jałówki hodowlane cielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 
604-432-909.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 721-502-526.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
880-267-796.

 �Sprzedam 2 byczki 4 miesiące, 
tel. kom. 503-696-557.

 �Sprzedam 2 jałówki na ocieleniu, 
tel. kom. 505-356-014.

 �Sprzedam prosięta, Goleńsko, 
tel. kom. 782-233-997.

 �Sprzedam jałoszkę, 
tel. (46) 838-73-77.

 �Jałówka z terminem wycielenia 
17.10, tel. kom. 668-162-199.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
sprzedam prosiaki za parę 400 zł, 
Strzelcew 11, tel. kom. 530-668-967.

 �Sprzedam jałówkę na samym 
wycieleniu, tel. kom. 509-137-971.

 �Sprzedam jałówkę wycielenie 
28.10, tel. kom. 601-301-412.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
661-723-051.

 �Sprzedam cielaki, tel. kom. 
603-817-389.

 �Sprzedam cielaki,  
tel. kom. 888-953-006.

 �Sprzedam prosiaki,  
tel. kom. 536-880-865.

 �Sprzedam prosiaki, gmina 
pacyna, tel. (24) 285-84-79.

 �krowy cielne 5 sztuk,  
tel. kom. 721-882-912.

 �Sprzedam jałówkę  
wysokocielną, krępa, tel. kom. 
603-881-273.

 �Sprzedam jałówkę  
wysokocielną rasę Simental 
wycielenie 6.11, tel. kom. 
576-946-773.

 �Sprzedam duże kaczki i gęsi, 
tel. kom. 669-779-901.

 �Sprzedam prosiaki  
12 sztuk, rejestrowane,  
tel. kom. 513-186-971.

 �Sprzedam prosiaki,  
tel. kom. 732-797-792.

 �Jałówki żarłaki,  
tel. kom. 665-349-136.

 �Sprzedam cielaki byczki,  
tel. kom. 607-717-324.

 �Jałoszka i byczek,  
tel. kom. 508-678-424.

 �prosiaki,  
tel. kom. 508-616-454.

 �Sprzedam byczki,  
tel. kom. 511-611-296.

 �Sprzedam byczki,  
tel. kom. 511-611-246.

 �Sprzedam 12 sztuk prosiąt, 
tel. kom. 663-760-619.

 �Jałówka wysokocielna,  
obora pod oceną,  
tel. kom. 508-985-884.

maszyny
 �kosiarki, gałęziarki,  

tel. kom. 513-666-808.

 �kosiarki, gałęziarki,  
tel. kom. 513-666-808.

 �Sprzedam kombajn karlik, 
tel. kom. 888-114-186.

 �Sprzedam pługi 3 skibowe  
+ dostawka,  
tel. kom. 664-759-891.

 �pług 4x35 cm Staltech,  
tel. kom. 600-696-620.

 �rozrzutnik obornika krone 
optimat 4-tonowy, tel. kom. 
508-194-191.

 �ładowacze czołowe do 
ursus c-330, c-360, 3512, T-25 
hydrauliczne lub na linkę,  
tel. kom. 608-686-489.

 �Sprzedam rozrzutnik i śrutownik, 
tel. kom. 517-415-026.

 �Sprzedam beczkę,  
tel. kom. 517-415-026.

 �Sortownica – myjka, kwasówka, 
tel. kom. 603-809-795.

 �Siewnik, talerzówka, agregat 
uprawowy i pająk do siana,  
tel. kom. 509-853-384.

 �wialnia do zboża po remoncie, 
tel. kom. 505-812-296.

 �Siewnik poznaniak 3 m, skrzynia 
duża, przekładnia hydrauliczna, 
ścieżki, zaprawiarka, tel. kom. 
519-522-605.

 �Sprzedam dwukółkę sadowniczą, 
tel. kom. 603-610-952.

 �kosiarka rotacyjna polska, walec 
do ziemniaków, dwukółka, tel. kom. 
880-500-224.

 �Sprzedam pług obrotowy 
lemken opal 90, tel. kom. 
669-037-434.

 �ciągnik 360, pługi i wialnia, 
tel. kom. 530-930-104.

 �ciągnik T25A, tel. kom. 
601-297-797.

 �wózek 1-osiowy, wyciąg 
hydrauliczny, stanowiska, kosiarka 
rotacyjna czeska, agregat 2,5, 
tel. kom. 726-843-466.

 �Agregat uprawowo siewny, 
z hydropakiem 2,7 metra + siewnik 
poznaniak, docisk 1989 r., tel. kom. 
886-135-119.

 �Sprzedam pług 3 skibowy, 
tel. kom. 723-030-883.

 �Mieszalnik 1-tonowy, młyn do 
kukurydzy, tel. kom. 665-340-488.

 �rozsiewacz Amazone zAu-1500, 
tel. kom. 603-817-389.

 �deszczownie do warzyw, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 �rury, zraszacze do deszczowni, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 �wąskie koła do ciągnika, 
kompletne 48, 46, 42, 38, 36 cali, 
tel. kom. 509-282-300.

 �Taśmociągi do warzyw 3-10m, 
duży wybór, import niemcy, 
tel. kom. 509-282-300.

 �kombajn do zboża class, heder 
3m, sprowadzony z niemiec, 
tel. kom. 509-282-300.

 �kojce przegrodowe do 
tuczników z tworzywa sztucznego, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 �obsypniki do kopców,  
kukurydzy wulkan,  
tel. kom. 509-282-300.

 �pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
kverneland, frost, rabewerk, 
landsberg zabezpieczenia 
resorowe, sprężynowe, kołkowe, 
duży wybór, import niemcy, 
tel. kom. 509-282-300.

 �Siewniki do zboża  
Amazone d7, d8 2,5-4 m isaria 
lobster Super, duży wybór,  
tel. kom. 509-282-300.

 �paszowóz Silowolf 12,5 m3, 
2004r, tel. kom. 509-282-300.

 �karmniki dla świń  
z niemiec, duży wybór,  
tel. kom. 509-282-300.

 �ciągnik rolniczy Same Tiger 
100ze 4x4 100pS,  
tel. kom. 509-282-300.

 �wycinaki do kiszonek fell kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 �Talerzówki 3-4,5m, typ X, V, 
z wałem strunowym, sprowadzone 
z niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 �rozrzutniki obornika fortschritt 
T088, welgler, bergman, Strautman 
4-10t, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 �orkan do trawy Tarup, szerokość 
1,4-1,6m, tel. kom. 509-282-300.

 �beczki asenizacyjne ocynkowane 
4.000-10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 �Agregaty bierne 3-metrowe 
rau, z hydropakiem, tel. kom. 
509-282-300.

 �zgrabiarki do siana 2,8m; 
3,40m; 3,80m; 4,20m; 4,80m; 8m, 
1-2gwiazdowe, kuhn, pottinger, 
fella, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 �rozładownice do warzyw, 
taśmociągi 5, 6-metrowe, kosz 
przyjęciowy do warzyw, tel. kom. 
509-282-300.

 �rozsiewacze do nawozu 
Amazone, raw, ładowność 600-
2.000kg, import niemcy, tel. kom. 
509-282-300.

 �pług zagonowy rabenwerk, 
5-skibowy, tel. kom. 509-282-300.

 �prasa rolująca John deere 950m 
na pasach, tel. kom. 509-282-300.

 �dmuchawy do zboża 2,5-10kw 
z rurami, kompletne, tel. kom. 
509-282-300.

 �przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

 �wały posiewne 3m camber, 
tel. kom. 509-282-300.

 �przyczepa 1-osiowa do przewozu 
krów, tel. kom. 509-282-300.

 �kosiarki dyskowe krone,  
class, lely i inne, tel. kom. 
509-282-300.

 �przetrzasarka do siana  
niemeyer 5,2m,  
tel. kom. 509-282-300.

 �opryskiwacze ciągnikowe  
2500-3000l, sprowadzone  
z niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 �opryskiwacz zawieszany  
hardi 15m, 800l, tel. kom. 
509-282-300.

 �przyczepa samochodowa 
duo do przewozu koni, tel. kom. 
509-282-300.

 �przyczepa 2-osiowa mulda 20t, 
sortowniki do ziemniaków, tel. kom. 
509-282-300.

 �kupię kombajn (bolko, Anna, 
karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, 
kopaczkę, inne, tel. kom. 
511-713-596.

 �zgrabiarka claas liner 3000, 
tel. kom. 694-860-866.

 �Sprzedam sieczkarnię  
1-rzędową Mengele, pług 
2-skibowy, lina stalowa 16,  
tel. kom. 697-270-723.

 �rozsiewacz lejek  
plastikowy stan bardzo dobry, 
tel. kom. 697-963-855.

 �rozrzutnik 1-osiowy  
po remoncie, opryskiwacz 300 
litrów, blok silnika 330, używany, 
tel. kom. 725-847-441.

 �Sprzedam ursus 10014h,  
2012 rok, maszyny rolnicze, 
tel. kom. 664-954-170.

 �Sprzedam ciągnik belarus,  
2015 rok, tel. kom. 665-664-174.

 �likwidacja gospodarstwa, 
sprzedaż maszyn,  
tel. kom. 668-192-535.

 �Śrutownik bąk 5,5 kw,  
tel. kom. 507-894-715.

 �Sprzedam brony 5,  
pług 3-skibowy,  
tel. kom. 501-583-600.

 �Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, 
sadzarkę i brony 3, tel. kom. 
514-529-618.

 �części do rozrzutnik fortschritt 
nowe, tel. kom. 693-830-160.

 �przyczepa, wialnia, sortownik 
i sadzarka, tel. kom. 782-478-048.

 �rozrzutnik fortschritt Joskin, 
tel. kom. 506-115-015.

 �ciągnik c-330, 1980 rok, tel. kom. 
606-331-683.

 �Sprzedam wialnię, kosa, 
śrutownik bąk, tel. kom. 
663-667-842.

 �pług 3-skibowy, przetrząsacz 
do siana dwutalerzowy, tel. kom. 
692-338-925.

 �przyczepka na rolkach 
na 2 palety do kombajnu 
porzeczkowego lub ciągnika, 
tel. kom. 601-286-499.

 �Tur do c-330 używany, wiertła 
30 do świdra sadowniczego i koła 
do wózka widłowego, tel. kom. 
601-286-499.

 �rozrzutnik, t 
el. kom. 696-107-903.

 �przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

inne
 �Sprzedam gnojowice od krów 

zagęszczoną obornikiem (okolice 
łowicza i zduny) z dowozem 
beczkowozem 18 tys litrów,  
tel. kom. 605-938-319.

 �Sprzedam dojarkę weSTfAliA 
przewodową 4 aparaty,  
tel. kom. 608-591-942.

 �Sprzedam ziemię rolną  
0.26 ha Szymanowice,  
tel. kom. 796-259-722.

 �Sprzedam plandeki  
siatkowe (banery).,  
tel. kom. 603-809-795.

 �Obornik bydlęcy  
z dowozem, tel. kom. 
667-277-322.

 �beczka asenizacyjna, Joskin 
7000 l., 2013 r.,  
tel. kom. 668-020-288.

 �Sprzedam obornik,  
tel. kom. 603-817-389.

 �basen 330 litrów.  
dojarka Alfa laval 2-konwiowa, 
tel. kom. 888-856-439.

 �Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. kom. 693-157-117.

rolnicze – usługi
 �koszenie kukurydzy  

nowymi sieczkarniami claas  
Jaguar z odwozem  
przyczepami objętościowymi  
o pojemności 30-40m3.  
f.h.u. burzyński, tel. kom. 
696-130-651.

 �przywóz wytłoków  
buraczanych, tel. kom. 
695-608-762.

 �białkowanie obór,  
tel. kom. 518-168-598.

 �Serwis traktorów:  
new holland, Massey ferguson, 
tel. kom. 697-778-780.

 �okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 �cięcie kukurydzy  
nową sieczkarnią  
krone big X600. + zestawy, 
ubijanie. firma Servol,  
tel. kom. 502-518-607.

 �zrobię bramy do stodoły,  
garażu, obory  
oraz ogrodzenia,  
tel. kom. 505-928-735.

 �usługi rolnicze, orka, 
talerzowanie,  
tel. kom. 509-339-587.

zwierzęta

sprzedaż
 �Sprzedam gęsi,  

tel. kom. 515-277-426.

 �oddam małe kotki,  
tel. kom. 532-365-546.

 �owczarek 1 rok,  
tel. kom. 604-436-938.

 �oddam małe kotki,  
Skaratki 54,  
tel. kom. 730-374-525.

inne
 �oddam kotki,  

tel. kom. 604-909-168.

reklAMA
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ważne telefony
 � Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  

Koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna 42 2055515

 �Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy
KPP w Łowiczu 46 837 95 00
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  

422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSm: 

46-837-42-33 (całodobowo)  
609-135-423 (po godz. 15.00)

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
 � Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
 � Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-

tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

 � Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04

 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 �Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58 ul. kościuszki 6, tel. 24-277-
97-64 ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86 ul. wolności 6b, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 10.00, 

12.00, 18.00. 
 �Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 

8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 �Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 �Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu 

Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 �urząd miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 �Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 �Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

46 837 55 78
 �Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 �Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w łowiczu 46 837 42 71
 �PCPR w łowiczu 46 837 03 44
 �urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 �Pomoc przy zakupie leków, podsta-

wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 

 �ZGm tel. 837 60 63
 �ZuK tel. 837 36 62
 �Zum tel. 46 830 91 82
 �Zakład Obsługi Przedszkoli miejskich 

tel. 46 837 49 76
 �miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 �Środowiskowy Dom Samopomcy 

tel. 46 837 41 11
 �Biblioteka miejska w Łowiczu 

46-837-76-03
 �Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 

46 837 38 74
 �Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 �Sąd Rejonowy w Łowiczu:  

wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział karny 46 830-43-02  
wydz. rodzinny i nieletnich 46 830-43-03 
wydział ksiąg wieczystych 46 830-43-05  
obsługa interesanta 46 830-43-10

 �PttK o/Łowicz, Stary Rynek 3 
tel. 513 767 511

 �ZAZ „Ja-ty-my” Łowicz tel. 511 917 282
 �urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 �uG Bielawy 46 838 26 95
 �uG Chąśno 46 838 14 23
 �uG Domaniewice 46 830 17 60
 �uGKiernozia 24 277 90 80, 
 �uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 �uG Łowicz 46 830 26 30
 �uG Łyszkowice 46 838 87 78
 �uG Nieborów 46 838 56 13, 
 �uG Sanniki 24 277 78 10
 �uG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 �Orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 �Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 �Stadion w Łowiczu ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08

 �Stadion im. 10 PP ul. Jana pawła ii 3, 
tel. 46-837-51-06

 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana pawła ii nr 3,  
tel. 46-837-51-06

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04

 �Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551
 �Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 �Boiska przy I lO im. Chełmońskiego   

w łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 �Baseny zewnętrzne oSir, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 �Pływalnia kryta oSir, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 �muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 

do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 (ostat-
nie wejście o 15.30). bilety do muzeum: 
normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł, na 
wystawy czasowe 3 zł, wstęp bezpłatny na 
wystawy stałe - wtorek

Wystawy stałe:
•Sztuka baroku w polsce 
•historia miasta i regionu
•etnografia księstwa łowickiego
•izba pamięci żydów łowickich
 �Skansen przy muzeum w Łowiczu  

czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).
bilety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek

 �Skansen w maurzycach czynny co-
dziennie w godzinach 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30). bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci 
do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.

• „Plakat w skansenie polskim”  
– wystawa ponad 40 plakatów historycz-
nych oraz fiszek, przygotowana przez 
edwina wilbika z Muzeum rolnictwa 
im. ks. krzysztofa kluka w ciechanowcu 
czynna do 30 września.
 �Galerii Browarna w Łowiczu,  

ul. podrzeczna 17, tel. 691 979 262
 �„Książkowe inspiracje” – fotograficzna 

wystawa pokonkursowa czynna  
do 15 września, biblioteka Miejska  
w łowiczu, Al. Sienkiewicza 62.

 �#Obliczamiasta2020 – wystawa zdjęć 
członków facebookowej grupy  
„w obiektywie łowiczaków” czynna do 6 
października nowa pracownia w łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. wstęp wolny.

 �muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20, tel. 46 837 66 45 czynne: 
pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, pt.–sob.w 
godz. 10.00–14.00.

 �muzeum Guzików w Łowiczu – eks-
pozycja ozdobnych i zwyczajnych guzików 
z całego świata czynna od pon. do pt. w 
godz. 10-19, sob. 9-15 Galeria łowicka, ul. 
Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego,  
i piętro baszty im. gen. klickiego w łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18 wstęp wolny.

 �motonostalgia muzeum motoryzacji, 
nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 �Pałac w Nieborowie czynny we wtorki, 
środy, czwartki w godz. 10.00–16.00,  
w piątki, soboty i niedziele 12.00–18.00  
Do zwiedzania udostępnione wnętrze 
pałacu w nieborowie z wyłączeniem Gabi-
netu żółtego, Sypialni wojewody  
i Gabinetu zielonego na piętrze pałacu.  
Wyłączone do odwołania: ekspozycja 
Majoliki nieborowskiej w budynku Ma-
nufaktury, Stara oranżeria w nieborowie, 
Świątynia diany w Arkadii (z zachowaniem 
wglądu do wnętrza Sali panteonu).  
Bilety: do pałacu w nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).

 �Ogrody w Nieborowie czynne 
codziennie w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 
zł – normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i 
młodzież (ucząca się) 7–26 lat.

 �Ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).

 �„Bolimów –na drodze ku niepodległo-
ści” – wystawa w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w bolimowie czynna do 
16 października, w niedziele w godz. 12-18, 
w pozostałe dni po ustaleniu z Gminnym 
ośrodkiem kultury w bolimowie

 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy). na 
teren parku – wstęp wolny. 

•„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
•„Apparent verba silens” („Pozorne 
brzmienie ciszy”) – wystawa malarstwa 
włodzimierza kwiatkowskiego, czynna 
do końca września.
 �Park przy Pałacu w Sannikach  

czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 �Sromów: muzeum ludowe Rodziny 

Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17,  
w niedziele w godz. 12.00–17.00.

 �Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 693 
422 684 bilety do pałacu: ulgowy 10,00 
zł, normalny 15,00 zł bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

 �„Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie zSp nr 1, w łowiczu, ul. 
podrzeczna 30.

koncerty
 �Piątek, 25 września:
godz. 19.30 – Ł Festiwal: trupa trupa 
– koncert zespołu w składzie: Grzegorz 
kwiatkowski, Tomek pawluczuk, wojtek 

Juchniewicz i rafał wojczal dziedziniec 
łowickiego ośrodka kultury w łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. bilety: 15 zł
 �Sobota, 26 września:
godz. 19.30 –  Ł Festiwal: Bisz/
Radex „Duch Oporu” – koncert 
premierowy radexa łukasiewicza, lidera 
zespołu pustki, i Jarka bisz (b.o.k) 
Jaruszewskiego, jednego z najbardziej 
cenionych polskich raperów. dziedziniec 
łowickiego ośrodka kultury w łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. bilety: 15 zł
 �Niedziela, 27 września:
godz. 11.00 –  koncert charytatywny dla 
trójki chorych dzieci: zosi, Janka i Mate-
usza Góreckich pt. „Zróbmy to” 
wystąpi: dj SAM z bolimowa, kapela 
ludowa ustronie działająca przy klubie 
Seniora ustronie w Skierniewicach, 
wokalista Mateusz Staniaszek, zespół 
dziecięcy Alter ego, zespół dafter z 
bolimowa grający muzykę rock-bluesową 
i lastin line czyli śpiewający i grający na 
gitarze Mateusz wysota z bolimowa 
bolimów ul. Skierniewicka  
(parking na 1 listopada)

kino Fenix w Łowiczu 
ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 24 września
godz. 15.30  /sala ii – xABo: Ksiądz 
Boniecki – film dokumentalny prod. 
polska, reżyseria Aleksandra potoczek 
czas: 73 min.
17:00 /sala ii– 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka Komendy /preMierA 
– dramat prod. polska, reżyseria Jan 
holoubek, scenariusz Andrzej Gołda 
czas: 112 min. 
godz. 19:00 – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka Komendy
19:15  /sala ii – Skandal. ewenement 
Mole – film dokumentalny prod. polska, 
reżyseria: bartosz paduch, czas: 69 min.

inne
 �Sobota – niedziela, 26-27 września:
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty sztuki  
i rękodzieła ludowego Skansen przy 
Muzeum w łowiczu. obowiązują bilety 
wstępu do skansenu: normalny –  
6 zł, ulgowy – 4 zł, rodzinny – 15 zł. 
udział w zajęciach bezpłatny, organizato-
rzy zapewniają niezbędne materiały.
 �Niedziela, 27 września:
godz. 16.00 - Rodzinny Rajd Pieszy 
do Skaratek, spotkanie przy urzędzie 
Gminy w domaniewicach. 
wydarzenie jest realizowane w ramach 
projektu “o tym nie można zapomnieć… 
– mieszkańcy Gminy domaniewice  
w bitwie warszawskiej i wojnie polsko  
– bolszewickiej” w związku z programem 
“koalicje dla niepodległej”
 �Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – Kabaret Jurki w progra-
mie „wolność” – łowicki ośrodek kultu-
ry, ul. podrzeczna 20. występ przełożony 
z soboty 12 września zakupione bilety 
zachowują ważność.

ważne telefony
 �policja 997 alarmowy  

w Głownie 42-719-20-20  
w Strykowie: 42-719-80-07

 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95

 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.

 �Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 �Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 

tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76 sekretariat 42-714-12-77, 42-
714-12-78 fax 42-717-41-60  
lozg@praca.gov.pl

 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 �urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 �Skansen w Nagawkach 722-007-525
 �urząd miejski w Głownie - sekretariat 

798 831 668, 798 831 480, 
 �uSC w Głownie: 798 831 572
 �mOK w Głownie 42 719-11-43
 �Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 �urząd Gminy Głowno - sekretariat 

42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 �Biblioteka i Ośrodek Kultury  

w Bronisławowie 42 719-15-11
 �Środowiskowy Dom Samopomocy  

w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 �urząd miasta i Gminy Stryków – 

sekretariat 42-719-80-02
 �OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 �ŁODR bratoszewice 42-719-89-28
 �Dom Kultury w Niesułkowie  

42-719-70-94 516-049-886 505-964-846

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 �Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  

ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 �Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46

 �Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294 Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 �Głowno: 
czwartek, 24 września:
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95 
piątek, 25 września:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
sobota, 26 września: 
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 27 września: 
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
poniedziałek, 28 września:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
wtorek, 29 września:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
środa, 30 września:  
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12

Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia następnego w soboty 
w godz. 20.00–9.00 dnia następnego 
w niedziele w godz. 18.00–8.00 dnia 
następnego, w święta w godz. 8.00–8.00 
dnia następnego
 �Stryków, niedziela 27 września: 

pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 �muzeum Żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy i i ii wojny 
światowej dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 �Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& Dm Głowno, ul. Młynarska 5/13.

 �„moje jedyne marzenie” 2020 – wy-
stawa online 7. konkursu zabierz Mnie Tam 
wyobraźnią - zmtw.mok.glowno.pl

Głowno i STryków 

ważne telefony
 �Policja:
w Żychlinie 24 253 00 14
w Pacynie 47 70-53-271
w Sannikach 47 7053-275
KPP w Kutnie 24 253-22-00 
KPP w Gostyninie 47 7053-222
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
OSP w Żychlinie 24 285-12-10
OSP w Pacynie 604-349-406
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 �Pogotowie gazowe – 992
 �Pogotowie energetyczne – 991 
w Żychlinie 285-10-27
 �Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 �Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 �ZEC 24 285-11-52
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 

całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w kutnie 24 355 71 00
 �PuP w kutnie 24 355 70 50

dyżury
 �Nocna i Świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nzoz red-Med  

tel. (24) 355-60-11, 697-859-705
 �Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 

tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy
 �Nieodpłatna pomoc prawna  

– punkt specjalistycznego poradnictwa 
obywatelskiego, mediacje: urząd Gminy w 
żychlinie, ul. barlickiego 15a,  
tel. (24) 355-47-64

msze św. w niedz. i święta
 �Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów 

piotra i pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla 
młodzieży), 11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 
12.00, 18.00.

 �Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
papieża i Męczennika: 9.00, 11.00

 �luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
biskupa i Męczennika: 9.00, 11.30

 �Plecka Dąbrowa, parafia pw. zwiasto-
wania najświętszej Maryi panny: 9.00, 11.30

 �Suserz, parafia pw. wniebowzięcia naj-
świętszej Maryi panny: 8.00, 10.00, 12.00

 �trębki, parafia pw. św. Stanisława kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 �Bedlno, parafia pw. św. floriana biskupa 
i Męczennika: 9.00, 11.30

 �Pacyna, parafia pw. św. wawrzyńca, 
diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00

 �Oporów, parafia pw. św. Marcina bisku-
pa: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 �Boisko „Orlik” w Żychlinie  

pl. łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 �Stadion miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8, tel. 607-574-261

aquapark w Kutnie 
ul. kościuszki 54, tel. 24 357 56 07 (08)

 �Strefa basenowa codziennie 6.00–22.00
 �Strefa saun środa, sobota, niedziela  

w godz. 6.00–21.45 poniedziałek, wtorek, 
czwartek, piątek w godz. 16.00–21.45

 �Strefa squash codziennie 6.00-22.00
 �Strefa cardio-siła w godz. 6.00-22.00
 �Strefa bowling poniedziałek – czwartek 

w godz. 12–22.00 piątek 12–24.00 sobota 
10–24.00 niedziela i święta 10–22.00

muzea i wystawy
 �muzeum – Zamek w Oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30)  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16).
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 �Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8–20.00 wstęp wolny.

kino KDK
 �Piątek – wtorek, 25–29 września:
godz. 15.30 – tarapaty 2 – 
godz. 18.00 – After 2 – 
godz. 20.30 – – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka Komendy – dramat 
prod. polska, reżyseria Jan holoubek, 
scenariusz Andrzej Gołda czas: 112 min.
 �Środa, 30 września:
godz. 15.30 – tarapaty 2 – 
godz. 18.00 – leonardo da Vinci: Noc 
w luwrze – wystawa na ekranie, pokaz z 
cyklu „wachlarz Sztuki”
godz. 20.30 – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka Komendy

inne
 �Sobota, 26 września:
godz. 10.00–13.00 – Strzelanie z broni 
pneumatycznej w ramach ligi strzelec-
kiej o puchar wójta Gminy bedlno  
Sp w bedlnie, wstęp wolny.
 �Niedziela 27 września:
godz. 12.00 – uroczystości patriotycz-
ne z okazji 81. rocznicy Bitwy nad 
Bzurą – w programie: występ artystyczny 
dzieci ze Szkoły podstawowej w Szew-
cach nadolnych im. bohaterów walk 
nad bzurą (budynek szkoły w orłowie) 

przejście pod obelisk poświęcony żołnie-
rzom poległym podczas bitwy nad bzurą 
w orłowie  –  wciągnięcie flagi na maszt, 
złożenie kwiatów oprawę muzyczną 
zapewni orkiestra dęta z Tumu.
godz. 16.00 – Odsłonięcie pamiątko-
wej tablicy z okazji 100-lecia OSP 
Bedlno tablicę poświęci proboszcz 
parafii w bedlna, ks. robert Awerjanow 
wstęp wolny.
 �Poniedziałek, 28 września:
godz. 17.00 – „Kształtowanie się gra-
nic II RP ze szczególnym uwzględnie-
niem koncepcji granicy wschodniej” 
– wykład prof. przemysława weingertne-
ra w ramach 9. edycji Spotkań z historią 
centrum Seniora w kutnie, ul. kardynała 
Stefana wyszyńskiego 11a. wstęp wolny.
 �Środa, 30 września:
godz. 17.00 – Wojna polsko-bolsze-
wicka – wykład prof. Andrzeja chwalby, 
dyskusja wokół książki „przegrane zwy-
cięstwo” – w ramach 9. edycji Spotkań 
z historią centrum Seniora w kutnie, ul. 
kard. S. wyszyńskiego 11a. wstęp wolny.
 �Czwartek, 1 października:
godz. 19.30 – „Wieże dwie czyli jaja na 
boczku” – kabaret „pod wyrwigroszem” 
z gościnnym udziałem dariusza Gna-
towskiego, aktora znanego jako boczek 
z serialu „Świat według kiepskich” kut-
nowski dom kultury, ul. żółkiewskiego 4. 
bilety wyprzedane (występ przeniesiony 
z 16 kwietnia).

SKARB ROlNIKA
noTowAniA z TArGowiSkA MieJSkieGo 
w łowiczu – ceny z dnia 22.09.2020 r.

borówki 0,25 kg 7,00-8,00
botwinka pęczek 2,50
brokuły szt. 3,50-4,00
buraki czerwone kg 2,00
cebula kg 1,00-3,00
cebula dymka pęczek 1,50-2,50
cukinia kg 4,00-5,50
czosnek szt. 1,00-2,50
fasola zielona kg 8,00
fasola żółta kg 8,00
gruszki kg 3,50-6,00
jabłka kg 2,00-5,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00
kalafior szt. 3,50-5,00
kapusta biała szt. 2,00-3,50
kapusta kiszona kg 7,00
kapusta pekińska kg 3,00-4,50
koperek pęczek 1,50-2,00
maliny 0,25 kg 5,00-8,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00
marchew kg 1,50-2,00
natka pietruszki pęczek 1,50
ogórki kiszone kg 7,00-8,00
ogórek gruntowy kg 7,00
ogórek zielony kg 7,00
papryka czerwona kg 5,50-6,00
papryka zielona kg 4,00
papryka żółta kg 5,00-7,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 3,00-4,50
pomidor malinowy kg 3,50-5,00
pomidor polny kg 2,00-4,00
pomidor szklarniowy kg 4,50
por szt. 1,50-2,00
rzodkiewka pęczek 2,00-2,50
sałata szt. 3,00-3,50
seler szt. 2,00-2,50
szczypiorek pęczek 1,00-1,50
słonecznik szt. 3,00
śliwki kg 4,00-5,00
włoszczyzna pęczek 4,00-5,00
ziemniaki młode kg 0,80-1,50

OFERtY PRACY
z dnia 22.09.2020 r.

POWIAtOWY uRZąD PRACY W ŁOWICZu:
 � kierowca samochodu dostawczego 
 � kasjer-sprzedawca 
 � pakowacz ręczny 
 � pomocniczy robotnik w hodowli drobiu wodnego 
 � Szwaczka 
 � rolnik hodowca 
 � piekarz 
 � prasowaczka 
 � dziewiarz 
 � brukarz 

POWIAtOWY uRZąD PRACY W ZGIERZu:
 � pracownik fizyczny
 � Młodszy Monter/Monterka 
 � Magazynier wyr. hutniczych 
 � pracownik biurowy - fakturzystka 
 � kierowca samochodu dostawczego do 3,5t 
 � Szlifierka do płaszczyzn,  

naprawa głowic samochodowych 
 � Sprzątaczka  
 � pracownik biurowy 
 � lakiernik samochodowy 
 � prAcownik fizyczny 

POWIAtOWY uRZąD PRACY W KutNIE:
 � pozostali robotnicy wykonujący  

prace proste w przemyśle 
 � psycholog
 � Monter instalacji elektrycznych 
 � Szwaczka 
 � pracownik gastronomi
 � pracownik zakładu prefabrykacji 
 � pracownik gospodarczy
 � lakiernik samochodowy 
 � kierowca kat.c; 

żychlin i okolice

ROlNIK SPRZEDAJE
ceny z dnia 22.09.2020 r.

Żywiec wieprzowy:

 � domaniewice: 3,80 zł/kg+VAT

 � różyce: 3,80 zł/kg+VAT

 � kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT

 � chąśno: 3,80 zł/kg+VAT

 � karnków: 4,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � domaniewice: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,20 zł/kg+VAT byki 7,30 zł/kg+VAT

 � różyce: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,20 zł/kg+VAT byki 7,30 zł/kg+VAT

 � Skowroda płd.: jałówki 7,40 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT byki 7,50 zł/kg+VAT

 � Anna Guzek i mateusz Gałązka oboje 
z łowicza

 � Katarzyna Kozłowska i Ariel Kosiorek 
oboje z łowicza 

ŚluBOWAlI SOBIE
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taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 23.

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny 
z bolszewikami – oraz obraz 
nastrojów społecznych 
tamtych dni. 

18–24 września
20 września rada ligi naro-
dów przyjmuje rezolucję, która 
potwierdza tzw. linię focha  
na Suwalszczyźnie, jako tym-
czasową linię demarkacyjną 
między polską a litwą. Tego 
dnia polacy ruszają do natarcia 
na Grodno. rozpoczyna się 
tzw. operacja niemeńska – jej 
celem jest wyjść od północy, 
przechodząc ku lidzie przez 
tereny, które Sowieci przekazali 
w sierpniu litwie, na tyły fron-
tu zachodniego Tuchaczew-
skiego. Główny ciężar całego 
przedsięwzięcia spoczywa na 2 
Armii gen. edwarda rydza-Śmi-
głego oraz 4 Armii gen. leonar-
da Skierskiego. 21 września roz-
poczynają się polsko-sowieckie 
rokowania pokojowe w rydze. 
delegacji polskiej przewodni-
czy Jan dąbski (wiceminister 
spraw zagranicznych), Sowie-
tów reprezentuje Adolf Joffe.

mjr Stanisław Rostworowski 
(szef Oddziału Operacyjne-
go w Grupie Poleskiej) w li-
ście do żony:
Możemy się dziś pochwalić zdo-
byciem równego, a za godzinę 
pewnie i dubna. dwie twierdze 
na jeden dzień to dosyć. nie-
zmordowanym pościgiem jaz-
dy, piechoty, samochodów pan-
cernych i lotników zadaliśmy 
takiego bobu bolszewikom,  
że na jakiś czas będą mieli chy-
ba na naszym froncie dosyć 
wojny zaczepnej. oficer i żoł-
nierz bije się teraz, myśląc, że 
jednak wyznacza granice pań-
stwa polskiego. bodajby nas ta 
wiara nie zawiodła i dyplomaci 
umieli nasze zwycięstwo wyko-
rzystać. [...]

Jesteśmy wciąż bez żadnych 
urządzeń, bo przeciągnąć ich 
wobec przemarszu 300 kilome-
trów prawie niepodobna, toteż 
wraca się do pierwotnego szta-
bowego urzędowania z pisa-
niem rozkazów na pięć rąk pod 
dyktando i lotnej poczty sztafet 
konnych. Straszny kłopot mamy 
z paroma tysiącami jeńców, któ-
rych nie ma czym żywić, bo ta 
hołota wyjadła przedtem całe 
zboże w okolicy.

łuck, 18 września 1920
[Stanisław rostworowski, 

 listy z wojny polsko-
bolszewickiej 1918–1920,  
warszawa-kraków 2015]

Adam Skwarczyński (polityk, 
publicysta obozu piłsudczy-
kowskiego) jako „Adam Pło-
mieńczyk” w piśmie „Rząd 
i Wojsko”: 
rząd witosa zbyt dosłownie 
i zbyt ciasno pojął ten fakt, że 
jest on rządem obrony państwa. 
nie tylko w dniach wiszącego 
nad polską i stolicą niebezpie-
czeństwa, ale również później, 
również w chwili obecnej nie 
zajmuje się na serio żadną wła-
ściwie sprawą poza tymi, które 
bezpośrednio wiążą się z wojną 
i pokojem. rząd jakby zapo-
mniał o tym, że nie tylko taka 
lub inna linia demarkacyjna, 
nie tylko rokowania w Mińsku 

czy rydze i nie tylko sprawa 
werbunku rekruta są kwestiami 
obrony państwa. […]
Sprawy wewnętrzne państwa 
leżą zupełnie odłogiem albo 
też idą trybem mechanicznym. 
odłogiem więc leży sprawa 
reformy rolnej, mimo że dziś 
już tylko rozporządzenia wy-
konawcze, czysto rządowe, są 
potrzebne do pchnięcia jej na 
tory realizacji; leżą dalej sprawy 
ustawodawstwa ochronnego 
pracy i w ogóle ustawodawstwa 
społecznego. […] 

warszawa, 19 września 1920
[Adam płomieńczyk,  

o program wewnętrznej 
budowy państwa,  

„rząd i wojsko” nr 5/1920]

Z artykułu w „Kurierze War-
szawskim”: 
żołnierz polski potrafi ochro-
nić od najazdu wroga, ale nie 
potrafi sam się uchronić od 
mrozu i słoty. Ta myśl uporczy-
wa nasuwa się dziś wszystkim 
organizacjom, opiekującym 
się żołnierzem. nasuwa się 
z trwogą każdemu, kto przyglą-
dał się żołnierzowi na froncie. 
Gdzie tam był czas […] myśleć 
o odzieży, bieliźnie i obuwiu… 
zdzierało się wszystko kolejno 
na strzępy. […]
Trzy instytucje jednocześnie 
postanowiły urządzić zbiórkę 

dla żołnierza bielizny i ciepłej 
odzieży. A przy nich – co się da: 
mydła czy herbaty, papierosów 
czy papieru […]. rada obrony 
Stolicy, komitet obywatelski 
wykonawczy obrony państwa 
i biały krzyż – każda z tych in-
stytucji oddzielnie rozpoczęły 
pracę organizacyjną. 

warszawa, 20 września 1920
[przed zimą, „kurier 

warszawski” nr 261/1920]

Ppor. Janusz Kozłowski (205 
Pułk Piechoty Ochotniczej):
z plutonem zająłem o zmroku 
bardzo wysoki brzeg niemna 
i okopałem się. Mieliśmy czy-
nić próby przeprawy. patrole 
przeszukały nadbrzeżne łoziny. 
Spłoszony patrol bolszewicki 
uciekł łodzią na drugą stronę. 
w miarę jak świt wstawał, po-
częło się oczom moim ukazy-
wać wśród mgieł Grodno z jego 
kominami fabrycznymi. [...]
niemen wezbrany po desz-
czach stawiał nieprzebytą 
przeszkodę. z przeciwnej stro-
ny rzeki bolszewicy rozpoczęli 
strzelaninę, na którą nie odpo-
wiadaliśmy. poranek był mroź-
ny. przemarzliśmy w okopie 
przez noc do szpiku kości, po 
letniej kampanii nie mieliśmy 
ciepłego odzienia. [...] nie-
zwłocznie saperzy nasi poczęli 
stawiać kozły pod most, które-
go resztki widać było u tamte-
go brzegu. Materiał był w ilo-
ści wystarczającej. widocznie 
zgromadzili go tutaj bolszewicy. 
Jednakże prąd niemna był tak 
silny, a rzeka tak wezbrana, że 
saperzy pomimo nadludzkich 
wysiłków nie byli w stanie dać 
sobie rady i woda za każdym 
razem kozły wywracała i uno-
siła. [...] wówczas major [ber-
nard] Mond rozkazał przewieźć 
łodzią i umocować na drugim 
brzegu linę. uszykowano na po-
czekaniu tratwę i rozpoczęła się 

przeprawa 1 baonu, który miał 
natychmiast nocą posuwać się 
na południe, odepchnąć napo-
tkane oddziały nieprzyjaciela 
i iść na Grodno, nie czekając 
na przeprawę reszty pułku i ar-
tylerii. 
ponieważ chodziło o możliwy 
pośpiech, pakowaliśmy na ten 
prom improwizowany, ile się 
tylko dało, tak że na środku 
rzeki na dużym prądzie szedł 
on pod wodę i mieliśmy ją do 
kolan chwilami. ratowała nas 
lina, a że prąd nas znosił, więc 
po chwili tratwa się wyłaniała 
z wody i ciągnęliśmy ją dalej. 

nad niemnem, 20 września 
1920 [Janusz kozłowski, 

wspomnienia,  
cAw, i.400.964/12]

Z artykułu w gazecie „Wiek 
Nowy”:
To, co przeżyli tarnopolanie od 
pierwszej chwili wkroczenia 
bolszewików aż do ostatnich 
dni wyzwolenia, pozwoliło im 
w całej grozie poznać potwor-
ność rosyjskiego bolszewizmu 
[...]. nawet tych, co jak niektórzy 
rusini i żydzi chylili się zrazu ku 
czerwonemu programowi, wyle-
czyło to z kretesem z wszelkich 
sympatii i złudzeń. 
Skoro tylko bolszewicy wkro-
czyli do miasta, zaraz wydano 
nakaz, aby mieszkańcy opróż-
nili trzy główne ulice: Mickiewi-
cza, kościuszki i Świętojańską, 

biorąc ze sobą tylko to, co się 
da unieść w ręce. na tych uli-
cach dokonano naprzód rze-
telnej grabieży, a w następnych 
dniach grabiono bez żadnej 
żenady w całym mieście. [...] 
niebywałą tę rekwizycję prze-
prowadzano z całą bezwzględ-
nością, grożąc ustawicznie karą 
śmierci. [...] 
Stworzyli też bolszewicy zaraz 
w Tarnopolu rewolucyjny komi-
tet Sowiecki [...]. Aresztowania 
i rozstrzeliwania były bardzo 
liczne. urzędował wojskowy 
sąd polowy i cywilna czerezwy-
czajka. z sądu polowego moż-
na było jeszcze ujść z życiem. 
Ale kto się dostał w szpony cze-
rezwyczajki, ten zwykle do 24 
godzin nie żył.
[...] z dniem każdym wzrastała 
nienawiść do bezlitosnych cie-
miężycieli. ludzi prowadzono 
za miasto w okolicę browaru 
i tam następowały okropne eg-
zekucje. Skazaniec świadom, 
że za chwilę pożegna się z ży-
ciem, musiał sam sobie kopać 
grób, po pas głęboki i stawał 
w nim wyprostowany, bo tak mu 
kazali ci krwawi satrapi. Strzela-
no kulami dum-dum zwyczajnie 
w tył głowy, tak że kula eksplo-
dując rozrywała twarz i już po 
chwili nie można było poznać 
skazanego. 

Tarnopol, 24 września 1920
[polski Tarnopol. okupacje 

1914–1920, „karta” nr 3, 1991]

Gdańsk, wrzesień 1920. delegacja polska wyruszająca  
na negocjacje pokojowe z bolszewikami. 
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tarnopol, wrzesień 1920. polscy żołnierze po zdobyciu miasta  
w świetlicy wypełnionej sowiecką propagandą. 
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Łowicz | konkurs w pbp

Uczniowie będą robić plakaty ekologiczne 
– Zrób plakat w dowolnym pro-

gramie graficznym – zachęcą Po-
wiatowa Biblioteka Publiczna 
w Łowiczu uczniów ze szkół śred-
nich. To właśnie z  myślą o  nich 
ogłosiła konkurs pod nazwą 
„Segregowanie do wyzwanie”. 
Uczestnicy mają za zadanie wy-

konanie jednego plakatu w forma-
cie A4, którego tematem będzie 
segregowanie odpadów. 

Termin dostarczenie ich do pla-
cówki wyznaczono na 24 paź-
dziernika. Organizatorzy zapo-
wiadają, że ocenie podlegać będą: 
zgodność z  tematem, pomysło-

wość, wartość estetyczna i  arty-
styczna pracy. 

Rozstrzygnięcie konkursu i wrę-
czenie nagród planowane jest w li-
stopadzie. Nagrody dla zwycięz-
ców ufunduje Wydział Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i  Leśnic-
twa łowickiego starostwa.  mwk

Łowicz | otwarcie nowej wystawy

Łowickie muzeum 
i „Opowieść o lesie”
Las to przede 
wszystkim zielone 
płuca naszej planety, 
ale też synonim 
spokoju i harmonii. 

Dla wielu ludzi las jest jednak 
tylko źródłem pokarmu i  budul-
ca. Zdjęcia najwyższej klasy pol-
skich fotografów, które możemy 
podziwiać w  łowickim muzeum, 
są swego rodzaju osobistą opo-
wieścią autorów o  niejednokrot-
nie niedostępnych dla wszystkich 
zakamarkach lasu i  spotkaniach 
z chroniona zwierzyną leśną.

Wystawa fotografii przyrodni-
czej „Opowieść o lesie”, bo o niej 
tu mowa, powstała jako głów-
na ekspozycja poprzedniej, XVII 
edycji Międzynarodowego Fe-
stiwalu Filmów Przyrodniczych 
im. Włodzimierza Puchalskiego 
z 2017 roku, która przebiegała pod 
hasłem „Lasy w kulturowym kra-
jobrazie Europy”. 

Do zaprezentowania swoich 
prac związanych tematycznie 

z owym hasłem przewodnim za-
proszeni wówczas zostali najlep-
si polscy autorzy zdjęć przyrody. 
Dzięki pozytywnej reakcji na to 
zaproszenie na wystawę składa-
ją się fotogramy autorstwa m.in. 
Adama Adamskiego, Łukasza 
Łukasika, Magdaleny Sarat, Mar-
ka Trzeciaka i Wojciecha Wójci-
ka. 

– Dziękuję bardzo, że zechcie-
li państwo przybyć na werni-
saż tej wystawy. Jest mi bardzo 
miło. Idea wystawy powstała pra-
wie 10 lat temu, więc jest to już 
czwarta edycja tej wystawy, któ-
rą również w tym roku mam ho-
nor przygotowywać. Bardzo ser-
decznie dziekuję autorom zdjęć, 
którzy nas obdarzyli zaufaniem. 
Wybór zdjęć nie jest prosty, bo 
na tej wystawie prezentujemy 30 
zdjęć każdego autora, które mu-
szę wybrać ze 100-150 zdjęć – 
powiedział kurator wystawy Ma-
rek Trzeciak. 

– Co do autorów, to są to naj-
wyższej klasy zawodowcy – do-
dał. – „Opowieść o lesie”, to dla 
fotografa przyrody powinna być 

taka rzecz oczywista, dlatego że 
każdy ma jakiś swój ulubiony las. 
Ta wystawa zawsze wiąże świat 
fotografii i filmu, więc swoje prace 
prezentują tutaj również filmowcy. 
Są tutaj zdjęcia, które może zrobić 
każdy z nas kiedy wybierze się do 
lasu wiosną czy jesienią, ale są też 
takie, na które trzeba długo cze-
kać, do których trzeba posiadać 
dużą wiedzę przyrodniczą czy sto-
sowne pozwolenia – zakończył.

Niestety na tej wystawie, która 
w  łowickim muzeum będzie go-
ściła do końca listopada, ostatni 
raz zaprezentowane zostaną zdję-
cia Tomasza Ogrodowczyka, któ-
ry zmarł w maju br.  Wstęp na wy-
stawę jest płatny 3 zł.  ksl

Fotografie autorstwa 
magdaleny Sarat, będące 
częścią wystawy czasowej 
pt. „opowieści z lasu”, która 
w łowickim muzeum gościć 
będzie do końca listopada.
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RZut OKIEm | Tych pAJąków nikT Się nie bAł 
W skansenie przy 

muzeum w Łowiczu 
odbywała się w minioną 

sobotę i niedzielę kolejna 
odsłona warsztatów z 

twórczyniami ludowymi: 
wandą bogusz, Agnieszką 

zabost i Janiną Gajdą. 
Można było się od nich 

nauczyć haftu ręcznego 
i koralikowego, a nawet 

robienia łowickich 
pająków. z warsztatów 

postanowiły skorzystać 
m.in. dwie licealistki z 

łodzi, które przytłoczone 
dużą ilością nauki w 

szkole przyjechały do 
łowicza, aby ciekawie 

spędzić czas. aa fo
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Autka dla dzieci | dlaczego są tak popularne?

Twoje dziecko też może jeździć Mercedesem
Jedno-, dwuosobowe, terenowe, sportowe – auta 
na akumulator to bardzo ostatnio popularne 
rozwiązanie zarówno dla najmłodszych, jak i dla 
ich rodziców. Dzieci mają radość z kierowania 
pojazdem, a rodzice nie muszą się martwić 
o prowadzenie wózka z pociechą. 

Takie samochody mogą być 
sterowane przez dzieci – mają kie-
rownicę i  pedał gazu, ale rodzic 
kontroluje pojazd za pomocą pi-
lota. Większość autek osiąga śred-
nią prędkość 5-7 km/h. Przezna-
czone są dla dzieci od 2 lub 3 roku 
życia, ale sprzedawczyni ze skle-
pu Noel w Łowiczu przyznała, że 
zdarzają się sytuacje, kiedy rodzi-
na sprawia taki prezent już roczne-
mu maluchowi.

Sprzedawczynie łowickich 
sklepów z zabawkami powiedzia-
ły nam, że takie samochody są 
kupowane coraz częściej. Dość 
wysokie ceny (od 600 do 1500, 

a  nawet 2000 zł) nie odstraszają 
kupujących – najczęściej na taki 
prezent składa się kilka osób. 

A jest za co zapłacić – w więk-
szości sklepów największą po-
pularnością cieszą się autka na 
licencji marek samochodowych – 
Mercedesa, Audi czy Lamborghi-
ni. Są to miniaturowe odzwiercie-
dlenia klasycznych aut, tak więc 
mogą sprawić radość i  małym, 
i tym większym fanom motoryza-
cji. Są też auta bez licencji, które 
najczęściej mieszczą się w niższej 
kategorii cenowej. 

raczej dla malucha, niż 
przedszkolaka
Najczęściej dopuszczalna mak-

symalna waga dziecka korzystają-
cego z małego pojazdu to 25 – 30 
kg, ale zdarzają się też wyjątkowe 
egzemplarze, np. traktor, którego 
maksymalne obciążenie to 60 kg. 
Nie ma więc zasady co do tego, 
jak duże dzieci powinny jeździć 
w  samochodach. Jak przyzna-
ła sprzedawczyni ze sklepu Styl 
Dziecka w  Łowiczu, problemo-
wą kwestią dla dzieci w starszym 
wieku może być ich wzrost. Nie 
da się ukryć, że jeżdżenie z kola-
nami ponad kierownicą może być 
dla malucha niewygodne. Waż-
ne jest jednak to, żeby dziecko 

siedziało samodzielnie i  potrafi-
ło utrzymywać równowagę. Nie-
mniej istotne jest to, żeby lubiło 
takie zabawki – inaczej szybko 
się znudzi i może chcieć wycho-

dzić z auta, a to może być niebez-
pieczne.

Radość sprawią dziecku na 
pewno też inne funkcje samocho-
du – większość z nich ma klakson 
i  dźwięki w  kierownicy. Dziec-
ko może też włączać i wyłączać 
światła, a nawet jechać do tyłu. 

Sprzedawczyni ze sklepu Peps 
ocenia, że samochody na aku-
mulator cieszą się coraz większą 
popularnością. Większość rodzi-
ców pozwala pociechom korzy-
stać z  nich w  mniej uczęszcza-
nych miejscach – na tych drogach, 
gdzie ruch jest niewielki albo na 
osiedlach. Nie ma się czemu dzi-
wić – tam ryzyko niebezpieczeń-
stwa jest dużo mniejsze niż na ru-
chliwych ulicach miasta.

Dziś mogą sobie  
na to pozwolić 
Według innego handlowca, ze 

Stylu Dziecka, fenomen takiego 

rodzaju zabawek może wynikać 
z  tego, że kiedyś wydawały się 
one czymś odległym. Teraz ro-
dzice często składają się z dziad-
kami czy z innymi członkami ro-
dziny, żeby sprawić najmłodszym 
radość. Dzieci często proszą o ta-
kie pojazdy, bo zauważyły podob-
ne u kolegów.

Dziecko ma też możliwość za-
uważyć takie rzeczy w Internecie 
– na YouTube pojawiają się filmy, 

na których dzieci i ich rodzice te-
stują auta. Jeśli jednak rodzice ku-
pią auto na akumulator na miej-
scu, stacjonarnie, to pojazd zostaje 
złożony na miejscu i mają przez 
to większą gwarancję, że będzie 
działał sprawnie. 

W tej beczce miodu jest jed-
nak też łyżka dziegciu. Zapytali-
śmy Marcina Pełkę, fizjoterapeutę 
z  gabinetu Fizjoklinika w  Łowi-
czu o to, czy takie zabawki mogą 
mieć – jak można przeczytać na 
stronach sklepów internetowych 
– pozytywny wpływ na rozwój 
dziecka. Rozwój może iść w wie-
lu kierunkach. Ale na pewno dużo 
lepszym sposobem na poprawę 
koordynacji ruchów dziecka i jego 
rozwoju fizycznego są zabawy ru-
chowe. Takie samochody mogą 
być dla dzieci źródłem radości, 
ale warto pociechy przyzwycza-
jać raczej do ruchu, niżeli do sie-
dzenia. �

kInGa 
sobCzak

kinga.sobczak@lowiczanin.info

największą 
popularnością 
cieszą się autka 
na licencji marek 
samochodowych 
– Mercedesa, Audi 
czy lamborghini. 
Są to miniaturowe 
odzwierciedlenia 
klasycznych aut.
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W sklepie Noel w Łowiczu można kupić Mercedesa dla małego 
rajdowca.
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Sklep Peps przy Alejach Henryka Sienkiewicza ma w swojej ofercie 
sportowe auta dla dzieci

Czerwone BmW kupione  
w Stylu dziecka przy ulicy 
pijarskiej z pewnością ucieszy 
małego pasjonata motoryzacji
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Piłka nożna | pelikan – kS kutno

Ich pierwszy raz
Obecne tygodnie są sporą grat-

ką dla kibiców Pelikana. Po der-
bowym meczu z  Unią biało-zie-
loni znów zagrają z rywalem zza 
miedzy. Do Łowicza przyjedzie 
beniaminek z Kutna. Dla obu dru-
żyn będzie to pierwsze w  histo-
rii starcie w lidze. Będzie to także 
mecz, który będzie miał duże zna-
czenie dla układu tabeli.

KS sezon rozpoczął nadspo-
dziewanie dobrze. Na inaugura-
cję ograł faworyzowaną Polonię, 
a  później w  imponującym stylu 
uporał się z Olimpią. 23 sierpnia 
kutnianie zagrali pierwszy mecz 
na wyjeździe i zremisowali w nim 
z Ruchem 1:1. Do tej pory pozo-
staje to jedyny punkt kutnian zdo-
byty na terenie rywala. Później 
przegrali w Białymstoku z Jagiel-
lonią II i przed tygodniem z GKS 
Wikielec. 

Patrząc pod tym kątem, wydaje 
się, że zamiana gospodarza w tym 
meczu mogła być akurat dobrą de-
cyzję – pierwotnie starcie Ptaków 
z KS miało odbyć się w Kutnie. 
Beniaminek, głównie dzięki do-
brej grze na domowym stadionie, 
plasuje się tuż za plecami łowi-
czan. KS zgromadził do tej pory 
11 punktów, a  więc tylko oczko 
mniej od Pelikana, który przed ty-
godniem doznał dopiero pierw-
szej porażki w tym sezonie.

KS Kutno w  mediach spo-
łecznościowych przedstawia się 
jako klub rodzinny, lokalny. Fak-

tycznie, większość kadry stano-
wią piłkarze z regionu, nierzadko 
związani z  zespołem już od kil-
ku sezonów. Wśród nich jest ło-
wiczanin Tomasz Dąbrowski oraz 
dwóch zawodników mających za 
sobą występy w Pelikanie – Bar-
tosz Bujalski i Damian Szczepań-
ski. A skoro mowa o pielęgnowa-
niu wartości rodzinnych, warto 
wspomnieć o  tym, że prezesem 
klubu jest Zbigniew Tomczak, 
a  trenerem jego syn – Dominik, 
który kilka lat temu… sam był 
prezesem.

Pelikan do meczu przystąpi po 
porażce w  Skierniewicach. Do 
tego w  środę (już po zamknię-
ciu tego wydania Nowego Łowi-
czanina) rywalizował w  IV run-
dzie okręgowego Pucharu Polski 
z  grającym w  klasie okręgowej 
Zrywem Wygoda. Oczywiście, 
można powiedzieć, że Mykola 
Dremliuk mógłby na mecz pu-
charowy wystawić nawet rezerwy 
i powinny one sobie poradzić z ni-
żej notowanym rywalem, ale na-
wet gdyby szkoleniowiec Ptaków 
chciał tak postąpić, to nie może. 
Równolegle do meczu w Wygo-
dzie swój mecz pucharowy będą 
rozgrywać rezerwy Ptaków, które 
zmierzą się z Orłem Nieborów.

Przeciwko KS Kutno na pewno 
nie zagra Jakub Bylewski. Wątpli-
wy jest też występ Krystiana Kru-
ka, który po zabiegu dopiero po-
woli powraca do treningów. Do 

tego w  ostatnich tygodniach nie 
trenowali Krystian Mycka, Patryk 
Pomianowski i Dawid Kieplin. Po 
meczu z Unią było też za wcze-
śnie, żeby powiedzieć, jak poważ-
ne są urazy Grzegorza Wawrzyń-
skiego i Kuby Wardzyńskiego.

– W  Skierniewicach pokaza-
liśmy, że potrafimy grać w piłkę. 
Trzeba popracować nad mental-
nością. Na razie jesteśmy Świę-
tym Mikołajem i  jak nie tracimy 
bramek w  ostatnich minutach, 
to przegrywamy w  takim stylu 
jak z  Unią – powiedział Myko-
la Dremliuk. Trener Pelikana do-
dał, że porażką z Unią nie wywo-
ła żadnej nerwowości w  klubie 
i gwałtownych ruchów nie będzie. 
– Widzę w jakim kierunku idzie 
zespół i jest dobrze. Musimy dalej 
walczyć. Przed nami jeszcze dale-
ka droga, ale trzeba robić swoje. 
Mam nadzieję, że chłopaki wycią-
gną wnioski i w meczu z Kutnem 

od pierwszej minuty będą bardziej 
rozluźnieni. Skupią się na grze 
w piłkę, a nie myśleniu o tym, że 
to mecz derbowy – dodał.

Chociaż statystki wyjazdowe 
zespołu z  Kutna wskazywałyby 
w  roli faworyta łowiczan, to tre-
ner przestrzega przed lekceważe-
niem rywala. – To jest piłka i dużo 
zależy od dyspozycji dnia. KS ma 
dobrych i  ogranych zawodników 
w lidze. Bartosz Bujalski, Łukasz 
Dynel czy Piotr Kasperkiewicz to 
bardzo fajni piłkarze – ocenił ry-
wala szkoleniowiec Pelikana.

Pelikan z Kutnem zagra na sta-
dionie przy ul. Starzyńskiego 6/8 
w  niedzielę o  godz. 11.15. Jeże-
li sytuacja epidemiologiczna nie 
ulegnie znacznemu pogorszeniu 
w przeciągu kilku dni, to będzie 
to pierwszy od dawna mecz, któ-
ry kibice będą mogli obejrzeć bez 
ograniczeń pod względem ilości 
widzów na trybunach. mateusz lis

Piłka nożna | relacja z meczu unia – pelikan

Derby po staremu…
 �unia Skierniewice Non-Profit 

sp. zoo – KS Pelikan Łowicz 4:2 
(2:1); 0:1 – krystian białas (18 
karny), 1:1 – kacper karasek (33), 
2:1 – dawid dzięgielewski (39), 3:1 
– kamil łojszczyk (65 karny), 3:2 – 
piotr piekarski (86), 4:2 – konrad 
kowalczyk (90+1).
unia: Michał brudnicki – kamil 
łojszczyk, paweł czarnecki, Mate-
usz Stępień (81 damian Makuch), 
Vladyslav kudryavtsev – konrad ko-
walczyk, Adrian dudziński – Marcin 
pieńkowski (70 Maciej wilanowski), 
dawid dzięgielewski, kacper kara-
sek (81 piotr kłąb) – robert kowal-
czyk (61 hubert berłowski).
Pelikan: patryk orzeł – Maciej wy-
szogrodzki (80 kuba Jóźwiak), piotr 
Tkacz, Grzegorz wawrzyński (88 
krystian rutkowski), Michał żółtow-
ski – kamil woźniak, piotr piekarski 
– filip kowalczyk, kuba wardzyński 
(46 damian kozieł), Tomasz kolus 
– krystian białas.
Sędziował: kamil krasnopolski 
(łódź). żółte kartki: Adrian du-
dziński (3), Vladyslav kudryavtsev 
(3), robert kowalczyk (1), Mate-
usz Stępień (1) i kacper karasek 
(1) – wszyscy unia oraz Grzegorz 
wawrzyński (1) i krystian białas (3) 
– obaj pelikan. 

W 3. minucie Maciej Wyszo-
grodzki (Pelikan) nie wykorzystał 
karnego. Michał Brudnicki (Unia) 
obronił.

Od piętnastu lat Pelikan cze-
ka na ligowe zwycięstwo z Unią 
Skierniewice. I jeszcze trochę po-
czeka… Od kiedy derbowy ry-
wal łowiczan powrócił na czwar-
ty szczebel rozgrywkowy (sezon 
18/19) oba kluby zmierzyły się 
w lidze trzykrotnie. Wszystkie te 
mecze biało-zieloni przegrali, a do 
tej listy wstydu doliczyć możemy 
jeszcze nie tak dawną pucharową 
porażkę. W sobotę tej feralnej pas-
sy przerwać się nie udało.

Przed meczem wydawało się, 
że za biało-zielonymi przemawia 
sporo argumentów. To podopiecz-
ni Dremliuka znacznie lepiej roz-
poczęli sezon od Unitów, którzy 
właściwie od pierwszego meczu 
zaplątali się gdzieś w dolnych re-
jonach tabeli. Trener Ptaków od 
początku studził jednak entu-
zjazm. W końcu lista nieobecno-
ści znacząco się wydłużyła. Z po-
wodu urazów wypadli w ostatnim 
tygodniu Dawid Kieplin, Kry-
stian Mycka i Patryk Pomianow-
ski, a więc postaci pierwszoplano-
we w drużynie. W tej rundzie nie 
zagra już Jakub Bylewski, który 
ma zerwane więzadła, a powolut-
ku do treningów powraca Krystian 
Kruk. Skierniewiczanie takich 
problemów nie mieli – w wyjścio-
wym składzie trener Smalec doko-
nał dwóch zmian w  porównaniu 
z wygranym 4:1 meczem z GKS 
Wikielec

Wszystko mogło znakomicie 
rozpocząć się dla Ptaków. Już w 3. 
minucie w polu karnym faulowa-
ny był Michał Żółtowski, a sędzia 
wskazał na „wapno”. Do piłki 
podszedł Maciej Wyszogrodzki, 
który w tym sezonie wykorzystał 
już dwa rzuty karne. Tym razem 
kapitan Ptaków przegrał jednak 
pojedynek z  bramkarzem rywa-
li. Biało-zieloni nie zrazili się jed-
nak tym niepowodzeniem i atako-
wi nadal.

Kwadrans później… mieli ko-
lejny rzut karny. Tym razem ry-
walem w  „szesnastce” zakręcił 
Filip Kowalczyk, co skończyło 
się faulem. Teraz do „jedenastki” 
podszedł Krystian Białas. 19-latek 
potwierdził, że ostatnio jest w for-
mie i zdobył swoją piątą bramkę 
w tym sezonie. Łowiczanie mie-
li optyczną przewagę. Wydawa-
ło się, że dominują nad rywalem, 
a kibice mogli mieć nadzieję, że 
fatalna derbowa passa w  sobotę 
się zakończy.

Jednak niezłą dyspozycję Pta-
ków zaprzepaściły błędy indywi-
dualne. W  33. minucie spusto-
szenie w  łowickiej defensywie 
zasiało prostopadłe podanie, po 
którym Kacper Karasek znalazł 
się w sytuacji sam na sam z Or-
łem. Sytuacja odrobinę kontrower-
syjna, bo gracz gospodarzy mógł 
być na spalonym. Arbiter jednak 
nie gwizdnął, a Karasek nie kal-

kulował i wyrównał. Sześć minut 
później Unici już prowadzili. Gol 
był niespodziewany, bo wtedy to 
łowiczanie mieli rzut rożny. Słabą 
centrę obrońcy jednak łatwo wy-
bili, a w środku pola fatalnie skik-
sował Tomasz Kolus. Tego błędu 
nie zmarnował Dawid Dzięgie-
lewski. Sprowadzony we wrześniu 
z  Górnika Łęczna wychowanek 
Unii zdobył drugą bramkę w swo-
im drugim meczu w tym sezonie.

Błąd Kolusa zapewne zaważył 
na jego pozytywnej ocenie tego 
meczu. 22-latek ma czego żało-
wać, bo – gdyby odjąć jego fatal-
ną pomyłkę z  pierwszej połowy 
– to mógłby powiedzieć, że był to 
jego najlepszy mecz w tym sezo-
nie. Generalnie – patrząc tylko na 
grę – to zmiennicy dali radę. Nie-
źle w środku pola wyglądał Kamil 
Woźniak (nominalny skrzydło-
wy), który musiał zastąpić „Po-
miana” i złapał w Skierniewicach 
pierwsze minuty w  tym sezonie. 
Na boku obrony znów solidnie za-

prezentował się Michał Żółtowski, 
a i rezerwowy Kuba Jóźwiak dał 
niezłą zmianę.

Zabrakło jednak najważniej-
szego elementu, czyli wyniku. 
Bo chociaż Pelikan miał po zmia-
nie stron wyraźną przewagę, a jak 
przyznał po meczu Dremliuk, za-
łożenia taktyczne były realizowa-
nie, to Unia nadal punktowała ło-
wiczan. W 65. minucie rzut karny 
– trzeci tego dnia – wykorzystał 
Kamil Łojszczyk. Gospodarze 
wywalczyli go po rzucie rożnym. 
Wydawało się, że biało-zieloni od-
dalą niebezpieczeństwo, ale piłkę 
przejął Hubert Berłowski, a sfau-
lował go Krystian Białas.

Łowiczanie rzucili się do od-
rabiania strat, ale mimo przewa-
gi sytuacji bramkowych nie mie-
li. Dopiero w  końcówce udało 
się zdobyć gola kontaktowego, 
gdy po dośrodkowaniu z rożnego 
Kuby Jóźwiaka piłkę do bramki 
skierował Piotr Piekarski. Ostatnie 
słowo należało jednak do gospo-

darzy – także po rzucie rożnym. 
W kryciu trochę pogubił się Kry-
stian Rutkowski, a wykorzystał to 
były zawodnik Pelikana – Konrad 
Kowalczyk.

Pelikan ponownie przegrał pre-
stiżowe derby regionu. Dla ło-
wiczan była to pierwsza poraż-
ka w  tym sezonie, która jednak 
nie pogorszy mocno sytuacji Pta-
ków w  tabeli. – Z samej gry to 
był najlepszy z naszych ostatnich 
meczów, a  nie mamy punktów. 
Graliśmy słabiej w Białej Piskiej, 
z  Legią II mieliśmy dużo strat, 
a zdobywaliśmy punkty – mówił 
po meczu niezadowolony Drem-
liuk. – Pokazaliśmy, że potrafimy 
grać w piłkę. Trochę presja meczu 
derbowego miała wpływ na posta-
wę zawodników. Na punkt zasłu-
żyliśmy. Gdyby nie błędy indy-
widualne, to może byśmy nawet 
wygrali – dodał.

Trener Dremliuk wskazał, że 
po meczu z  Unią wcale nie naj-
gorsza jest strata trzech punktów. 
Już w przerwie boisko z urazem 
opuścić musiał Kuba Wardzyński. 
Do ostatniego gwizdka sędziego 
w  pełnym zdrowiu nie wytrwał 
Grzegorz Wawrzyński, którego 
zmiana również była wymuszo-
na. Łowiczanie pokazali w Skier-
niewicach, że potrafią sobie radzić 
pomimo osłabień kadrowych, ale 
jeżeli do dotychczasowych absen-
cji będzie trzeba dodać jeszcze 
kolejne, to trzeba będzie uważać, 
żeby porażka z Unią nie rozpoczę-
ła kolejnej serii – tym razem takiej, 
które liczenie nie będzie dawało 
satysfakcji.  

mateusz lis
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Oczy zwrócone  
na Aleksandrów Łódzki

W nadchodzącej serii gier 
z uwagi na starcie w Aleksandro-
wie Łódzkim pozostałe mecze 
schodzą na drugi plan. Sokół po-
dejmie na domowym obiekcie Le-
gionovię, a więc będzie to mecz 
na szczycie. Ponadto gospodarze 
będą walczyli o przedłużenie serii 
meczów bez porażki.

Trzecią w  tabeli Pogoń cze-
ka wyjazd do Morąga, gdzie za-
gra z  Huraganem, który zdobył 
do tej pory zaledwie punkt – gor-
szy bilans ma tylko ostatni KS 
Wasilków. Z kolei niedawny li-
der rozgrywek – Świt – uda się do 
Grodziska Mazowieckiego, aby 
zagrać z rezerwami Legii. 

Fani III-ligowej piłki z pewnym 
zainteresowaniem mogą rów-
nież zerknąć w sobotę na Wasil-
ków. Dojdzie tam do starcia, które 
można określić mianem „odwró-
conego meczu na szczycie”. Za-
mykający tabelę KS Wasilków 
podejmie przedostatni Ursus War-
szawa. Gospodarze z  pewnością 
będą chcieli wygrać, bo z  kim 
mają zdobywać punkty, jeśli nie 
z  innymi zespołami z  ligowego 
dna, z kolei stołeczni muszą ograć 
outsidera, jeśli chcą poprawić 
swoją sytuację w tabeli.

Do gry wraca w ten weekend 
Ruch. Klub z Wysokiego Mazo-
wieckiego jest już wolny od ko-
ronawirusa. Najbliższe tygodnie 
będą dla Ruchu bardzo praco-

wite. Piłkarze mają do odrobie-
nia aż cztery spotkania ligowe  
i jeżeli wszystko będzie przebie-
gało zgodnie z  planem to ostat-
nie zaległe spotkanie rozegrane 
będzie dopiero na początku… 
grudnia. mateusz lis 

8. kolejka III ligi – grupa I 
(2020.09.26-27):

 �KS Wasilków – KS ursus War-
szawa (s, godz. 15.00)

 �ZKS Olimpia Zambrów – GKS 
lZS Wikielec (s, godz. 15.00)

 �mKS Kaczkan Huragan morąg 
– GKS Pogoń Grodzisk mazo-
wiecki (s, godz. 16.00)

 �tS Konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki – KS legionovia 
legionowo (s, godz. 16.00) 

 �mlKS Znicz Biała Piska – 
mmKS Concordia Elbląg (s, 
godz. 16.00)

 �unia Skierniewice Non-Pro-
fit sp. zoo – KS Błonianka Błonie 
(s, godz. 16.00)

 �Polonia Warszawa SA – RKP 
Broń 1926 Radom (s, godz. 18.00)

 �legia II Warszawa SA – mKS 
Świt Nowy Dwór mazowiecki (n, 
godz. 11.00)

 �KS Pelikan Łowicz – KS Sand-
-Bus Kutno (n, godz. 11.15) 

 �RKS Radomsko – SSA Jagiel-
lonia II Białystok (n, godz. 15.00)

 �mKS Ruch Wysokie mazowiec-
kie – KS lechia 1923 tomaszów 
mazowiecki SA (n, godz. 16.00)

W meczu z unią piłkarze obu zespołów wzajemnie się nie 
oszczędzali. Jednym z poturbowanych był Michał żółtowski (na zdjęciu). 
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to nie był pierwszy raz, gdy maciej Wyszogrodzki wyprowadzał 
swoich kolegów na murawę stadionu w Skierniewicach. 
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Wyczekiwana wygrana Victorii
Długo na drugie zwycięstwo (aż siedem 
kolejek) czekali gracze Victorii Bielawy. Zespół 
prowadzony przez trenera Szymona Kowalczyka 
wygrał wyjazdowe spotkanie z Pogonią 
Godzianów 2:0 (0:0) i dzięki wygranej minął 
w tabeli Olympic Słupia. 

Zdecydowanie mniej powo-
dów do radości miał młody ze-
spół Pelikana II w starciu z Ma-
zovią Rawa Mazowiecka. Mecz 
na boisku rywali odbyła się  
w  identycznym czasie co mecz 
pierwszej drużyny w Skierniewi-
cach, stąd brak wsparcia z pierw-
szego zespołu. Młodzi gracze Pe-
likana przegrali z  Mazovią 4:0 
(2:0). 

Wyjazdową wygraną odnieśli 
również gracze Zrywu Wygoda, 
którzy pokonali Olimpię Jeżów 
2:1 (0:0) po trafieniach Kacpra 
Rześnego i Jana Sejdaka. 

Wygraną wywalczyli rów-
nież w wyjazdowym meczu za-
wodnicy Korony Wejsce, którzy 
pokonali Juvenię 3:2. Autora-
mi goli byli najskuteczniejsi gra-
cze Korony w tym sezonie, czyli: 
Piotr Buczek, Mariusz Zydlewski 
i Eryk Woliński. 

Ciekawy mecz odbył się też 
w  Wołuczy, gdzie jeden punkt 
wywalczyli gracze Olimpii Chą-
śno. Drużyna grającego trenera 
Jarosława Burzykowskiego zre-
misował dzięki dubletowi Kami-
la Gacia 2:2 (1:1). 

Trzy punkty zainkasowa-
ła również Pogoń Bełchów, któ-
ra wygrała 3:0 (1:0) wyjazdowy 

mecz z zamykającymi tabelę gra-
czami GLKS RZD Żelazna.  ever

9. kolejka ligi okręgowej – gru-
pa IV:

 �GlKS Olimpia Jeżów – SKF 
Zryw Wygoda 1:2 (0:0); br.: 
patryk Sekuła (69 samobójcza) – 
kacper rześny (58) i Jan Sejdak 
(77).
Zryw: robert nowogórski – paweł 
dróżdż (63 błażej Miazek), patryk 
Sekuła, dorian nasalski, Szymon 
panek – rafał kowalczyk (74 Seba-
stian Sumiński), wojciech Guzek 
– Michał fabijański, Jan Sejdak, 
kacper rześny – Mateusz krysiak.

 �luKS Juvenia Wysokienice – 
lKS Korona Wejsce 2:3 (1:1); 
br.: bartłomiej kuba (15) i rado-
sław Gromek (83) – piotr buczek 
(4), Mariusz zydlewski (56) i eryk 
woliński (79).
Korona: Sebastian Stańczak – 
piotr olkowicz, eryk woliński, 
Mateusz Szafarowicz, paweł bu-
rzyński – kamil bogusz, Mariusz 
wasilewski, łukasz Sejdak, Ma-
riusz zydlewski – przemysław ża-
czek, piotr buczek.

 �GlKS RZD Żelazna – lKS Po-
goń Bełchów 0:3 (0:1); br.: Mi-

chał brandt (11), Mariusz bakalar-
ski (60) i Miłosz kubel (80).
Pogoń: Jan ruciński – damian 
Trałut, Maciej Grotkowski, Ma-
riusz bakalarski (75 Szymon fur-
man), paweł Jaworski (70 Andrzej 
bakalarski) – wiktor Matyjas,  
dawid Matyjas – bartłomiej baka-
larski (60 kacper Antos), Michał 
brandt, Miłosz kubel – damian 
Gendek.

 �GlKS Wołucza – GKS Olimpia 
Chąśno 2:2 (1:1); br.: Mateusz 
dzikowski (13) i Adam Stankiewicz 
(53) – kamil Gać 2 (29 i 61).
Olimpia: oktawian zimny – Ja-
kub Gać, damian Janik, Jarosław 
burzykowski (55 Marcin Grocho-
lewicz), patryk okraska – Marcin 
Matuszewski, kamil Janikowski, 
rafał bogus, Jakub Szczapa (85 
Sebastian witkowski) – kamil Gać 
(80 przemysław bury), Gabriel wa-
silewski.

 �RKS mazovia Rawa mazowiec-
ka – KS Pelikan II Łowicz 4:0 
(2:0); br.: paweł wyciszkiewicz 2 
(4 i 82), robert klimek (22) i rafał 
Sadowski (51 karny).
Pelikan II: eryk niemira (62 Mi-
kołaj pietrzak) – patryk papuga, 
krystian rutkowski, dawid koni-
kowski, kuba Jóźwiak – hubert 
Matyjas, damian kozieł – Tomasz 
kolus (60 Jonatan politowicz), 
Mateusz kardas (65 piotr Stry-
charski), Marcel wnuk – Adrian 
Musialik. 

 �GlZS Pogoń Godzianów – lZS 
Victoria Bielawy 0:2 (0:0)

 �GKS manchatan Nowy Ka-
węczyn – GKS Bedlno 3:2 
(0:1); br.: piotr Mikulski (54),  
Jarosław foks (59) i Szymon Ja-
worski (78) – Michał wiśniewski 2 
(21 i 51).

 �luKS Olympic Słupia – lKS 
Orlęta Cielądz 2:10 (0:2); br.: 
Jarosław bachura (61) i Tomasz 
Goczał (80) – Mateusz białek 
6 (6, 70, 72, 75, 83 i 85), rafał 
Głębocki 3 (25, 67 i 90) i krystian 
ciupa (81).

 �unia II Skierniewice Sp. zoo – 
mlKS Widok Skierniewice 3:2 
(0:0); br.: hubert Gutkowski (75) 
i hubert berłowski 2 (89 i 90) – 
Maciej zając (63) i Miłosz kraw-
czyński (66).

 �Pauza: lZS macovia maków. 

1. GkS bedlno (1) 9 21 39-13 

2. lkS orlęta cielądz (3) 9 21 50-18

3. Skf zryw wygoda (6) 9 19 38-16

4. lkS korona wejsce (7) 9 19 35-15 

5. MlkS widok Skierniewice (2) 9 19 29-12

6. kS pelikan ii łowicz (4) 9 18 30-22 

7. GlkS wołucza (5) 8 17 31-9

8. rkS Mazovia rawa Maz. (8) 8 16 29-12 

9. lkS pogoń bełchów (10) 9 15 22-27

10. GkS olimpia chąśno (11) 9 13 21-20

11. unia ii Skierniewice Sp. zoo (14) 8 12 15-23

12. GlkS olimpia Jeżów (9) 8 12 25-17

13. GkS Manchatan nowy kaw. (15) 8 10 22-15

14. lzS Macovia Maków (12) 8  9 19-33 

15. lukS Juvenia wysokienice (13) 8  9 15-22

16. lzS Victoria bielawy (17) 9  6 9-35

17. lukS olympic Słupia (16) 8  3 10-43 

18. GlzS pogoń Godzianów (18) 8  0 9-36

19. GlkS rzd żelazna (19) 9  0 1-61

Piłka nożna | iV liga łódzka

Vesa uratował punkt
Orzeł Nieborów 
w dziesiątej kolejce 
spotkań zremisował 
z Pogonią Zduńska 
Wola 1:1 (1:1). 
W szeregach rywali 
wystąpiło wielu 
znanych zawodników 
z gry m.in. 
w Widzewie Łódź.

Orzeł zagrał dobre zawody, 
miał wiele okazji do strzelenia 
gola i jego gra mogła podobać się 
kibicom. Nieborowianie jednak 
jako pierwsi stracili gola w 26. mi-
nucie, ale dość szybko do wyrów-
nania doprowadził Mikołaj Ka-
mańczyk. Nieborowianie mimo, 
że byli zespołem lepszym mogli 
ten mecz przegrać. Rywale w 86. 
minucie mieli bowiem rzut kar-
ny, jednak na szczęście gospoda-
rzy pojedynek oko w oko z Ma-
teuszem Broziem wygrał golkiper 
Orła Cristian Vesa.

– Zagraliśmy bardzo dobre spo-
tkanie. Graliśmy wysokim pres-
singiem. Kontrolę nad meczem 
przejęliśmy praktycznie od pierw-
szych minut i trwała do ostatniej, 
natomiast odcięliśmy się na kontrę 
przeciwnika i z jednej takiej kon-
try strzelili nam bramkę na 1:0. 
Wyrównaliśmy po bardzo ładnej 
akcji – Michał Świdrowski po-
dał do Bartosza Placka, ten ude-
rzył na bramkę, bramkarz wypu-
ścił piłkę, a Mikołaj Kamańczyk 
stał jako napastnik tam, gdzie po-

winien stać. Stworzyliśmy bardzo 
dużo fajnych akcji, brakowało tej 
kropki nad „i”, żeby strzelić bram-
kę na 2:1. Przeciwnik natomiast 
stworzył cztery sytuacje w meczu 
i wszystkie 100%, ale mieliśmy do 
tego bardzo dobrze dysponowane-
go Cristiana Vesę. W 88. minucie 
sędzia podyktował rzut karny, ale 
Vesa karnego broni w bardzo ład-
nym stylu. W 91. minucie mieli-
śmy jeszcze sytuację, gdy Placek 
z czterech metrów uderza i akurat 
trafia w bramkarza. Trzeba szano-
wać ten remis w takich okoliczno-
ściach, gdy bronimy karnego, bo 
mogło być źle, ale trochę niedosyt 
pozostał, bo graliśmy naprawdę 
dobry mecz i patrząc na przebieg, 
to powinniśmy wygrać. Ale w ta-
kich okolicznościach remis trzeba 
szanować – ocenił Dawid Ługow-
ski, trener Orła Nieborów.  ever

10. kolejka IV ligi:
 �lKS Orzeł Nieborów – mGuKS 

Pogoń Zduńska Wola 1:1 (1:1); 
br.: Mikołaj kamańczyk (35) – woj-
ciech chmielewski (26).
Orzeł: cristian Vesa – Jakub 
niedźwiadek, bartłomiej Tkacz, 
piotr warchoł, karol kruk – Michał 
redzisz (75 wiktor Stępień), Jan 
haczykowski (65 robert-levente 
Tamas) – bartosz placek, Michał 
Świdrowski, daniel wasiak (65 
bartłomiej krupa) – Mikołaj ka-
mańczyk.
Sędziował: Jakub Jaskulski (łódź). 
Żółte kartki: bartosz placek (4) 
i bartłomiej krupa (1) – obaj orzeł 
oraz rafał porada, Mikael idzikow-
ski i Artur wolny – wszyscy pogoń.

Piłka nożna | liga okręgowa młodzików d2

Piąte podejście młodzików 
do rozgrywek ligowych

W meczach 5. kolejki ligi okrę-
gowej młodzików D2 rozegranych 
w  sobotę, 19 września, obydwa 
zespoły Pelikana-2009 Łowicz 
pokonały przeciwnika, zaś dru-
żyna  UKS AP Champions-2009 
Łowicz odniosła porażkę. 

Podopieczni trenera Mateusza 
Miazka osiągnęli zwycięstwo, po-
konując na wyjeździe SKS Astra 
Zduny aż 10:2 (4:2). Mimo impo-
nującego wyniku, gra biało-zielo-
nych nie zadowoliła szkoleniowca, 
chociaż zespół Pelikana umocnił 
w  ten sposób swoją pozycję na 
czele ligowej tabeli, nie przegry-
wając jak dotąd żadnego meczu.

– Mimo wysokiego zwycięstwa 
byłem niezadowolony z gry moje-
go zespołu i  chłopcy o  tym do-
skonale wiedzą. Zagraliśmy słabe 
spotkanie, ale takie też się zdarza-
ją i są nauką na przyszłość – ocenił 
Mateusz Miazek, trener MUKS 
Pelikan-2009 Łowicz. 

5. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków D2 – grupa 11:

 �SKS Astra Zduny – muKS Pe-
likan-2009 I Łowicz 2:10 (2:4); 
br.: Adrian Gajek (18) i franciszek 
płacheta (23) – Antoni bąba 3 (7, 
47 i 52), kryspin Jagiełło (8), woj-
ciech żyto (20), Adrian koper 2 (26 
i 44), Aleksander Jaros 2 (33 i 58) 
i fabian chlebny (49). 

 �mlKS Widok Skierniewice – 
RKS mazovia Rawa mazowiecka 
9:0

 �Pauza: lKS macovia maków.

1. MukS pelikan-2009 i łowicz (1) 4 12 35-5

2. MlkS widok Skierniewice (2) 4  9 35-7

3. rkS Mazovia rawa Mazowiecka (3) 4  6 15-23

4. lkS Macovia Maków (4) 4  3 12-39

5. SkS Astra zduny (5) 4  0 12-35

Trzy punkty wynieśli z meczu 
podopieczni trenera Sebastiana 
Sumińskiego. Spotkanie z  LZS 
Muskador Wola Pękoszewska 
MUKS Pelikan-2009 II Łowicz 
wygrał 7:2 (3:0), wykazując się 
dużymi umiejętnościami piłkar-
skimi. Po czterech rozegranych 
meczach biało-zieloni zgromadzi-
li na koncie sześć punktów i nadal 
zajmują piąte miejsce w klasyfika-
cji generalnej rozgrywek.

– Dobrze weszliśmy w  mecz, 
gdzie graliśmy wysokim pressin-
giem, szybko odbieraliśmy piłkę 
i tworzyliśmy sobie sytuacje bram-
kowe. Muszę jednak pochwalić 
gości, którzy mądrze się ustawia-
li i udało się im wyjść z kilkoma 
naprawdę fajnymi kontratakami – 
mówi Sebastian Sumiński, trener 
MUKS Pelikan-2009 II Łowicz. 

Nie udało się drużynie trenera 
Konrada Ścibora tym razem zdo-
być żadnego punktu. UKS AP 
Champions-2009 Łowicz przegrał 
z  AP Sadkowice 2:5 (0:4), choć 
wynik nie do końca odzwierciedla 
przebieg spotkania. Łowiczanie 
mocno pracowali, aby wyprowa-
dzane akcje przełożyć na bram-
kę, ale nie wychodziło, zwłasz-
cza w pierwszej połowie meczu. 
Rywal z  Sadkowic nie postawił 
tak wysoko poprzeczki, żeby była 
poza zasięgiem Championsów, 
ale o  zwycięstwie decydują zdo-
byte bramki, a  tych przeciwnik 
strzelił więcej. Przegrana spowo-
dowała spadek zespołu Akademii 
w ligowej tabeli z miejsca drugie-
go na trzecie.

– Mecz w skrócie można opi-
sać jednym zdaniem – my grali-
śmy, a  przeciwnik strzelał bram-
ki. Przed meczem wiedziałem, że 

czeka nas bardzo trudne zadanie, 
ponieważ z  powodu urazu ręki, 
nie mógł wystąpić zarówno nasz 
pierwszy bramkarz, jak i  drugi, 
który jest chory. Na pewno jednak 
nie gra bramkarza odegrała w tym 
meczu decydującą rolę, a  nasze 
proste  błędy techniczne  z pierw-
szej połowy spotkania, w wyniku 
których traciliśmy bramki po po-
daniach piłki do przeciwników. 
Chcę zaznaczyć, że przez cały 
mecz byliśmy zespołem, który 
kreował grę, natomiast przeciwnik 
bardzo dobrze przechodził z fazy 
gry w obronie do fazy gry w ata-
ku i często po jednym, dwóch po-
daniach z  kontry padały bramki. 
W przerwie moi zawodnicy otrzy-
mali mocną reprymendę, ponie-
waż byli w pierwszej połowie ze-
społem dominującym i  lepszym 
piłkarsko, a  jednak dali sobie 
strzelić cztery bramki i nie wyko-
rzystali sześciu dogodnych sytu-
acji. To poskutkowało w  drugiej 
połowie spotkania i  tych błędów 
było już zdecydowanie mniej. Je-
stem pod wrażeniem skuteczności 
gry przeciwników bo w  drugiej 
połowie meczu oddali jeden cel-
ny strzał na bramkę i był to strzał 
zamieniony na gola. Nasza gra 
w  fazie zakończenia gry wyma-
ga z  kolei zdecydowanej popra-
wy. W drugiej połowie mieliśmy 
cztery sytuacje, które powinny za-
kończyć się bramką, niestety trafi-
liśmy jedynie w poprzeczkę, a po-
zostałe strzały były zdecydowanie 
za słabe lub niecelne, by sprawić 
jakikolwiek kłopot bramkarzo-
wi. Mimo niekorzystnego wyni-
ku nie jestem niezadowolony po 
tym spotkaniu. Moi zawodnicy 
dali z  siebie wszystko w  drugiej 
połowie i było to widać na boisku. 
Dziękuję im za to zaangażowanie 
i grę do końca o korzystny rezul-
tat. W tym meczu mieliśmy tylko 
jednego zawodnika rezerwowe-
go i jest to zdecydowanie za mała 
liczba zmian. Myślę, że konieczne 
jest pozyskanie nowych zawodni-
ków, dlatego wszystkich tych, któ-
rzy myślą o grze w piłkę i chcą tre-
nować cztery razy w tygodniu na 
świetnie przygotowanym boisku 
trawiastym w Niedźwiadzie oraz 
boisku OSiR Łowicz serdecznie 
zapraszam na zajęcia. Po skoń-
czonych rozgrywkach na dworzu 
będziemy również chcieli wziąć 
udział w zimowych rozgrywkach 
pod balonem, więc można powie-
dzieć, że będziemy grać non stop 
przez cały rok – opowiedział Kon-
rad Ścibor, trener UKS AP Cham-
pions-2009 Łowicz.   Gogo

5. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków D2 – grupa 12:

 �muKS Pelikan-2009 II Łowicz 
– lZS muskador Wola Pęko-
szewska 7:2 (3:0); br.: Michał ku-
ciński (7 i 26), Mateusz Staszewski 
(13), Julian Janczarek 2 (34 i 51), 
paweł papuga (53) i przemysław 
ugarenko (59) – franciszek kacz-
marek (35) i Jan hybowski (39).

 �uKS AP Champions-2009 Ło-
wicz – AP Sadkowice 2:5 (0:4); 
br.: Jan Ścibor (42) i dawid Go-
sławski (60) – 5 (8, 20, 26, 30 i 46).

 �unia Skierniewice Sp. zoo – 
GlKS Olimpia Jeżów 3:3

1. unia Skierniewice Sp. zoo (1) 4 8 22-8

2. Ap Sadkowice (4) 5 8 16-17

3. ukS Ap champions-2009 łowicz (2) 5 7 23-17

4. GlkS olimpia Jeżów (3) 5 7 23-28

5. MukS pelikan-2009 ii łowicz (5) 4 6 21-18

6. lzS Muskador wola pękoszewska (6) 5 2 15-32

Piłka nożna | wyniki 7. kolejki iii ligi

Już tylko Sokół
Sokół po siódmej kolejce po-

zostaje jedynym zespołem, który 
w tym sezonie nie poniósł jeszcze 
porażki. W tej serii gier aleksan-
drowianie bez większych proble-
mów wygrali w Elblągu i wspię-
li się na szczyt tabeli. Po piętach 
depcze im Legionovia. Spadko-
wicz z II ligi przegrał tyko na in-
augurację, a później już regularnie 
punktował. Teraz ograł outsidera 
z Wasilkowa, chociaż wygraną za-
pewnił sobie dopiero w końcowej 
fazie meczu.

Na najniższym stopniu podium 
plasuje się Pogoń Grodzisk Ma-
zowiecki, która urasta do miana 
rewelacji rozgrywek. Klub, któ-
ry w  zeszłym sezonie – gdyby 
nie pandemia – zapewne długo 
walczyłby o  zachowanie ligowe-
go bytu, teraz wygrał pięć z sied-
miu meczów. W  ostatnią sobotę 
podopieczni Krzysztofa Chroba-
ka rozgromili aż 4:0 rezerwy war-
szawskiej Legii. Tuż za podium 
jest dotychczasowy lider. Świt nie-
oczekiwanie przegrał u  siebie ze 
Zniczem – dla nowodworzan była 
to pierwsza w tym sezonie poraż-
ka.  mateusz lis

Wyniki 7. kolejki III ligi:
 �GKS lZS Wikielec – KS Sand-

-Bus Kutno 2:0 (2:0); 
 �mKS Świt Nowy Dwór mazo-

wiecki – mlKS Znicz Biała Piska 
0:1 (0:0); 

 �mmKS Concordia Elbląg – tS 
Konsport Sokół Aleksandrów 
Łódzki 0:3 (0:2); 

 �KS ursus Warszawa – RKP 
Broń 1926 Radom 0:2 (0:2); 

 �unia Skierniewice Non-Profit 
sp. zoo – KS Pelikan Łowicz 4:2 
(2:1); 

 �GKS Pogoń Grodzisk mazo-
wiecki – legia II Warszawa SA 
4:0 (2:0); 

 �KS Błonianka Błonie – mKS 
Kaczkan Huragan morąg 2:3 
(1:0); 

 �KS legionovia legionowo – 
KS Wasilków 2:0 (0:0); 

 �KS lechia 1923 tomaszów 
mazowiecki SA – ZKS Olimpia 
Zambrów 1:0 (1:0); 

 �RKS Radomsko – Polonia War-
szawa SA 0:4 (0:1); 

 �SSA Jagiellonia II Białystok – 
mKS Ruch Wysokie mazowiec-
kie przełożony na 5 grudnia 2020 
roku.

1. TS konsport Sokół Aleksandrów ł. (2) 7 17 15-4

2. kS legionovia legionowo (3) 7 16 9-4

3. GkS pogoń Grodzisk Maz. (4) 7 15 15-5

4. MkS Świt nowy dwór Maz. (1) 7 14 15-6

5. polonia warszawa SA (10) 6 12 11-5

6. kS pelikan łowicz (5) 7 12 12-9

7. kS lechia Tomaszów Maz. SA (11) 7 12 11-14

8. legia ii warszawa SA (6) 7 11 17-12

9. kS Sand-bus kutno (7) 7 11 11-8

10. kS błonianka błonie (8) 7 10 20-14

11. SSA Jagiellonia ii białystok (9) 6 10 7-7

12. GkS lzS wikielec (12) 7 10 16-18

13. MlkS znicz biała piska (16) 7  8 12-14

14. rkp broń 1926 radom (17) 7  8 6-11

15. unia Skierniewice non-profit (18) 6  7 11-10

16. MkS kaczkan huragan Morąg (21) 7  7 9-14

17. zkS olimpia zambrów (13) 7  6 11-12

18. rkS radomsko (13) 6  6 5-11

19. MMkS concordia elbląg (15) 7  6 7-15

20. MkS ruch wysokie Maz. (19) 3  4 4-5

21. kS ursus warszawa (20) 7  4 10-14

22. kS wasilków (22) 7  0 2-24
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PROGNOZA POGODY | 24.09.2020 – 30.09.2020

SYtuACJA SYNOPtYCZNA: 
pogodę kształtuje zatoka niżowa.  
z zachodu napływa ciepła, ale od soboty 
chłodniejsza masa powietrza polarno-morskiego.

CZWARtEK – PIątEK: 
w czwartek słonecznie, bez opadów oraz bardzo 
ciepło. w piątek pogodnie, zachmurzenie małe, 
po południu przelotny deszcz, możliwa burza, 
ciepło. widzialność dobra. wiatr południowy,  
3-7 m/s. Temp. max w dzień: od + 24 st. c  
w czwartek do + 23 st. c w piątek.  
Temp. min w nocy: + 14 st. c do + 12 st. c.

SOBOtA – NIEDZIElA: 
w sobotę zachmurzenie umiarkowane,  
przelotne opady deszczu, chłodniej.  
w niedzielę zachmurzenie duże, okresami opady 
deszczu, chłodno. widzialność dobra.  
wiatr południowo-zachodni, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 18 st. c  
w sobotę do + 15 st. c w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 11 st. c do + 7 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WtOREK – ŚRODA: 
zachmurzenie duże do umiarkowanego, 
przelotne opady deszczu. widzialność dobra. 
wiatr z kierunków zachodnich, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 14 st. c do + 16 st. c. 
Temp. min w nocy: + 11 st. c do + 8 st. c.

biuro MeTeoroloGiczne cuMuluS

PROGNOZA BIOmEtEOROlOGICZNA  
pogoda korzystna, ale od soboty biomet 
niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie.

motocross | iii runda Mistrzostw polski

Łowiczanie dobrze pojechali 
12-13 września reprezentanci 

Łowickiego Klubu Motorowego 
ścigali się w Gdańsku, gdzie od-
była się III Runda Mistrzostw Pol-
ski w motocrossie. Impreza oka-
załą się udana dla zawodników. 

W klasie MX Masters na dru-
gim miejscu podium stanął Paweł 
Wizgier i umocnił się na pozycji 
wicelidera cyklu. Lider Maciej 
Zdunek jest w  dobrej dyspozy-
cji i w tym sezonie trudno go bę-
dzie wyprzedzić, ale wszystko jest 
możliwe. 

 �Klasyfikacja generalna mX ma-
sters:

1. Maciej zdunek (cAMk człuchów) 150

2. paweł wizgier (łkM łowicz) 130

3. radosław Matuszczak (MkS nekla) 113

W klasie MX 125 bardzo do-
brze zaprezentowali się Jakub 
Śniady i Norbert Wojciechowski. 
W  pierwszym biegu 4. miejsce 
zajął Norbert, a  piąty był Kuba. 
W  drugim biegu zamienili się 
miejscami. Dzięki dobrym wy-
nikom w Gdańsku Śniady awan-
sował na 5. miejsce, natomiast 
Wojciechowski na 6. pozycję 
w klasyfikacji Mistrzostw Polski.

 �Klasyfikacja Generalna mX 
125:

1. damian zdunek (cAMk człuchów) 135

2. Aleh Makhnou (cAMk człuchów) 126

3. Aleksander Świrczak (X racing lesznowola) 110

4. kacper chrostowski (wkM więcbork)  93

5. Jakub Śniady (łkM łowicz)  82

6. norbert wojciechowski (łkM łowicz)  71

W klasie MX85 zawodnicy 
ŁKM mieli mniej szczęścia. Piotr 
Warchoł zajął 12. miejsce, a Kac-
per Ratko zakończył zawody na 
25. pozycji. W klasyfikacji gene-
ralnej Warchoł zajmuje 11. miej-
sce, a Ratko jest 23.

 �Klasyfikacja Generalna mX 85:
1. bartosz Jaworski (MX lipno) 147

2. Seweryn Gazda (AMk Gliwice) 118

3. Mikołaj Stasiak (duust racing) 112

11. piotr warchoł (łkM łowicz)  47

23. kacper ratko (łkM łowicz)  13

W klasie MX65 pojawił się ko-
lejny z reprezentantów ŁKM, Da-
riusz Tybulczuk. W  pierwszym 
wyścigu zajął 13. miejsce, nato-
miast w drugim zajął 11. pozycję. 

W klasyfikacji klubowej ju-
niorów Łowicki Klub Motoro-
wy awansował na 6. miejsce. Na-
tomiast w  klasyfikacji seniorów 
ŁKM jest sklasyfikowany na 10. 
pozycji.  zł

Klasyfikacja klubowa Junior:
1. cAMk człuchów 556

2. wkM więcbork 419

3. MX lipno 323

4. kM wisła chełmno 266

5. kMX kaszuby 234

6. ŁKm Łowicz 231

Sporty siłowe | Strongman w Toruniu

Konrad Karwat drugi
W sobotę, 12 września Konrad 

Karwat zaprezentował swoją moc 
w Pucharze Narodów Strongman 
w  Toruniu. O tytuł najmocniej-
szego strongmana walczyli za-
wodnicy z Polski, Czech, Słowacji 
i Ukrainy. Uczestnicy rywalizowa-
li w sześciu konkurencjach. W tak 
mocnej konkurencji Karwat zajął 
2. miejsce, a  rywalizację wygrał 
faworyt Robert Cyrwus. 

Zawodnicy rywalizowali w  ta-
kich konkurencjach jak m.in. zała-
dunek kul na platformy (od 120 kg 
do 180 kg), spacer farmera, zegar, 
martwy ciąg i uchwyt Herkulesa. 
Zawody sędziował – Piotr Kwiat-

kowski i  dobrze znany łowic-
kim kibicom siłacz z  Głowna –  
Krzysztof Radzikowski. O puchar 
narodów walczyli: Robert   Cyr-
wus (Polska), Tomasz Bator (Pol-
ska), Marek Czajkowski (Polska), 
Marcin Wlizło (Polska), Yiri Dey-
mal (Czechy), Lucas Svoboda 
(Czechy), Marek Toth (Słowacja), 
Oleh Phylypiak (Słowacja) i Ste-
fan Nagy (Słowacja).  zł

 �końcowa kolejność: 
1. robert cyrwus 41

2. Konrad Karwat 36,5

3. Tomasz bator 32

4. Marek czajkowski 32

lekka atletyka | lekkoatletyczny mecz międzypaństwowy polska – czechy u20

Zawodniczka Błyskawicy w kadrze Polski 
Trener UKS Błyskawica Do-

maniewice Mieczysław Szymajda 
ma kolejne powody do dumy i za-
dowolenia. Klub jest obecnie jed-
nym z najmocniejszych w Polsce, 
jeśli chodzi o skok wzwyż, a jego 
zawodnicy należą do czołów-
ki krajowej. Dowodem na to było 
powołanie do kadry Julii Moszu-
ry na lekkoatletyczny mecz mię-
dzypaństwowy reprezentacji Pol-
ski i Czech w kategorii wiekowej 
U20. 

W spotkaniu biało-czerwoni 
odnieśli zwycięstwo, pokonując 
naszych południowych sąsiadów 

465:329. Dwa punkty dla naszej 
reprezentacji wywalczyła zawod-
niczka UKS Błyskawica Doma-
niewice – 18-letnia Julia Moszura, 
która w konkursie skoku wzwyż 
skoczyła na wysokość 165 cm 
i  zajęła piąte miejsce. Zwycięży-
ła Wiktoria Miąso (Polska) – 176 
cm, przed zawodniczkami Czech 
– Lucie Sedlackovą i Emą Kaleto-
vą, które skoczyły po 173 cm.

– To duża radość jak kolejny, bo 
już jedenasty zawodnik, z którym 
miałem przyjemność pracować, 
dostąpił zaszczytu występu w Bia-
ło-Czerwonych barwach. To niesa-

mowita motywacja i duży zastrzyk 
energii do dalszej pracy i potwier-
dzenie, że praca, którą wyko-
nuje ma jakiś sens – powiedział 
trener Mieczysław Szymajda.

Reprezentantów Polski, któ-
rzy byli lub są zawodnikami UKS 
Błyskawica jest faktycznie obec-
nie 11. W  lekkiej atletyce są to: 
Cyprian Mrzygłód, Weronika 
Kaźmierczak, Angelika Woźniak, 
Małgorzata Jakóbiec i  Julia Mo-
szura. W łyżwiarstwie: Zbigniew 
Bródka, Artur Janicki, Sebastian 
Janicki, Wojciech Sut, Łukasz Fa-
biański i Mateusz Fabiański.  zł

lekka atletyka
Paweł Siatkowski 
8. w Polsce

W  miniony weekend pod-
opieczni trenera Mieczysława 
Szymajdy walczyli o medale Mi-
strzostw Polski w Radomiu w ka-
tegorii wiekowej do lat 17 (junior 
młodszy). Najlepiej zaprezento-
wał się Paweł Siatkowski, który 
w konkursie rzutu młotem o wa-
dze 5 kg został sklasyfikowany na 
8. miejscu. 

Siatkowski rywalizację w  rzu-
cie młotem rozpoczął od startu 
w eliminacjach, w których z wy-
nikiem 47,12 m ustanowił swój 
rekord życiowy i z 10. wynikiem 
awansował do finału. W konkursie 
finałowym uzyskał wynik 47,00 
m i został zajął cenne 8. miejsce. 

W konkursie skoku wzwyż Ju-
lia Perzyńska, uczennica II LO 
w Łowiczu, skoczyła na wysokość 
155 cm i  została sklasyfikowana 
na miejscu 15/16.

Na miarę swoich możliwości 
w konkursie rzutu młotem o wa-
dze 3kg spisała się Martyna Or-
lińska, która rzuciła na odległość 
41,55 m i zajęła 20. miejsce.

Zawodów nie ukończyła startu-
jąca w siedmioboju Paulina Paku-
ła, która po trzech konkurencjach 
(100 ppł – 18,81 s, w. -2,1, wzwyż 
– 142 cm i kula 3 kg – 6,32 m) wy-
cofała się z dalszej rywalizacji. 

 zł

lekka atletyka | powiatowe Mistrzostwa indywidualne

Inauguracja sportowego roku szkolnego 
Inauguracja sportowego roku 

szkolnego odbyła się w środę, 16 
września, na łowickich Błoniach, 
a pierwszymi zawodami były Po-
wiatowe Indywidualne Mistrzo-
stwa w  biegach przełajowych, 
w których rywalizowało dzieci ze 
szkół podstawowych i ponadpod-
stawowych. Najlepsi (pierwsze 
piątki) zakwalifikowali się do fina-
łów wojewódzkich, które rozgry-
wane będą w Uniejowie. 

Mimo wielu obostrzeń w szko-
łach władze Szkolonego Związku 
Sportowego zdecydowały się na 
rozpoczęcie cyklu szkolnych za-
wodów. Wiele osób uważa, że to 
trochę dziwna decyzja. W  szko-
łach są duże obostrzenia, ucznio-
wie przerwy spędzają w  swoich 
klasach, rodzice nie mogą wcho-
dzić do szkół, ale tu mamy sytu-
ację zupełnie inną. Dzieci z  róż-
nych szkół będą się spotykać na 
zawodach. 

Frekwencja na zawodach była 
mała. W gronie podstawówek, na 
start zdecydowały się trzy szko-
ły: Pijarska SPKP w Łowiczu, SP 
w Bąkowie Górnym i SP w No-
wych Zdunach. W kategorii szkół 
średnich na biegach pojawili się 
tylko uczniowie dwóch szkół: Pi-
jarskie LO w Łowiczu i ZSP nr 2 
CKZ w Łowiczu. Większość dy-
rektorów z  łowickich szkół nie 

chce ryzykować i podjęła decyzję, 
że na razie nie będzie brać udziału 
w szkolnej rywalizacji. 

Na zakończenie biegów za-
wodnicy z miejsc 1-3 zostali uho-
norowani zostali pamiątkowymi 
medalami, które były nagrodą za 
ryzyko i czas poświęcony na tre-
ningach. W  tym roku szkolnym 
Szkolny Związek Sportowy pro-
wadzić będzie rywalizację: Igrzy-
ska Dzieci dla klas IV-IV ze szkół 
podstawowych (rocznik 2008-
10), Igrzyska Młodzieży Szkolnej 
dla uczniów klas 7-8 SP (roczni-
ki 2006-07) i Licealiada Szkolna 
(roczniki 2003-05).  zł

Powiatowe Indywidualne Biegi 
Przełajowe. Łowicz, 16 września: 

 �Powiatowe Igrzyska Dzieci 
(rocznik 2008-10): 

Dziewczynki: 1. Julia Witczak 
(SP Bąków Górny), 2. Maria Len-
dzion (Pijarska SPKP Łowicz), 3. 
Kinga Kwiatkowska (SP Bąków 
Górny), 4. Anna Kołaczek (SP 
Bąków Górny), 5. Izabela Skorup-
ska (SP Bąków Górny). Chłopcy: 
1. Bartosz Lus (Pijarska SPKP Ło-
wicz), 2. Wojciech Żyto (Pijarska 
SPKP Łowicz), 3. Patryk Roliń-
ski (SP Bąków Górny), 4. Mar-
cel Wojda (SP Bąków Górny), 5. 
Krzysztof Dałek (SP Bąków Gór-
ny).

 �Powiatowe Igrzyska młodzieży 
Szkolnej (roczniki 2006-07): 

Dziewczyny: 1. Wiktoria Rybus 
(SP Nowe Zduny), 2. Maria Wró-
blewska (Pijarska SPKP Łowicz), 
3. Sylwia Szewczyk (SP Nowe 
Zduny), 4. Oliwia Masłowska (SP 
Bąków Górny), 5. Jagoda Znyk 
(Pijarska SPKP Łowicz). Chłop-
cy: 1. Szymon Pilichowski (Pi-
jarska SPKP Łowicz), 2. Krystian 
Roliński (SP Bąków Górny), 3. 
Ignacy Surma (SP Nowe Zduny), 
4. Antoni Wolski (Pijarska SPKP 
Łowicz), 5. Adam Kołaczyk (SP 
Bąków Górny).

 �Powiatowa licealiada Szkolna: 
Dziewczyny: 1. Łucja Błasz-

czyk (Pijarska LO Łowicz), 2. 
Maja Czerwińska (Pijarska LO 
Łowicz), 3. Kamila Nowak (ZSP 
2 Łowicz), 4. Wiktoria Kosmow-
ska (Pijarska LO Łowicz), 5. Zu-
zanna Skomiał – (Pijarska LO Ło-
wicz). Chłopcy: 1. Mateusz Szkup 
(ZSP 2 Łowicz), 2. Jan Filipowicz 
(Pijarska LO Łowicz), 3. Miłosz 
Chlebny (Pijarska LO Łowicz).

Do finałów wojewódzkich 
w Indywidualnych Biegach Prze-
łajowych udział weźmie Repre-
zentacja Powiatu Łowickiego 
(pięciu pierwszych zawodników 
w każdej kategorii wiekowej).

Szachy błyskawiczne | Mistrzostwa

Na półmetku zmiana lidera
W piątek, 18 września roze-

grano zaległy, kwietniowy turniej 
blitza z cyklu Mistrzostwa Łowi-
cza w  szachach błyskawicznych. 
27. zawodników rozegrało 11 rund 
systemem szwajcarskim. Sędzio-
wał Zdzisław Czyżak. 

Zwyciężył reprezentujący klub 
ze Zdun Błażej Czyżak – 10 zwy-
cięstw i  1 remis nie pozostawia 
wątpliwości kto był tego dnia naj-
lepszy. Drugie miejsce zajął Ro-
man Zimochocki, a trzecie Mate-
usz Pruk. 

Nieobecność lidera Roberta 
Chojnowskiego w  turnieju piąt-
kowym wykorzystał jego pod-
opieczny z  Nieborowa – Kac-
per Zakrzewicz obejmując mimo 
słabszego występu prowadzenie 
w klasyfikacji generalnej z wyni-
kiem 39,5 pkt. 

Reprezentant UKS „GOK” 
Zduny Błażej Czyżak ma już tyl-
ko pół punktu straty i najprawdo-
podobniej dopadnie lidera w  na-

stępnym turnieju. Trzecie miejsce 
na pudle w  „generalce” zajmuje 
Chojnowski (34,5). 

Zwycięzcy poszczególnych kla-
syfikacji:

 �open: błażej czyżak (ukS 
„Gok” zduny)

 � Junior: franciszek wojciechow-
ski (ukS „pałac” nieborów)

 �kobieta: wiktoria Mitręga (ukS 
„pałac” nieborów)

 �ranking 1400: Marcelina witkow-
ska (Gok domaniewice)

 �do lat 10: dawid wiśniewski (ukS 
„pijarski kS” łowicz)

 �do lat 8: Maciej chróścielewski 
(ukS „pijarski kS” łowicz)

 �50+: zdzisław czyżak (ukS 
„Gok” zduny)

Szósty turniej popularnego blit-
za odbędzie się 2 października 
o godz. 17.30 w budynku w Łowi-
czu w Al. Sienkiewicza 62. 

Fischer

Julia moszura zadebiutowała 
w kadrze polski. 
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Piłka nożna | łódzka klasa a Grupa iV

Wysoka przegrana MKS 
Żychlin z wiceliderem 
Podczas 6. kolejki łódzkiej klasy a grupy IV,  
która odbyła się w sobotę, 19 września,  
piłkarze MKS Żychlin podejmowali na własnym 
boisku Malinę Piątek.

Sobotni rywal żychlińskiej 
ekipy to obecny wicelider roz-
grywek łódzkiej a  klasy. Pod-
opieczni trenera Łukasza Wró-
blewskiego przed własną 
publicznością doznali wysokiej 
przegranej 0:6. Gospodarze nie 
byli w stanie odpowiedzieć żad-
nym trafieniem, tym samym  
zaliczając kolejną porażkę w tym 
sezonie. 

Po sześciu kolejkach ekipa 
MKS Żychlin nadal znajduje się 
na ostatniej, czternastej lokacie 
w tabeli, bez zdobyczy punktowej 
na swoim koncie.

Następna, 7. kolejka łódzkiej 
klasy a  grupy IV odbędzie się 
w  sobotę, 26 września. Zespół 
MKS Żychlin zagra na wyjeździe 
przeciwko drużynie Kanarki Ma-
łachowice.  mr

Skład drużyny mKS Żychlin: ko-
walski, kwiatkowski, kaczmarek, 
petera, ryżlak, walczewski, wró-
blewski, domżał, Arkuszewski, 
witczak, bieńkowski.
trener: łukasz wróblewski.

 �mKS Żychlin – malina Piątek 
0:6

 �lKS Świnice Warckie – Kotan 
Ozorków 0:0

 �Victoria Grabów – Bzura mło-
goszyn 1:1

 �magnat Sierpów – Kanarki ma-
łachowice 5:0

 �Kobra leźnica Wielka – mKS 
mianów 2:1

 �Bzura Ozorków – Ostrowia 
Ostrowy 8:1

 �Grom Powodów – Górnik Łę-
czyca 0:5

1. Górnik łęczyca 6 18 22:4

2. Malina piątek 5 15 19:8

3. bzura ozorków 6 12 29:8

4. Magnat Sierpów 5 12 17:5

5. lkS Świnice warckie 6 11 20:8

6. kotan ozorków 6 11 22:11

7. Victoria Grabów 6 10 14:9

8. kobra leźnica wielka 6 10 14:12

9. bzura Młogoszyn 6 8 14:14

10. ostrowia ostrowy 6 6 15:21

11. Grom powodów 6 3 9:26

12. MkS Mianów 5 0 4:12

13. kanarki Małachowice 6 0 12:42

14. MkS żychlin 5 0 2:33

Piłka nożna | Skierniewicka klasa b

Olimpia Oporów pokonuje Makovię II
Za nami 6. kolejka 
Skierniewickiej Klasy B, 
podczas której w sobotę  
19 września zespół Olimpii 
Oporów podejmował ekipę 
Macovii II Maków. 

Ta sobota okazała się udana dla 
podopiecznych trenera Patryka 
Kubiaka, gdyż pokonali oni wyni-
kiem 3:2 przyjezdnych z Makowa. 
Gospodarzom udało się odnieść 
zwycięstwo, mimo iż po pierwszej 
połowie meczu – przegrywali 0:2. 
Po wznowieniu gry oporowscy 
piłkarze wyszli na boisko bardziej 
zmotywowani. Od tego momen-
tu drużyna z Oporowa rozpoczę-
ła walkę o każdą piłkę, stwarzając 
groźne akcje pod bramką rywa-
la. Te starania przyniosły efekty 
w  postaci trzech celnych trafień 
w  siatce Macovii II. Autorami 
bramek dla Olimpii Oporów byli: 
Szymon Żeberkiewicz, Krzysz-
tof Szymański i  Konrad Lisow-
ski. Ostatecznie sobotnie spotka-
nie zakończyło się pozytywnie dla 
Olimpii przy rezultacie gry 3:2. 
Zespół z Oporowa po sześciu ko-
lejkach zajmuje siódme miejsce 
w klasyfikacji ligowej.

Następna, 7. kolejka Skier-
niewickiej Klasy B odbędzie się 
w  niedzielę 27 września. Piłka-
rze Olimpii Oporów zmierzą się 

w wyjazdowym spotkaniu z dru-
żyną Iskra Głowno.  mr 

Skład drużyny Olimpii Oporów: 
wojciechowski paweł, filipiak To-
masz, kamorski cezary, Józwik 
Sylwester, Maćkowiak Mateusz, 
Szymański Michał, Szymań-
ski krzysztof, Aniszewski rafał, 
urbański Adam, lisowski konrad, 
Maciak łukasz, Tarka Maciej, ze-
berkiewicz Szymon, wawrzyńczak 
łukasz, Siermiński Jakub. Trener: 
patryk kubiak.

 �Olimpia Oporów – macovia II 
maków 3:2

 �Sierakowianka Sierakowi-
ce – Zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów 2:0

 �GKS Głuchów – Victoria 
Chrząszczew 2:1

 �muskador Wola Pękoszewska 
– Kopernik Kiernozia 6:0

 �Jutrzenka II Drzewce – Start 
Pukinin 2:4

 �Victoria Zabostów Duży – Na-
przód Jamno 3:1

 �Fenix Boczki – Iskra Głowno 0:3

1. Start pukinin 6 16 25:6

2. Sierakowianka Sierakowice 6 15 25:10

3. Jutrzenka ii drzewce 6 15 20:14

4. iskra Głowno 6 12 27:14

5. Muskador wola pękoszewska 6 10 18:9

6. GkS Głuchów 6 10 21:20

7. olimpia oporów 6 9 9:10

8. Victoria zabostów duży 6 8 12:16

9. fenix boczki 6 7 10:12

10. Macovia ii Maków 6 7 15:23

11. Victoria chrząszczew 6 6 10:15

12. zjednoczenie bobrowniki dzierzgów 6 4 7:14

13. naprzód Jamno 6 3 21:31

14. kopernik kiernozia 6 0 10:36

Piłka siatkowa | 9. Turniej Siatkówki plażowej dziewcząt i chłopców w żychlinie

Szkolne rozgrywki siatkarek i siatkarzy 
W minionym tygodniu 
został zorganizowany 
po raz dziewiąty 
Turniej Siatkówki 
Plażowej w kategorii 
dziewcząt i chłopców 
klas VI-VIII. 

Organizatorem turnieju było 
Stowarzyszenie Przyjaciele Dwój-
ki. Miejscem rozgrywek były bo-
iska do plażówki na stadionie 
miejskim w  Żychlinie. We wto-
rek, 15 września odbył się szkolny 
turniej dziewcząt. Wzięło w nim 
udział sześć zespołów dwuoso-

bowych. Zespoły podzielone były 
na dwie grupy, w których rozegra-
no spotkania „każdy z każdym”. 
o trzecie miejsce zagrały zespoły, 
które wywalczyły drugie miejsca 
w  swojej grupie, natomiast finał 
rozegrały zespoły z  pierwszych 
miejsc w  swojej grupie. Zwycię-
stwo wywalczyła drużyna klasy 
VII a „I” w składzie: Julia Kotec-
ka i Maja Król. 

W czwartek 17 września od-
był się IX Turniej Siatkówki Pla-
żowej w kategorii chłopców klas 
VI-VIII. Do zawodów zgłosiło 
się pięć zespołów chłopców, roz-
grywki prowadzone były syste-
mem każdy z każdym do jednego 

wygranego seta (21 pkt.). Zwy-
cięzcami okazali się Jakub Mro-
wicki i Ziemowit Michalak, któ-
rzy w decydującym o pierwszym 
miejscu meczu pokonali Patryka 
Czubińskiego i  Dawida Kujawę 
wynikiem 25:23. Najważniejszym 
celem tej imprezy była popula-
ryzacja siatkówki plażowej i  gra 
fair – play, a  dopiero na drugim 
miejscu sama rywalizacja. Wszy-
scy zawodnicy turnieju dziewcząt 
i  chłopców otrzymali pamiątko-
we medale. Turniej był częścią 
zadania publicznego pod nazwą 
„Zadbaj o formę – przezwyciężaj 

słabości” – realizowanego przy 
wsparciu finansowym z  budżetu 
Gminy Żychlin.  mr

Wyniki chłopców:
 �Michalak ziemowit, Mrowicki 

Jakub – kotecki Szymon, furman 
Aleksander 26:24

 �roźniatowski Maks, łojek Szy-
mon – kubacki bartłomiej, chle-
bicki dawid 21:16

 �czubiński patryk, kujawa dawid 
– kotecki Szymon, furman Alek-
sander 24:22

 �Michalak ziemowit, Mrowicki Ja-
kub – roźniatowski Maks, łojek 

Szymon 21:17
 �czubiński patryk, kujawa dawid 

– kubacki bartłomiej, chlebicki 
dawid 21:15

 �roźniatowski Maks, łojek Szy-
mon – kotecki Szymon, furman 
Aleksander 21:19

 �Michalak ziemowit, Mrowicki Ja-
kub – kubacki bartłomiej, chlebic-
ki dawid 21:14

 �czubiński patryk, kujawa dawid 
– roźniatowski Maks, łojek Szy-
mon 21:18

 �Michalak ziemowit, Mrowicki Ja-
kub – czubiński patryk, kujawa 
dawid 25:23

 �kotecki Szymon, furman Alek-
sander – kubacki bartłomiej, chle-
bicki dawid 21:16

Klasyfikacja końcowa chłopców:
1. Michalak ziemowit, Mrowicki Jakub 
2. czubiński patryk, kujawa dawid 
3. roźniatowski Maks, łojek Szymon 
4. kotecki Szymon, furman Aleksander 
5. kubacki bartłomiej, chlebicki dawid 

Wyniki dziewcząt:
 �Grupa A: 
kl. Viii a – kl. Vii a ii 19:21

kl. Vii c i – kl. Vii a ii 11:21

kl. Vii a – kl. Vii c i 18:21

 �Grupa B:
kl. Vii a i – kl. Vii c ii 21:16

kl. Vii a i – kl. Vii b 21:9

kl. Viii b – kl. Vii c ii 14:21

Klasyfikacja końcowa dziewcząt:
1. kl. Vii a i: Julia kotecka, Maja król
2. kl. Vii a ii: Julia krysiak,  

hanna chomicka
3. kl. Vii c i: Marcelina Tomaszewska, 

zuzanna karwacka
4. kl. Vii c ii: weronika Jakubowska, 

oliwia kret
5. egz. kl. Viii a: Sylwia kaczmarek, 

weronika Jóźwiak,  
Viii b: olga ranachowska,  
karolina Makowska

Zespół Olimpii Oporów zanotował wygraną 3:2 w starciu 6. kolejki skierniewickiej b klasy przeciwko drużynie 
Macovii Maków ii. 
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Na boisku do siatkówki plażowej na stadionie miejskim w Żychlinie rozegrano po raz dziewiąty Turniej 
Siatkówki plażowej chłopców klas Vi-Viii, którego organizatorem było Stowarzyszenie przyjaciele dwójki. 
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Zespoły dziewcząt biorące udział we wtorkowym Turnieju Siatkówki 
plażowej dziewcząt klas Vi-Viii w żychlinie. 
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Sport Wysoka przegrana
mKS Żychlin
z wiceliderem. str. 31

Szkolne rozgrywki 
młodych siatkarek i siatkarzy
– 9. turniej Siatkówki Plażowej. str. 31

KAlENDARZ 
ImPREZ 
SPORtOWYCH

SOBOtA, 26 WRZEŚNIA:
 �10.00 – stadion w łowiczu, ul. 

Jana pawła ii 3; 7. kolejka II 
ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
trampkarzy młodszych C2: 
muKS Pelikan-2007 Łowicz – 
mKS Górnik 1956 Łęczyca;

 �12.15 – stadion w łowiczu, ul. 
Jana pawła ii 3; 7. kolejka I ligi 
wojewódzkiej piłki nożnej 
trampkarzy C1: muKS Peli-
kan-2006 Łowicz – uKS SmS 
II Łódź;

 �15.00 – boisko w łyszkowicach, 
ul. cmentarna 1; 7. kolejka kla-
sy A „Skierniewice” – grupa 9: 
GlKS laktoza Łyszkowice – 
lKS Czarni Bednary;

 �16.00 – boisko w wygodzie, wy-
goda 2; 10. kolejka klasy okrę-
gowej „Keeza Skierniewice”: 
SKF Zryw Wygoda – RKS ma-
zovia Rawa mazowiecka;

 �16.30 – boisko w pniewie; 10. 
kolejka Skierniewickiej ligi 
Okręgowej; GKS Bedlno – Ju-
venia Wysokienice;

 �17.00 – Stadion w Małachowi-
cach; 7. kolejka Łódzkiej Klasy 
a Grupa IV; Kanarki małacho-
wice – mKS Żychlin;

 �17.30 – stadion w łowiczu, ul. 
Jana pawła ii 3; 6. kolejka ligi 
okręgowej młodzików D1 
w piłce nożnej: muKS Peli-
kan-2008 III Łowicz – unia 
Skierniewice Sp. zoo;

NIEDZIElA, 27 WRZEŚNIA:
 �11.00 – boisko w Głownie; 7. 

kolejka Skierniewickiej Kla-
sy B; Iskra Głowno – Olimpia 
Oporów;

 �11.15 – stadion w łowiczu, ul. 
Starzyńskiego 6/8; 8. kolejka III 
ligi piłki nożnej – grupa I: KS 
Pelikan Łowicz – KS Sand-Bus 
Kutno;

 �11.15 – boisko w placencji; 5. 
kolejka klasy A „Skierniewi-
ce”: lKS Dar Placencja – lKS 
Jutrzenka mokra Prawa;

 �16.00 – boisko w bielawach, ul. 
parzew 20; 10. kolejka klasy 
okręgowej „Keeza Skiernie-
wice”: lKS Victoria Bielawy – 
unia II Skierniewice Sp. zoo;

 �16.30 – boisko w wejscach; 10. 
kolejka klasy okręgowej „Ke-
eza Skierniewice”: lKS Ko-
rona Wejsce – GlKS Olimpia 
Jeżów.

ŚRODA, 30 WRZEŚNIA:
 �17.30 – stadion w łowiczu, ul. 

Jana pawła ii 3; 10. kolejka II 
ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
młodzików D1: muKS Peli-
kan-2008 Łowicz – tmRF Wi-
dzew II Łódź. 

Piłka nożna | Skierniewicka liga okręgowa

Mimo przegranej GKS Bedlno 
pozostaje liderem
Piłkarze GKS Bedlno 
podczas 9. kolejki 
skierniewickiej ligi 
okręgowej, w sobotę 
19 września, zagrali 
wyjazdowe spotkanie 
na boisku w Trzciannej 
przeciwko drużynie 
Manchatan Nowy 
Kawęczyn. 

Niestety podopieczni trene-
ra Łukasza Znyka, tym razem 
przegrali ligowe spotkanie wy-
nikiem 3:2. Jako pierwsi na pro-
wadzenie wyszli goście, którzy 
w  21. minucie pokonali bramka-
rza Manchatanu. Autorem bram-
ki dla GKS Bedlno był Michał 
Wiśniewski. Prowadzeniem 1:0 
dla GKS zakończyła się pierwsza 
połowa meczu. Po wznowieniu 
gry po przerwie, drużyna z Bedl-
na podwyższyła swój wynik na 
2:0, bramkę zdobył również Mi-
chał Wiśniewski. Gospodarze ru-
szyli natychmiast do odrabiania 
strat, pokonali bramkarza GKS 
kolejno: w 54. i 59. minucie, wy-
równując w ten sposób stan gry na 
remis 2:2. 

W końcowej części spotkania, 
w 78. minucie, zespół Manchatan 
strzelił swoją trzecią bramkę, da-
jącą im zwycięstwo w  sobotnim 

meczu. Należy nadmienić, iż pod-
czas całych 90. minut na boisku 
dominowała ostra gra zawodni-
ków po obu stronach. Sędzia zmu-
szony był pokazać aż 12 żółtych 

kartek – dla obu drużyn i  jedną 
czerwoną – dla zawodnika zespo-
łu z Nowego Kawęczyna. Po dzie-
więciu rozegranych kolejkach ze-
spół GKS Bedlno nadal pozostaje 

w fotelu lidera tabeli, gromadząc 
21 punktów. Następna 10. kolej-
ka skierniewickiej ligi okręgowej 
rozegrana zostanie w  sobotę 26 
września. Piłkarze GKS Bedlno 

będą podejmowali na własnym 
boisku w Pniewie drużynę Juvenii 
Wysokienice.  mr 

Skład drużyny GKS Bedlno: 
bruno, baranowski, wódka, peda, 
okupski, błęcki, Głogowski, Szczy-
gielski, Michalski, lewańczyk, wi-
śniewski, znyk, kacprzak, Gałązka, 
kostrzewa. trener: łukasz znyk.

 �manchatan Nowy Kawęczyn – 
GKS Bedlno 3:2

 �GlKS RZD Żelazna – Pogoń 
Bełchów 0:3

 �Olympic Słupia – Orlęta Cie-
lądz 2:10

 �Juvenia Wysokienice – Korona 
Wejsce2:3

 �Olimpia Jeżów – Zryw Wygo-
da1:2

 �mazovia Rawa mazowiecka – 
Pelikan II Łowicz4:0

 �GlKS Wołucza – Olimpia Chą-
śno2:2

 �Pogoń Godzianów – Victoria 
Bielawy0:2

 �unia II Skierniewice – Widok 
Skierniewice 3:2

 �macovia maków – pauza
1. GkS bedlno 9 21 39:13

2. orlęta cielądz 9 21 50:18

3. zryw wygoda 9 19 38:16

4. korona wejsce 9 19 35:15

5. widok Skierniewice 9 19 29:12

6. pelikan ii łowicz 9 18 30:22

7. GlkS wołucza 8 17 31:9

8. Mazovia rawa Mazowiecka 8 16 29:12

9. pogoń bełchów 9 15 22:27

10. olimpia chąśno 9 13 21:20

11. unia ii Skierniewice 8 12 15:23

12. olimpia Jeżów 8 12 25:17

13. Manchatan nowy kawęczyn 8 10 22:15

14. Macovia Maków 8 9 19:33

15. Juvenia wysokienice 8 9 15:22

16. Victoria bielawy 9 6 9:35

17. olympic Słupia 8 3 10:43

18. pogoń Godzianów 8 0 9:36

19. GlkS rzd żelazna 9 0 1:61

Piłka nożna | iii liga 

KS Kuto przegrywa na wyjeździe z GKS Wikielec
7. kolejka III ligi 
z udziałem  
KS Kutno została 
rozegrana w sobotę  
19 września. Rywalem 
kutnowskiej drużyny 
w wyjazdowym 
spotkaniu był GKS 
Wikielec. 

Losy spotkania zostały roz-
strzygnięte już w pierwszej poło-
wie. w 16. minucie bramkarz KS 
– Michał Sokołowicz został po-
konany przez zawodnika GKS 
strzałem głową. Zaś trzy minuty 
później golem z  rzutu karnego, 
gospodarze ustali rezultat końco-
wy na 2:0. Kutnianinie nie zdo-
łali pokonać bramkarza GKS Wi-
kielec, tym samym zaliczyli drugą 
wyjazdową porażkę w tym sezo-
nie. 

W dotychczasowych kolej-
kach KS Kutno zanotował trzy 
wygrane, dwa remisy i dwie po-
rażki – obie w  meczach wyjaz-
dowych. Po rozegranych siedmiu 
kolejkach KS Kutno znajduje 

się na dziewiątej pozycji w tabe-
li, gromadząc na swoim koncie 
11 punktów. Do lidera – Sokoła 
Aleksandrów Łódzki podopiecz-
ni Dominika Tomczaka tracą 
sześć punktów. 

Następna, 8. kolejka III ligi od-
będzie się w  niedzielę 27 wrze-
śnia. Wówczas drużyna KS Kutno 
zmierzy się na wyjeździe z zespo-
łem Pelikan Łowicz.  mr

Skład KS Sand-Bus Kutno: 
Sokołowicz, Sobczak, Szczyt-
niewski, kowalczyk, Sadziński, 
dąbrowski, kacela, bujalski, wiel-
gus, Szczepański, Świątkiewicz,  
dynel, ostrowski, Telestak, kasper-
kiewicz.
trener: dominik Tomczak.

 �RKS Radomsko – Polonia War-
szawa 0:4

 �GKS Wikielec – KS Kutno 2:0
 �lechia tomaszów mazowiecki 

– Olimpia Zambrów 1:0
 �unia Skierniewice – Pelikan 

Łowicz 4:2
 �Błonianka Błonie – Huragan 

morąg 2:3
 �Pogoń Grodzisk mazowiecki – 

legia II Warszawa 4:0

 �Świt Nowy Dwór mazowiecki – 
Znicz Biała Piska 0:1

 �Concordia Elbląg – Sokół Alek-
sandrów Łódzki 0:3

 �legionovia legionowo – KS 
Wasilków 2:0

 �ursus Warszawa – Broń Ra-
dom 0:2

 �Jagiellonia II Białystok – Ruch 
Wysokie mazowieckie – przeło-
żony

1. Sokół Aleksandrów łódzki 7 17 15:4

2. legionovia legionowo 7 16 9:4

3. pogoń Grodzisk Mazowiecki 7 15 15:5

4. Świt nowy dwór Mazowiecki 7 14 15:6

5. polonia warszawa 6 12 11:5

6. pelikan łowicz 7 12 12:9

7. lechia Tomaszów Mazowiecki 7 12 11:14

8. legia ii warszawa 7 11 17:12

9. kS kutno 7 11 11:8

10. błonianka błonie 7 10 20:14

11. Jagiellonia ii białystok 7 10 7:7

12. GkS wikielec 7 10 16:18

13. znicz biała piska 7 8 12:14

14. broń radom 7 8 6:11

15. unia Skierniewice 6 7 11:10

16. huragan Morąg 7 7 9:14

17. rkS radomsko 6 6 5:11

18. concordia elbląg 7 6 7:15

19. olimpia zambrów 7 6 11:12

20. ruch wysokie Mazowieckie 3 4 4:5

21. ursus warszawa 7 4 10:14

22. kS wasilków 7 0 2:24

Zespół KS Kutno przegrał 2:0 wyjazdowe sobotnie spotkanie 7. kolejki trzeciej ligi w starciu z GkS wikielec. 
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Piłkarze GKS Bedlno w meczu 9. kolejki skierniewickiej ligi okręgowej zagrali na wyjeździe przeciwko 
manchatan Nowy Kawęczyn. nie udało się pokonać gospodarzy i GkS bedlno musiał przełknąć rezultat 3:2, 
nie zachwiało to ich pozycji lidera. 
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